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ابعاد جنگ نفتی اسرائیل علیه ایران
 محمد بیات  در دوران تشــدید »جنگ سایه ها« 
میان ایــران و اســرائیل، میزان آســیب پذیری 
صهیونیســت ها در نبرد دریایی مشــخص شده 
اســت. واقعیت آن اســت که قریب به ۹۰ درصد 
نیازهای تل آویو از طریق چهــار بندر ایلات، حیفا، 
اشدود و عســقلان تامین می شود و هرگونه اخلال 
در ایــن روند می توانــد بر روی زیســت عادی در 
سرزمین های اشغالی تاثیر بگذارد. هرگونه تعدی 
رژیم صهیونیســتی به نفت کش هــای ایرانی در 
حکم صدور مجوز برای مقابله بــه مثل جمهوری 

اسلامی ایران است.
 فرسایشــی شــدن روند جنگ غــزه زمینه خلق 
بحران های جدید در نقاط مختلــف خاورمیانه را 
فراهم کرد اســت. جاه طلبی هــای نتانیاهو و عدم 
حضور موثر وی در جریــان مذاکرات صلح دوحه- 
قاهره سبب شده اســت تا اعضای شبکه مقاومت 
براساس راهبرد »وحدت میدان ها«، عملیات علیه 
اهداف نظامی- اقتصادی در عمق ســرزمین های 
اشغالی را ادامه دهند. کارشناسان معتقدند با آنکه 
این سیاست به مثابه اهرم فشــاری برای کشاندن 
تل آویو به پای میز آتش بس تلقی می شــود اما در 
عین حال می تواند زمینه گســترش تنش در سایر 

جبهه ها را فراهم آورد. 
از ماه های پایانی سال 2۰23 تاکنون دولت نجات 
ملی یمن بیــش از 2۰۰ بار کشــتی های تجاری- 
نظامی وابسته یا همسو با اسرائیل را هدف قرار داده 
و با انجام عملیات های ترکیبــی علیه بندر ایلات 
عملا تجارت آزاد در جنوب فلســطین اشــغالی را 
متوقف کرده اســت. انصارالله گامی فراتر گذاشته 
و ســاختمانی را در نزدیکی ســاختمان سفارت 
آمریــکا در تل آویو هدف قرار داد کــه به دنبال آن 
یک صهیونیست کشته شــد. حال به نظر می رسد 
صهیونیست ها برای مقابله به مثل تصمیم گرفتند 
تا ســطح تنش در جبهه جنوبی را افزایش دهند. 
حمله به مخــازن ســوخت در بنــدر الحدیده را 
می توان گام نخست در این مسیر دانست. حال یوآو 
گالانت وزیر دفاع اســرائیل با صدور فرمانی اعلام 
کرد که هجده نفتکــش ایرانی که در جریان تامین 
مالی نیروی قدس و اعضای محور مقاومت شریک 
است را در لیســت تحریمی رژیم قرار داده است. با 
وجود اما و اگرهای بسیار در خصوص اجرایی شدن 
این حکم، اما به نظر می رســد اگر فرآیند جنگ در 
غزه متوقف نشود، منطقه باید آماده سطح جدیدی 
از منازعه میان محور مقاومت و رژیم صهیونیستی 

باشد. 
یوآو گالانت وزیر دفاع اســرائیل کــه در روزهای 
اخیر به دلیل خیز مجدد نتانیاهــو برای برکناری 
وی در ســرتیتر اخبار قرار گرفته اســت با امضای 
حکمی نادر از تحریم نفتکش های ایرانی موســوم 

به »ناوگان اشــباح« خبر داد. نخستین پیامد این 
اقدام، تاثیر منفی بــر بازارهای انــرژی و افزایش 
قیمت نفت برای خریداران آن است. در هفت سال 
گذشــته واحدهای نظامی- امنیتی اسرائیل تحت 
عناوین مختلف ســعی کردند تا برای نفت کش ها 
و کشــتی های تجاری ایران به بهانــه تحریم های 
وزارت خزانــه داری آمریکا در خصــوص ایران و 
ســوریه، جلوگیری از آلودگی دریای مدیترانه یا 
اقدامات غیررسمی امنیتی ایجاد مزاحمت کنند، 

اما با واکنش متقابل تهران مواجه شدند.
 به عنــوان مثال هــدف قرار گرفتن کشــتی های 
وابســته به تجار صهیونیســت در محدوده  خلیج 
فارس و دریــای عمان در ســال های پایانی دولت 
ترامپ ســبب شــد تا صهیونیســت ها از طریق 
کانال هــای میانجی خواســتار »انجماد تنش ها« 
در آن دوران شــوند. بنابــر تجربــه تاریخی ایران 
توان ایجاد موازنه در این میــدان را دارد اما به نظر 
می رسد صهیونیست ها اهداف دیگری را نیز دنبال 

می کنند. 
در نظام محاســباتی دولتمردان اســرائیلی، اگر 
ترامپ در انتخابات نوامبر پیروز شود، آنگاه زمینه 
برای تشــدید تنش با ایران و اخذ امتیازات بیشتر 
در پرونده غزه فراهم خواهد شد. برخی تحلیلگران 
معتقدند یکی از دلایل به نتیجه نرسیدن مذاکرات 
آتش بس یا شــرط اســرائیل برای از ســرگیری 
عملیات نظامــی در غزه تمایــل تل آویو برای اخذ 
امتیاز بیشــتر در دوران جمهوری خواهان است. 
اگر این پیش فرض را بپذیریم آنــگاه این احتمال 
وجود دارد که اســرائیل اقدام علیه نفت کش های 
ایرانی را تا مشخص شدن نتیجه انتخابات به تعویق 
بیندازد. این تحلیل در خصوص سیاســت »صبر« 
رژیم در جبهه شــمالی نیز قابل ارزیابی است. در 
جریان چهارمین سخنرانی نتانیاهو در کنگره وی 

در فراز پایانی به آواره شــدن 8۰ هزار صهیونیست 
و لزوم برقراری ثبات در شــمال فلسطین اشغالی 
ســخن گفت. او در ادامه افزود که اگــر این مهم از 
طریق دیپلماتیک حاصل شــود تل آویو استقبال 
می کند، در غیر این صورت اسرائیل هر کاری برای 
مقابله با تهدید حزب الله انجــام خواهد داد. یکی 
از سناریوهای جدی آن اســت که دولت نتانیاهو 
تا زمان مشخص شــدن نتیجه انتخابات آمریکا به 
ترور فرماندهان مقاومت اسلامی لبنان ادامه داده 
و فرآیند اســتقرار نیروهای رزمی- زرهی در مرز 

لبنان را تکمیل کند. 
اقداماتی همچون ترور شــهید هنیــه در تهران، 
هدف قــرار دادن مستشــاران نظامی ایــران در 
ســوریه یا تهدید به توقیــف نفت کش های ایرانی 
سلسله اقداماتی از ســوی تل آویو برای وارد کردن 
ایران به مناقشات شرق مدیترانه است. در شرایط 
کنونی یکی از گزینه های مطلوب بــرای نتانیاهو 
اقدام متقابل و غیرحســاب شــده از سوی تهران 
اســت تا از این طریق زمینه برای حمله مســتقیم 
رژیم به تاسیسات نظامی- راهبردی کشور فراهم 
شــود. شــاید برای برخی تحلیلگران این ســوال 
ایجاد شــده باشــد که چرا تهران پس از اقدامات 
تهاجمی بــه طرف مقابل پاســخ نمی دهد. جواب 
این سوال ارتباط مســتقیمی با وضعیت سیاسی 
نتانیاهو در اســرائیل و تمایل تل آویــو برای وارد 
کردن ضربه کاری به تهــران دارد. قوه عاقله نظام 
با گذشــت 1۰ ماه از جنــگ غزه ســعی دارد تا به 
عنوان بازیگری مسئولیت پذیر از تشدید تنش در 
منطقه جلوگیری کنــد و در عین حال اجازه ندهد 
تا اســرائیل زمینه برخورد میان تهران- واشنگتن 
را فراهم آورد. تحولات روزهای آتی نشــان خواهد 
داد نیت اصلی رژیم از تحریم نفت کش های ایرانی 

واقعا چه بوده است.

وزیـراقتصاد:

نهاد تنظیم گر برق شکل نگرفت
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وزیرارتباطاتخبرداد
 استقرار بالن  فضایی در مرز مهران 

برای ارائه اینترنت رایگان

درمکالمهتلفنیمطرحشد

تاکید سران ایران و مالزی بر اقدام 
هماهنگ برای توقف نسل کشی درغزه

مدیرکلدفتراقتصادمسکنعنوانکرد
 عرضه ۱۸۲ هـزار واحد مسکونی خالی 

به بازار مسکن در دو سال گذشته
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 نگاهی به سونامی خرید ۱۳ صفر
 آدم های امیدوار بی خطرند

زهرا علی اکبری، روزنامه نگار  این نوشــتار نگاهی دارد به ســونامی خرید 
در روز ســیزدهم صفر. یک - قدرت خرید مردم ایران به شــدت کاهش یافته. 
حالا حتی گزارش های رســمی نیز ریزش طبقه ی متوســط ایــران را تایید 
می کند. افزایش تحریم ها که منجر به شوک تورمی در پنج سال گذشته شده 
و عقب ماندگی شــدید حقوق از تورم سبب شده خرید بســیاری از کالاها به 

رویایی دست نیافتنی بدل شود.

یادداشت

میدری، وزیری راهبردی و عدالت خواه
سیدجواد حسینی دکتر احمد میدری وزیری که نه تنها برای وزارت تعاون 
کار ورفاه اجتماعی بلکه بــرای دولت وجهت گیریهــای عدالتخواهانه دکتر 
پزشکیان بازویی قوی و راهبردی اســت . او دارای فهم عمیق نظری وتجربی 
از سیاست های اجتماعی توافق ســاز و عدالت گستر است به حق می توان او را 

پرچمدار عدالت آموزشی نامید. 

دیدگاه

وسازان در ناترازی بنزین ردپای خودر
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شرکت گاز استان البرز

آگهی زمین الحاقیآگهی زمین الحاقی
 حفاظت از زنگ و مسیر معبر ورودی ایستگاه سی جی اس غرب کرج حفاظت از زنگ و مسیر معبر ورودی ایستگاه سی جی اس غرب کرج

 شرکت گاز استان البرز  در راستای اجرای پروژه توسعه گاز 
رسانی استان البرز

وفق لایحه قانونی نحوه خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای برنامه های 
عمومی ،عمرانی ونظامی دولت مصوب 58/11/17 شورای انقلاب اسلامی 
اقدام به تصرف زمین الحاقی حفاظت از زنگ و مسیر معبر ورودی ایستگاه 
سی جی اس به مساحت 7903/096 متر مربع طبق کرو کی پیوست ، در 
شهرستان  چهارباغ نموده است.لذا از مالکین  ویا قائم مقام قانونی و صاحبان 
حقوق تقاضا میگردد ظرف مدت حداکثر پانزده روز از انتشار آگهی با در 
دست داشتن اسناد مالکیت و مستندات قانونی به منظور  معرفی کارشناس  
منتخب خود جهت تشکیل هیات سه نفره کارشناسان رسمی داد گستری  
در خصوص ارزیابی بهاء عادله عرصه اقدام گردیده جهت تصرف قانونی 
مطابق کروکی  مندرج ، به آدرس کرج،میدان طالقانی،شهرک اداری حسن 
آباد ، روبروی تربیت ششم ،طبقه سوم امور حقوقی شرکت گاز استان البرز 
مراجعه نمایند.بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات  و مفاد 

لایحه فوق الذکر اقدام می گردد .
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/04/30 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/30

شناسه آگهی: 1752400

نوبت دوم

با سرزنش اجتماعی تخلفات رانندگی، از قانون شکنی و تکرار تخلف جلوگیری کنیم.

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان در نظر دارد مناقصه عمومی فوق را با مشخصات و شرایط کلی ذیل از طریق برگزاری 
مناقصه  ، به شرکت های واجد شرایط واگذار نماید.

الف ( شرح مختصر کارها :
مبلغ تضمین شركت در فرآیند ارجاع كار )ریال(مدت پیمان )ماه(شهرستانمبلغ برآورد)ریال(موضوع پروژه

تکمیل دیوار محیطی و آشیانه 
61،864،709،983میناب37،294،199،652ماشین آلات راهدارخانه جکدان

ب( محل تاًمین اعتبار : از محل اعتبارات  استانی 
ج( شرایط متقاضی :  1 – داشتن شخصیت حقوقی  2-  داشتن توانایی ارائه ضمانت نامه بانکی شرکت در فرآیند ارجاع كار و ضمانت نامه انجام تعهدات  
3– دارا بودن حداقل رتبه 5 رشته ابنیه . لذا متقاضیانی که دارای شرایط مذکور در بند » ج « فوق بوده و آمادگی اجرای پروژه را دارند می توانند جهت 
اخذ اسناد مناقصه از ساعت 13:30 مورخ 1403/05/30 لغایت ساعت .13:00 مورخ  1403/06/06  به پایگاه اینترنتی سامانه تدارکات الترونیکی دولت به 
آدرس www.setadiran.ir مراجعه نمایند، آخرین مهلت تحویل اسناد مناقصه، ساعت 13:00 مورخ  1403/06/17 و بازگشایی پاکات ساعت 08:00 

مورخ 1403/06/18 خواهد بود. جهت کسب اطلاعات بیشتر به آدرس اینترنتی www.iets.mporg.ir مراجعه نمایید. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/05/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/30

نوبت دوم
شناسه آگهی: 1772891

ری و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان اداره کل راهدا

 آگهی مناقصه عمومی  آگهی مناقصه عمومی 
شماره  شماره  7070--403403

معاونشرکتبورستهـرانخبرداد

ح برای حمایت از سهامداران حقیقی  از سهامداران حقیقی  ح برای حمایتدو طر دو طر
بازار سرمایهبازار سرمایه
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کنعانیدرنشستخبری:

ور هنیه ارتباط ندارد مذاکرات آتش بس با پاسخ ایران به تر

سیاست
روزنامهاقتصادیصبحایران
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میدری، وزیری راهبردی و عدالت خواه
ســیدجواد حســینی دکتر احمد میدری وزیری که نه تنها برای 
وزارت تعاون کار ورفــاه اجتماعی بلکه برای دولــت وجهت گیریهای 
عدالتخواهانه دکتر پزشــکیان بازویی قوی و راهبردی است . او دارای 
فهم عمیق نظــری وتجربی از سیاســت های اجتماعی توافق ســاز و 
عدالت گستر است به حق می توان او را پرچمدار عدالت آموزشی نامید. 
سلامتش در میان مدیران عالی کم نظیر اســت وکارنامه اش مشحون 

ازدرد ودرک کاهش فقر ونابرابری  رنج طردشدگان و بی پناهان.
اینجانب گواهی می دهم در طول دوران خدمتم به عنوان سرپرســت 
وزارت آموزش وپرورش و ریاست ســازمان آموزش وپرورش کودکان 
استثنایی کشورکه او باتمام وجودش عدالت خواهی در عرصه آموزش 
را بادرکی عمیق پیگیری می کرد  مــدام پیگیر بازگرداندن بازماندگان 
از تحصیل بود که اکنون آمارش به یک میلیون رســیده است و مستمر 
برای مناسب ســازی مدارس با کمک خیرین دل می سوزاند وپیگیری 
می کرد و پس از انهم ســمینار بین المللی نابرابری و فقر اموزشــی را 
برگزار نمود واز من هم دعوت نمود در حوزه کودکان اســتثنایی و فقر 
اموزشی سخنرانی کنم ودر رابطه فقر یادگیری و عدالت آموزشی اخیرا 
کتاب ارزشمندی را به بازار نشر عرضه داشــت،انگیزه واندیشه وفراتر 

ازان عملش در این حوزه ستودنی است.
وقتی از مدارس بازدید می کنید هزاران کودک بی شناسنامه وتابعیت 
مادرانه گرفته را مــی بینی که بــه پایمردی او امــکان تحصیل یافته 
اند،تسلطش به مسایل کیفیت  وعدالت آموزشی بقدری عمیق ودقیق 
است که یادم هست در جلسه مشترکی که در وزارت آموزش وپرورش 
بین دووزیرآقایان حاجی میرزایی و محمد شــریعتمداری و معاونین 
دو  وزارتخانه برگزار شــد  و آقای میدری هم به عنــوان معاون وزارت 
تعاون ،کار و رفاه اجتماعی حضور داشت یکی از معاونین  وزارت آموزش 
وپرورش که کنار من نشسته بود در گوشی به من گفت اگر کسی ماها را 
نشناسد و صحبت های این جلسه را بشنود و تحلیل کند واز او بپرسند 
در این جلســه وزیر آموزش وپرورش کیست؟ خواهد گفت دکتر احمد 

میدری.
از ســوی دیگر، در دوران فعالیتش در وزارت تعاون،کار ورفاه اجتماعی 
دهها میلیون ایرانی که درآمد پایه و حمایــت رفاهی هدفمند دولت را 
مبتنی بر پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان که او بنیان گذاشت دریافت می 

کنند.
او در هیات دولت علاوه بر کارو فعالیت وبرنامــه ریزی در وزارت تعاون 
کار و رفاه اجتماعی می تواند مهم ترین پشــتوانه فکــری برای راهبرد 
عدالتخواه و توافق گرای رییس جمهورودر راســتای توانمند ســازی 
حاکمیت  جامعه باشــد و در مســیر تقویت جامعــه قوی-دولت قوی 
عمل نماید،دولت وفاق ملی با حضور او ودرجستجوی سعادت عمومی 
کامیاب تر خواهد بود امیــدوارم نمایندگان مجلس بــا رای به او ده ها 
میلیون فقیر و محروم مانــدگان جامعه را که حــق زندگی طبیعی از 

ایشان سلب شده است رادرمسیر زندگی از دست رفته شان قرار دهند.

درمکالمهتلفنیمطرحشد
تاکید سران ایران و مالزی بر اقدام هماهنگ 

برای توقف نسل کشی درغزه
روســای جمهور ایران و مالزی در مکالمه ای تلفنــی بر ضرورت اتحاد 
و اقدام هماهنگ کشــورهای اســلامی برای مقابله بــا جنایات رژیم 

صهیونیستی و توقف کشتار و نسل کشی در غزه تاکید کردند.
 

به نقل از پایگاه اطلاع رســانی ریاست جمهوری، مســعود پزشکیان 
رئیس جمهور کشــورمان و »انور ابراهیم« نخســت وزیــر مالزی در 
گفتگویی تلفنی ضمن مرور آخرین وضعیت روابط فی مابین، تحولات 
جاری در منطقه به ویژه مذاکرات در حال انجام برای برقراری آتش بس 

در غزه را بررسی کردند.
سران دو کشــور در این گفتگوی تلفنی با انتقاد از سیاست ها و اقدامات 
آمریکا و برخی کشــورهای غربــی در قبال مردم غــزه، حمایت های 
رسانه ای و تســلیحاتی این کشــورها از رژیم صهیونیستی را بر خلاف 
ادعای دفاع از حقوق بشــر و تلاش برای برقراری آتــش بس در غزه و 
موجب تــداوم جنایات ایــن رژیم علیه مــردم مظلــوم و بی دفاع غزه 

دانستند.
سران ایران و مالزی همچنین با تاکید بر ضرورت اتحاد و اقدام هماهنگ 
کشورهای اســلامی برای مقابله با جنایات رژیم صهیونیستی و توقف 
کشتار و نسل کشــی در غزه، تصریح کردند که برگزاری نشست سران 

کشورهای همکاری اسلامی اقدام مؤثری در این راستا است.

قالیبافدرپاسخبهتذکری:

همه وزیران مکلف به اجرای قانون برنامه هفتم 
توسعه هستند

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: برنامه هفتم تبدیل به قانون شده 
و همه وزیران مکلف به اجرای آن هستند.

 حجت الاسلام علیرضا سلیمی در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی 
طی اخطار قانون اساســی، اظهار کرد: بر اساس گزارش رسمی معاونت 
قوانین مجلس برنامه های برخی از وزرای پیشنهادی دولت چهاردهم 

بعضاً ۶۰ تا ۷۰ درصد با برنامه هفتم و اسناد بالادستی منطبق نیست.

محمدباقر قالیباف در ادامه جلسه خطاب به این نماینده، گفت: اخطار 
شما وارد نیست چرا که قانون برنامه هفتم توسعه تبدیل به قانون شده و 
هر فردی که از مجلس رأی اعتماد بگیرد، باید این قانون را اجرایی کند 

و نباید کسی بر خلاف آن عمل کند.
رئیس مجلس شــورای اســلامی تصریح کرد: کار خوبی از سوی مرکز 
پژوهش هــا و معاونت نظــارت مجلس انجام شــد، مبنی بــر اینکه 
مغایرت هــای برنامه های وزرای پیشــنهادی با برنامه هفتم و اســناد 
بالادستی به آنان اعلام شــد تا آنان برنامه های خود را اصلاح کرده و به 

صحن مجلس ارائه دهند.

دیدگاه

تریبون

 رئیس جمهــور بکارگیری افــراد توانمند بــه دور از 
نگاه های جناحی و سیاســی را تحولــی در روند اداره 
امور کشــور دانســت و از نمایندگان مجلس خواست 
دولت را در تدوین شــاخص های انتخــاب و انتصاب 
مدیران اجرایی متخصــص، کارآمد و تحول گرا کمک 

کنند.
مســعود پزشــکیان در دیدارهای جداگانه با مجامع 
نمایندگان اســتان های مرکزی، گیــلان و مازندران، 
وجود اختــلاف و انشــقاق در درون حاکمیت و میان 
حاکمیت و مردم را از بزرگترین تهدیدات علیه امنیت و 
پیشرفت کشور دانست و تصریح کرد: دولت چهاردهم 
ایجاد وفــاق را مبنای کار خــود قرار داد تا بــا غلبه بر 
اختلافات، همه ظرفیت ها و توانمندی های کشــور را 

در مسیر حل مشــکلات هم افزا کند.رئیس 
جمهور با بیــان اینکه دولت بــاور به اجرای 
حداکثری ســند چشــم انداز، سیاست های 
کلان و برنامه پنج ســاله را محور تلاش برای 
ایجاد وفاق قرار داده اســت، افزود: با وحدت 
بر محور اجــرای سیاســت های کلان نظام 
می توان بــه زبــان و راهکارهــای اجرایی 

مشترک برای حل مشکلات کشور رسید.
پزشــکیان کامــل و صحیــح اجرانشــدن ســند 
چشــم انداز و سیاســت های کلان نظام را که برآمده 
از نظر کارشناســان و مورد تایید رهبر معظم انقلاب 
اسلامی است، عامل تداوم مشــکلات کشور دانست 
و تاکید کرد: بــا وجود تفاوت ســلایق و نظرات همه 

باید بــر یک محور وفاق کنیــم و آن نظرات 
رهبری معظم انقلاب اســت کــه باید برای 
همه فصل الخطاب باشــد.رئیس جمهور به 
کارگیری افراد توانمند بــه دور از نگاه های 
جناحی و سیاســی را تحولی در روند اداره 
امور کشور برای رفع نقائص و حل مشکلات 
دانســت و از نمایندگان مجلس خواســت 
دولت را در تدوین شــاخص های، انتخــاب و انتصاب 
مدیران اجرایی متخصص، کارآمد و تحول گرا کمک 

کنند.
وی گفت: تلاش خواهیم کرد منابع محدود کشور را با 
دقت و وســواس و بر مبنای عدالت و طرح های آمایش 
ســرزمینی به اولویت های جدی و امــوری اختصاص 

دهیم که بیشــترین بهره مندی عمومی از آنها نصیب 
مردم می شود. 

همچنین تلاش خواهیم کرد با تعامل صادقانه با مردم 
حداکثر مشارکت مردم را در اداره امور جذب کنیم.

در این جلســه نمایندگان استان های مرکزی، گیلان 
و مازندران نیــز به تشــریح مهمتریــن دغدغه ها و 
مســائل حوزه های انتخابیه خود و نیز مســائل کلان 
ملی از جمله تسریع در تکمیل پروژه های نیمه تمام، 
اختصاص ســهم عادلانه از مالیات صنایع به اســتان 
محل استقرار، اجرای سیاست های اقتصاد دریامحور 
در سواحل شمالی، رسیدگی به مشکلات برنج کاران 
و ضرورت ایجاد هماهنگی میان کلیت هیئت وزیران 

پرداختند.

خریدار  منابع فلســطینی از شهادت یک 
خبرنگار فلسطینی دیگر در جریان بمباران 
نوار غزه از ســوی ارتش رژیم صهیونیستی 

خبر می دهند.»ابراهیم محارب« خبرنگار 
فلســطینی در حملات دو روز پیش ارتش 
اشغالگر صهیونیستی به شهر حمد در شمال 

غرب خان یونس به شــهادت رسید.ارتش 
رژیــم صهیونیســتی دو روز پیش گروهی 
از خبرنگاران را در شــهر حمــد مورد هدف 

قرار داد که طی آن شــماری از آن ها زخمی 
شدند.منابع پزشکی اعلام کردند جسد این 
خبرنگار در نزدیکی شــهر حمد پیدا شــده 

است.با شهادت این خبرنگار، شمار شهدای 
رسانه از آغاز جنگ علیه غزه در هفتم اکتبر 

گذشته به 1۶۹ نفر افزایش یافت.

رئیس جمهوری

وند اداره امور است پزشکیان: بکارگیری افراد توانمند به دور از نگاه های جناحی تحولی در ر

خریدار  ســخنگوی وزارت امور خارجه 
گفت: پاســخ ایران بــه ترور شــهید هنیه 
به عنــوان مهمان رســمی ایران و مســاله 
مذاکرات آتش بس جنــگ غزه، دو موضوع 
جداگانه اســت. ما قوی تریــن و مهمترین 
حامی منطقه ای و بین المللــی برای توقف 
جنگ و آتش بس بودیم و هستیم و کماکان 
نیز تلاش می کنیــم و از اقداماتی که در این 

راستا باشد حمایت می کنیم. 
 ناصــر کنعانــی ســخنگوی وزارت امــور 
خارجه در نشســت خبری هفتگی خود با 
خبرنــگاران در خصوص برگزاری مراســم 
اربعیــن، اظهارداشــت: لازم می دانــم از 
کمک هــای دولــت عــراق و تلاش های 
ارزنده ای که امسال و طی سال های گذشته 
انجام دادند تشکر کنم و از ملت بزرگ، کریم 
و ســخاوتمند عراق که همچنان با آغوش 
گشــاده و روی باز توفیق میزبانی از زائران 

سیدالشهدا را دارند نیز تشکر میکنم.
وی در خصوص ســالروز کودتای 28 مرداد 
توســط آمریکا، گفت: روز گدشــته اولین 
جلســه رســیدگی به پرونده کودتای 28 
مرداد ســال 1332 بــا حضــور جمعی از 
حقوقدانان و اساتید دانشــگاه  برگزار شد. 
اســاس برگزاری این دادگاه یــک مبنای 
قانونی جــدی دارد که بر مبنــای اصل 3۴ 
قانون اساســی دادخواهی حق هــر فرد و 

شهروند ایرانی است.
کنعانی افــزود: بند 1 مــاده 1۰ قانون الزام 
دولت به پیگیری جبران خســارات ناشی از 
اقدامات آمریکا مبنای قانونی دیگری است. 
در این چارجوب دادخواســت بیش از ۴۰۰ 
هزار نفری شــهروندان ایرانی از استان های 
مختلف کشــور علیــه آمریــکا در اقدام به 
کودتای 28 مرداد را داریــم که مردم ایران 
نیز متضرر خســارات فراوان نادی و معنوی 

شدند.
ســخنگوی وزارت امــور خارجــه بیــان 
کرد: در راســتای احقاق حقو شــهروندان 
ایرانی و دادخواســتی که دادند این دادگاه 
تشکیل شــده و روند آن تا رسیدگی کامل 
به دادخواهی شــهروندان  ایرانی ادامه پیدا 
خواهد کرد. در نتیجه اقدام ننگین آمریکا و 
انگلیس در طراحی کودتای 28 مرداد بیش 
از 2۵ سال خسارات مادی و معنوی به کشور 
وارد شــده و این دادگاه به دنبال استیفای 
حقوق ملت ایران اســت و در این خصوص 
همکاری و روابط نزدیکی میان دولت و قوه 

قضائیه وجود دارد.
وی تصریح کرد: دســتگاه دیپلماســی در 
احقاق حقــوق ملت مبتنی بــر رای دادگاه 
ماموریت خــودرا برای ابــلاغ و پیگیری به 

منظور اجرا انجام خواهد داد.
ســخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص 
مذاکرات آتس بس در غزه گفت: در ضرورت 
برقراری فوری آتــش بس در جنگ ده ماهه 
غزه هیچ کــس تردیدی ندارد و اســتمرار 
جنایــات رژیــم صهیونیســتی نتیجه بی 
عملی جامعه جهانی و به خصوص شــورای 
امنیت ســازمان ملل تحت تاثیر فشارهای 
آمریکا است و جمهوری اسلامی ایران از هر 
تلاش صادقانه ای که بــه منظور آتش بس و 
پایان دادن به جنایات گســترده و وحشیانه 
رژیم صهیونیستی باشــد استقبال می کند 
و در ماه هــای گدشــته یکــی از مهمترین 
کشــورهایی بود که به طور صادقانه از تمام 
توان و ظرفیت دیپلماتیک خود برای پایان 
توقف ماشــین کشــتار رژیم صهیونیستی 

استفاده کرده است.

توپ آتش بس در زمین آمریکا 
و اسرائیل

وی ادامه داد: ما دولت آمریــکا را به عنوان 
دولــت صالــح و دارای صلاحیــت بــرای 
پیگیری موضوع آتش بــس نمی دانیم که 

این هم به واسطه عملکرد خود آمریکا است 
که حامــی تمام عیار رژیم صهیونیســتی و 
شریک جنایات این رژیم بودن است. آمریکا 
بارها نشــان داده که متعهد به امنیت رژیم 
صهیونیستی است و هیچ تعهدی به صلح و 

امنیت منطقه ای و جهانی ندارد.
کنعانی بیان کرد: در ایــن ده ماه نیز آمریکا 
تمام عیــار در کنــار رژیم صهیونســیتی 
ایســتاده و اثبات کرده یــک طرف جنگ و 
کشــتار و نه یک طرف صالح در ایجاد آتش 
بس اســت. اگر اراده ای در دولــت آمریکا 
برای آتش بس وجود داشــت این دولت از 
توان لازم برای توقف ماشــین کشتار رژیم 
صهیونیستی برخوردار هست، اما از این مهم 

استفاده نکرده است.
ســخنگوی وزارت امور خارجــه گفت: در 
مشورت هایی که دوســتان منطقه ای با ما 
در خصــوص مذاکرات آتش بس داشــتند 
گفتیم که از تلاش های همراه با حُسن نیت 
استقبال می کنیم. یک طرف اصلی موضوع 
رژیم صهیونســیتی اســت و یک طرف هم 

فلسطینی ها قرار دارند.
وی افــزود: رژیم اســرائیل نشــان داد که 
تمایلی بــه برقــراری آتش بــس و توقف 
جنگ ندارد و واکنش هــای بعد از مذاکرات 
اخیر نیز همین را نشــان میدهد و این رژیم 
ذره ای از کشــتار مردم فلســطین نکاسته 
اســت و از طرف دیگر جنبــش حماس نیز 
دیدگاه های خــود را مطرح کــرده و گفته 
رژیم صهیونسیتی شــروط جدیدی را ارائه 
داده که نشــان می دهد این رژیم تمایلی به 
برقراری آتــش بس ندارد و تــوپ امروز در 
زمین دولــت آمریکا و رژیم صهیونیســتی 

است.
کنعانی تصریح کرد: آمریکا باید مشــخص 
کند آیا هــدف از این نشســت ها یک مانور 
سیاســی و در جهت خرید زمان برای رژیم 
صهیونیستی است یا واقعا قصد ایجاد آتش 
بس دارند. بایــد منتطر مانــد و دید که در 
رفتــار و عمل آمریکا چطــور عمل می کند 
ولی طرف حماس دیدگاه مثبتی تا به امروز 

از عملکرد آمریکا نداشته است.

لبنان در برابر ماجراجویی اسرائیل 
ایستاده است

ســخنگوی وزارت امور خارجــه بیان کرد: 
ایــران جهت حفــظ امنیت خــود در برابر 
متجــاوز از همــه امکانات خــود مبتنی بر 
همه اصول بین المللی اســتفاده می کند و 
جامعه جهانی و به ویژه شــورای امنیت در 
جهت حمایت از صلــح و امنیت بین المللی 
مسئولیت فوری و عینی دارد و لازم است به 

آن پایبند باشد.
وی ادامــه داد: در خصوص مســاله لبنان، 
ایران جهت تامیــن امنیت منطقه تردیدی 

به خود راه نخواهد داد و رژیم صهیونیستی 
را تهدیدی علیــه همه منطقــه می دانیم. 
ماجراجویــی رژیم صهیونیســتی صرفا در 
ســایه اقدام قاطع و جــدی جامعه جهانی 
متوقف خواهد شــد و معتقدیم که آنها باید 

به مسئولیت خود متعهد باشند.
کنعانی بیان کرد: دولت، ملت و ارتش لبنان 
نشان دادند که در مقابل ماجراجویی رژیم 
صهیونیستی ایستادگی می کنند و در برابر 
هرگونه تجاوزگری جدید خواهند ایستاد و 
رژیم صهیونیستی نیز باید محاسبات خود 
را داشته باشــد. آمریکا نیز باید در خصوص 
هرگونه ماجراجویی رژیم صهیونیستی در 
لبنــان اقدامی مســؤولانه و حکیمانه کند. 
ایران نیز در تامیــن امنیت ملی و منطقه ای 

خود قاطعانه عمل خواهد کرد.

مذاکرات آتش بس با پاسخ ایران به 
ترور هنیه ارتباط ندارد

ســخنگوی وزارت امور خارجه بیان داشت: 
پاســخ ایران به ترور شــهید هنیه به عنوان 
مهمان رسمی ایران و مساله مذاکرات آتش 
بس جنگ غزه، دو موضوع جداگانه اســت. 
ما قوی ترین و مهمتریــن حامی منطقه ای 
و بین المللــی بــرای توقف جنــگ و آتش 
بس بودیم و هســتیم و کمــاکان نیز تلاش 
می کنیم و از اقداماتی که در این راستا باشد 

حمایت می کنیم.
وی ادامه داد: اما این مســاله ارتباطی با حق 
مشــروع و قانونی ایران در پاسخ به متجاوز 
و تنبیه رژیم صهیونیســتی در ترور شهید 
هنیه ندارد. آقای هنیه رهبر روند مذاکرات 
سیاسی برای برقراری آتش بس در نوار غزه 
بود و رژیم صهیونیستی با ترور ایشان نشان 
داد که مایل به گفت وگو نیست و اراده  آن بر 

تداوم جنگ است.
کنعانی گفت: ما این حق را داریم که در برابر 
متجاوز از تمامیت ارضــی و حاکمیت ملی 
خود دفــاع کنیم. ما بلافاصله درخواســت 
تشکیل فوق العاده شــورای امنیت را دادیم 
و به رغم مواضع خوبی که برخی کشــورها 
در آن نشست مطرح کردند، آمریکا و برخی 
معدود کشورهای دیگر مانع از انجام وظیفه 
شورای امنیت شــدند و اگر شورای امنیت 
نتواند منافع و امنیت کشــوری را که مورد 
تجاوز قرار گرفتــه تامین کند آن کشــور 
می تواند از حقوق قانونی و مشــروع خود در 

استیفای حقوقش استفاده کند.

عراقچی؛ مردی از بدنه وزارت
 امور خارجه

ســخنگوی وزارت امور خارجه گفت: آقای 
عراقچی از بدنه وزارت امور خارجه اســت. 
عراقچــی فردی اســت که خوشــبختانه 
سلســه مراتب ترقی و ارتقای مقام از پسُت 

کارشناســی تا رده های عالــی را طی کرده 
است.

وی گفت: رئیس دســتگاه دیپلماسی با هر 
میزان رأی بالاتری که از مجلس شــورای 
اسلامی بگیرند، مقتدرتر در اجرای پیشبرد 
اهداف سیاست خارجی نظام عمل خواهند 
کرد. بدنه دســتگاه دیپلماســی بــا آقای 
عراقچی بیگانه نیســتند و امیدواریم آنچه 
خیر اســت برای آقای عراقچی، دســتگاه 
دیپلماسی و دولت رقم بخورد. آنچه مسلم 
اســت میان دســتگاه دیپلماسی و مجلس 
شــورای اســلامی رابطه تنگاتنگی بوده و 

خواهد بود.
ســخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص 
اقدامات تجاوزکارانه آمریــکا و انگلیس در 
یمن گفت: نقش آمریــکا در بحران یمن به 
هیچ وجه نقش ســازنده و بی طرفی نبوده 
و در بــازه زمانی اخیر نیز شــاهد تجاوزات 
مســتقیم دولت آمریــکا و اقدامات نظامی 
و نقض حاکمیــت ملــی و تمامیت ارضی 
یمن توســط آمریکا هســتیم که آن را در 
تداوم تلاش های بی ثبات ساز آمریکا تلقی 
می کنیم و این اقدامات غیرســازنده از نظر 
ایران و قوانین و مقررات بین المللی محکوم 
اســت.  وی ادامه داد: انتظار می رود کسانی 
که از صلح و امنیــت در یمن و منطقه حرف 
می زننــد در عمل نیز این موضوع را نشــان 
دهند و همــه کمک کنند که مــردم یمن 
هرچه زودتر در صلح، ثبات و امنیت زندگی 

کنند.

دعوت پوتین از پزشکیان برای 
شرکت در نشست سران بریکس

کنعانی در خصوص معاهده جامع روســیه 
و ایران بیان کرد: این ســند رو به پیشرفت 
اســت. ما دعــوت آقــای پوتیــن از آقای 
پزشکیان برای نشســت سران آتی بریکس 
را دریافت کردیــم و فرصت برای تبادل نظر 
میان مقامــات دو طرف وجــود دارد و این 
ســند می تواند در زمان آتــی امضا و پس از 

طی مراحل تشریفاتی، اجرایی شود.
ســخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص 
مذاکرات رفــع تحریم ها بیان کــرد: برای 
بازگشت مســؤولانه همه طرف ها به برجام 
مذاکراتی در دولت فعلی برقرار شــد و آقای 
عراقچی نیز روز گذشته وضعیت را بر اساس 
مواضع قطعی نظام توضیح دادند و شــرایط 
روشن اســت و امیدواریم با شــروع به کار 
دولت جدید در مســیر احقاق حقوق ملت 
ایران از طریق توافقی که امضا شــده حقوق 

مردم ایران را استیفا کنیم. 
وی بیان کــرد: دســتگاه دیپلماســی در 
چارچــوب سیاســت های کلان نظــام به 
وظایف خود عمل می کنــد و آقای عراقچی 
نیز روز گذشــته تاکید کردنــد که مبتنی 

بــر سیاســت های قطعــی نظــام و قانون 
اقدام راهبــردی و فرصت هــای حقوقی و 
دیپلماتیکی که داریــم وزارت امور خارجه 

اقدامات خود را انجام خواهد داد.

تصمیم گیری در خصوص مذاکرات با 
خود فلسطینی هاست

کنعانی تصریح کرد: مــا در مذاکرات آتش 
بس حضــور نداریــم، زمانیکــه یک طرف 
مذاکرات رژیم صهیونیســتی است، انتظار 
نیســت در مذاکراتی که یک طرف آن رژیم 
صهیونیســتی اســت، هیأتی از جمهوری 
اسلامی ایران نیز حضور داشته باشد و دوم 
آنکه تصمیم گیری در خصوص این مســاله 

برعهده مردم فلسطین است.
وی بیان کرد: ملت فلســطین از رشادت و 
شهامت لازم برای تصمیم گیری و پیشبرد 
اهداف خود در میادین سیاســی و میدانی 
برخوردارند و حمایت ایران از فلسطین نیز 

همچنان به قوت خودش باقی است.
ســخنگوی وزارت امور خارجــه ادامه داد: 
ما شــاهد روند بســیار مثبتــی در تبادل 
نظرهای مشــترک میان ایــران و مصر در 
ســطوح عالی و به ویژه سطح وزرای خارجه  
دوطرف هســتیم و در سایه تصمیم روسای 
جمهور در دوره دولت شهید رئیسی مبنی 
بــر اینکــه وزرای خارجه مکلف شــدند با 
نشســت های مشــترک، زمینه رفع موانع 
و ارتقای روابط سیاســی برطرف شــود که 
چندین مرتبــه گفت وگوهایی میان وزرای 
خارجه ایران و مصر صورت گرفته اســت و 
البته گفت وگوهای تلفنی نیز میان دو طرف 
برقرار اســت و طرفین بر استمرار این روابط 

تاکید دارند.
کنعانــی گفت: در خصــوص بحرین نیز دو 
طــرف توافق کردنــد ســازوکاری را برای 
ارتقای سطح روابط سیاسی داشته باشند و 

در این مسیر هم حرکت خواهیم کرد.
ســخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص 
تدابیر ایــران برای عدم گســترش تنش و 
درگیری در منطقه نیز گفت: ایران کشــور 
مقتدری اســت و در کوران حوادث نشــان 
داد در حمایت از امنیــت و منافع ملی خود 
قاطع عمل می کند و در مقابل هیچ قدرتی 
انفعال نشان نخواهد داد. در ارتباط با تنبیه 
متجاوز طبیعی اســت که ایــران مبتنی بر 
منشــورحقوق بین الملل این حق ذاتی را 

دارد و قاطعانه هم عمل خواهد کرد.
وی گفت: امنیت یک مقوله بهم پیوســته 
است و اکنون ناامنی در هر نقطه ای از دنیا بر 
امنیت جهانی اثرگذار است. همه باید بدانند 
هرگونه اقدام ماجراجویانه به ویژه از جانب 
رژیم صهیونیســتی باید با جدیت از سوی 
همه طرف ها مورد توجــه قرار گیرد. در این 
زمینه ســازمان ملل مسئولیت دارد. اکنون 
جهان به یک پدیده چالشــگر مواجه است. 
همه باید در ایــن زمینه مســئولانه عمل 
کنند. ایران همواره نسبت به صلح و امنیت 

بین المللی مسئولانه عمل کرده است.
کنعانــی بیان کرد: پاســخ ایران بــه اقدام 
غیرقانونــی رژیم صهیونیســتی یک حق 
مشــروع و قانونی اســت و این حــق مورد 
اعتراف همه طرف هایی اســت کــه در این 
بازه ی زمانی با ایران گفتگو داشــتند و این 
اقدام یک نقض حاکمیت ملــی و تمامیت 
ارضی عضوی از اعضای سازمان ملل متحد 

محسوب می شود. 
ســخنگوی وزارت امور خارجــه در پایان 
خاطرنشــان کرد: ما درعین حال که بر حق 
ملت فلســطین برای احقــاق حقوق ملت 
فلسطین اعتراف و از آن حمایت می کنیم، 
از حق خود بــرای تنبیه متجــاوز که آن را 
اقدامــی در راســتای تأمین صلــح، ثبات 
و امنیــت منطقــه ای می دانیم نیــز حتما 

استفاده خواهیم کرد.

با شهادت خبرنگاری دیگر؛شمار شهدای خبرنگار در جنگ غزه به ۱۶۹ نفر رسید
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 نگاهی به سونامی خرید ۱۳ صفر
 آدم های امیدوار بی خطرند

زهرا علی اکبری، روزنامه نگار  این نوشــتار نگاهی دارد به ســونامی 
خرید در روز سیزدهم صفر.

یک - قدرت خرید مــردم ایران به شــدت کاهش یافتــه. حالا حتی 
گزارش های رســمی نیز ریزش طبقه ی متوسط ایران را تایید می کند. 
افزایش تحریم ها که منجر به شــوک تورمی در پنج سال گذشته شده و 
عقب ماندگی شدید حقوق از تورم سبب شده خرید بسیاری از کالاها به 
رویایی دست نیافتنی بدل شود. آمارهای رسمی بانک مرکزی گواه آن 
است که متوسط قیمت یک متر مربع واحد مسکونی در تهران به بیش 
از هشتاد و پنج میلیون تومان رسیده. از سوی دیگر ایران از سال 1۴۰1 
به این ســو بالاترین نرخ تورم غذا را تجربه کرده و این روند سبب شده 
هزینه جاری خانوار ایرانی بیش از پیش افزایش یابد. رکود حاکم بر بازار 
ایران نشان از کاهش شــدید قدرت خرید مردم دارد. برای درک بهتر 

افزایش هزینه ها کافی است به خریدهای روزانه خود نگاهی بیندازید.
دو- یک شرکت خودروســازی طرح فروش خودرورا به اجرا گذاشته و 
قرار است 12۰ هزار دســتگاه خودرو را در این قالب بفروشد. 3۶ هزار 
دســتگاه از این تعداد به خریداران عادی تعلق می گیــرد اما آمارها تا 
پایان شب گذشته نشان از ثبت نام بیش از دو میلیون نفر دارد. این بدان 
معناست که به ازای هر خودرو بیش از دویست تقاضا وجود دارد. افرادی 
که ثبت نام کرده اند باید دویست و سی میلیون تومان را در حساب های 
خود بلوکه کنند تا شاید در جریان قرعه کشی شــانس بیاورند و برنده 

شوند.
دو- خرید گوشت کاهشی سی درصدی داشته است. خرید طلا نسبت 
به سال های گذشــته کاهشــی نزدیک به هفتاد درصد را تجربه کرد. 
خرید لبنیات کاهش یافت. کاهش قدرت خریــد، بازار خرید و فروش 
مسکن را کساد کرد. این ها مشتی از خروارند که با جستجویی ساده در 
فضای مجازی مطالب مرتبط با آن را می توانید بیابید اما حالا یک اتفاق 
عجیب رخ داده است. شــایعه ای در فضای مجازی منتشر می شود که 

خرید در سیزدهمین روز از ماه صفر خوش یمن است.
می گفتند روایاتی هســت که اگــر حاجتی داری بــرای خرید کالایی 
ماکتش یا نمونه اش را بخر. مترو پر بود از فروشــندگان جاســوییچی، 
عروسک، ماشین اســباب بازی، لباس سفید، پارچه ی سبز. در بازار هم 
جمعیت در حال خرید بودند. مردمان با نیت خانه دار شدن جا کلیدی و 
جا سوییچی می خریدند، با نیت ماشین دار شدن ماشین اساب بازی ، با 
نیت بچه دار شدن عروسک و با نیت ازدواج قطعه کوچکی طلا یا لباس 

سفید و برای شفای مریض پارچه سبز و ...
بازار طلای ایران با چنان هجومی مواجه می شــود که بهای طلا به رغم 
تعطیلی بازارهای جهانی و حتی عقب نشینی دلار با افزایش یکصد هزار 
تومانی در هر گرم روبرو می شــود. همه دنبال ان هستند که حاجت روا 

باشند.
طلافروشــی ها صف هایی را تجربه کردند که نانوایی هــا هم این روزها 

دیگر به چشم نمی بینند.
سه- رویافروشــان به جامعه ای که قدرت خریدش آب رفته است، امید 
فروختند. آنها که کلید و سییچ خریدند، فرق چندانی با کسانیکه 2۵۰ 
میلیون تومان برای حضور در لاتــاری خودرو بلوکــه کردند، ندارند. 
قدرت خریــد آب رفته و بازار رویافروشــان رونق یافتــه اس. در غیاب 
توسعه این اتفاقات عجیب نیســت. تداوم عقبگرد اقتصادی ، بی تردید 
تداوم عرض اندام خرافه هایی از این دســت را به همراه خواهد داشت. 
این روی دیگری از همان سکه ی قانون جذب است که چند سال پیش 
بازارش پررونق شــد. به جای اصل ماکت بخرید و امیدوار بمانید. اصل 

داستان این است. آدم امیدوار بی خطر است.
چهار- کاش روزی اعلام می شــد برای خرید کتــاب. می گفتند خرید 
کتاب و خواندنش در این روز خوش یمن است. آن وقت قفل بازار کتاب 

می شکست و بازار رویافروشان کساد می شد. 

خ مالیات واحدهای  کاهش ۵ درصدی نر
تولیدی ابلاغ شد

معاون درآمدهای مالیاتی ســازمان امور مالیاتی کشور، کاهش نرخ ۵ 
واحد درصدی مالیــات عملکرد واحدهای تولیــدی دارای پروانه بهره 

برداری برای عملکرد سال 1۴۰2 را ابلاغ کرد.
محمدتقی پاکدامن، تعدیل نرخ ماده 1۰۵ قانون مالیات های مستقیم 
از 2۵ درصد بــه 2۰ درصد را بــرای عملکرد ســال 1۴۰2 واحدهای 
تولیدی اشخاص حقوقی دارای پروانه بهره برداری را به ادارات کل امور 

مالیاتی سراسر کشور، ابلاغ کرد.
بر اساس این بخشنامه، در راســتای سیاست های حمایت از تولید، نرخ 
مالیات موضوع ماده 1۰۵ قانون مالیات های مستقیم اشخاص حقوقی 
دارای پروانه بهره بــرداری از وزارتخانه های ذی ربــط در فعالیت های 
تولیدی در ســال 1۴۰2، معــادل پنج واحد درصد کاهــش می یابد و 
این بخشودگی علاوه بر ســایر معافیت ها و بخشودگی ها و مشوق های 

قانونی اشخاص مذکور می باشد.
بنابراین با توجــه به مراتب فــوق و انقضای مهلت تســلیم اظهارنامه 
مالیاتی اشــخاص حقوقی برای عملکرد ســال 1۴۰2، اعمال مقررات 
مذکور مستلزم تسلیم اظهارنامه اصلاحی در اجرای تبصره ماده )22۶( 
قانون مالیات های مستقیم نبوده و ادارات امور مالیاتی مکلفند با رعایت 
مقررات در زمان رســیدگی نســبت به اعمال کاهش نرخ مذکور اقدام 

نمایند.
بدیهــی اســت در صورتی کــه مالیاتی اضافه دریافت شــده باشــد، 
مالیات اضافه دریافتی با رعایت مقررات مــواد )2۴2( و )2۴3( قانون 

مالیات های مستقیم قابل استرداد خواهد بود.

مدیرنظارتبربورسهایسازمانبورسخبرداد
 واریز ۱۰ همت به صندوق توسعه بازار سرمایه

 در انتظار تایید بانک مرکزی
 مدیر نظارت بر بورس های سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: مکاتبات 
اداری و فرآیندهای قانونی بــرای تزریق 1۰ همت نقدینگی به صندوق 
توسعه بازار ســرمایه انجام شــده و اکنون در انتظار تایید نهایی بانک 

مرکزی برای انجام این واریزی هستیم.
 قادر معصومــی خانقــاه از آخرین جزییــات واریــزی 1۰ همتی 
از ســوی بانک مرکزی به صندوق توســعه بازار ســرمایه خبر داد و 
اظهار داشت: در چند روز گذشته، مدیران و معاونان سازمان بورس 
جلســاتی را با مدیران بانک مرکزی برای حمایت از بازار ســرمایه 

برگزار کردند.
وی اعلام کرد: همچنین طبق جمع بندی انجام شده در جلسه شورای 
عالی بورس، مکاتبــات اداری و فرآیندهای قانونی برای واریز 1۰ همت 
نقدینگی به صندوق توسعه بازار ســرمایه انجام شده و اکنون در انتظار 

تایید نهایی بانک مرکزی برای انجام این واریزی ها هستیم.
مدیر نظارت بر بورس های ســازمان بورس و اوراق بهــادار تاکید کرد: 
امیدواریم به زودی مســائل اداری و مقرراتی رفع و مجوز واریز از طرف 

بانک مرکزی صادر شود.
معصومی خانقاه گفت: در این زمینه پیگیری های لازم از سوی سازمان 
بورس، صندوق توسعه بازار ســرمایه و سایر ارکان و نهادها انجام شده و 
اکنون در انتظار جمع بندی بانک مرکزی بــرای ابلاغ مجوز و واریز این 

مبالغ هستیم.

یادداشت

بازار

وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات گفــت: بالن های 
مخابراتی برای ارائه خدمات ارتباطی در شرایط خاص 
و بحرانــی و قطع و اشــباع زیرســاخت های ارتباطی 
زمینی اســتفاده می شــوند و هم اکنون یکــی از این 
بالن ها در حال ارائه اینترنت رایــگان به زائرین در مرز 

مهران است. 
در ایران، چند سالی اســت که به مناسبت فرا رسیدن 
اربعین، وزارت ارتباطات و فنــاوری اطلاعات خدمات 
ویژه ای را برای زائران درنظــر می گیرند که می توان به 
بالن ســازمان فضایی که یکــی از کارکردهایش ارایه 

اینترنت رایگان است اشاره کرد.

بالن های اینترنت به جــای مبارزه با باد، از 
هوش مصنوعی استفاده می کنند تا ارتفاع 
خود را تغییر دهند و برای رسیدن به مقصد 
خود از جریان هوا اســتفاده می کنند؛ این 
امر می تواند به طی مسیرهایی منجر شود 
که طولانــی و یا پیچیده هســتند ولی در 
عین حال به انرژی بســیار زیادی هم نیاز 

ندارند.
 همچنین ایــن بالن هــا می توانند دسترســی به 

اینترنت را با ثبات بیشتری فراهم کنند.
بر این اســاس، بالن های مخابراتــی، بالن های ثابتی 

هســتند که می توانند تا ارتفــاع ۵۰۰ متر 
قرار گیرد و ارتباطات زمینی را ایجاد کنند. 
از جمله کاربردهای ایــن بالن ها می توان به 
اســتفاده در مواقع بحرانی اشــاره کرد؛ در 
واقع با اســتفاده از چت هــای وای فای این 
بالن ها، خدمات ارتباطی برای مردم فراهم 

می شود.
در همین رابطه امســال به رســم ســالهای گذشته 
عیســی زارع پــور- وزیــر ارتباطــات و فنــاوری 
اطلاعات- با انتشار پستی در یک شــبکه اجتماعی 
داخلی اظهار کــرد: بالن های مخابراتــی برای ارائه 

خدمات ارتباطی در شــرایط خاص، بحرانی و قطع 
و اشــباع زیرســاخت های ارتباطی زمینی استفاده 

می شوند.
وی افزود: در این دوره نســل جدید سکوهای کنترل 
بالن های مخابراتی ساخته شد و هم اکنون یکی از این 
بالن ها در حال ارائه اینترنت رایــگان به زائرین در مرز 

مهران است.
 گفتنی اســت ســال گذشــته نیز مدیرکل ارتباطات 
استان ایلام از استقرار بالن فضایی و ایجاد چتر وای فای 
رایگان در پایانه شهید ســلیمانی در مرز مهران توسط 

پژوهشگاه فضایی خبر داد.

وزیر

سمیه رسولی  وزیر اقتصاد گفت: با وجود 
تلاش های شورای گفت وگو، نهاد تنظیم گر 
برق شکل نگرفت که امیدواریم در آینده این 
موضوع مورد توجه دولت قــرار گیرد و نهاد 

تنظیم گر برق ایجاد شود.
 صدو بیست وســومین نشســت شــورای 
گفت وگوی دولــت و بخــش خصوصی با 
محوریت مروری بر عملکرد این شورا برگزار 
شد. این نشســت آخرین جلســه شورای 
گفت وگو به ریاست احسان خاندوزی، وزیر 
امور اقتصادی و دارایی دولت سیزدهم بود 
و به همین مناســبت از اعضای شورا تقدیر 

شد.
احســان خانــدوزی، وزیر اقتصــاد دولت 
سیزدهم در این جلســه درباره اداره اقتصاد 
کشــور به شــکل متمرکز در قالــب دولت 
توزیع کننــده رانــت نفتــی، صحبت کرد 
کــه سال هاســت وارد مویرگ هــای بدنه 
دیوان سالاری کشــور شــده و عبور از آن 

بسیار سخت و پیچیده است.
بر اســاس اظهــارات او، در وزارت اقتصاد، 
شــورای گفت وگو و هیأت مقررات زدایی، 
تلاش شد منافع تولیدکننده و صادرکننده 
به صراحت در روند سیاســت گذاری لحاظ 
شود تا در مقابل تحریم به توسعه اقتصادی 

دست یابیم.
وزیر اقتصاد دولت ســیزدهم تصریح کرد: 
در ایــن دوره فعالیت ســعی شــد تعارض 
ذاتی مدیــران دولتی را با تابــع هدف یک 
تولیدکننده یا تاجر، ســازگار کنیم و رابطه 
بین آنها را به شــیوه ای ســامان دهیم که 
سیاســت های کلان اقتصاد دچار خدشــه 
نشــود. خوشــبختانه اعضــای شــورای 

گفت وگو در این مسیر تلاش کردند.
خانــدوزی ادامــه داد: در تســهیل تولد 
واحدهای تولیــدی، درگاه ملی مجوزها را 
ایجاد کردیم و درباره پیش بینی پذیر کردن 
مقررات نیــز اقدام خوبی صــورت گرفت و 
نتیجه آن ســامانه 2۴3۰ شد که امیدواریم 

تداوم پیدا کند.
او در ادامه با بیان اینکه علی رغم تلاش های 
شورای گفت وگو، نهاد تنظیم گر برق شکل 
نگرفت، ابراز امیدواری کــرد: در آینده این 
موضوع مورد توجه دولت قــرار گیرد و نهاد 

تنظیم گر برق ایجاد شود.
تمرکــز روی حــل معضــل ناترازی های 
انرژی نیز از دیگر نکاتــی بود که مورد توجه 
خاندوزی قرار گرفــت. او در این باره تأکید 
کرد: ناترازی انرژی یک چالش جدی است 
که بایــد برای بهبــود وضعیــت اقتصادی 

کشور برای آن فکر اساسی کرد.

کشور را می توان با همت بخش 
خصوصی نجات داد

صمد حســن زاده، رئیس اتاق ایران و دبیر 
شــورای گفت وگو نیز در این نشســت به 
دغدغه های فعــالان اقتصادی نســبت به 
چالش هایــی که بــر حوزه اقتصــاد حاکم 

است، اشاره و تصریح کرد: امیدواریم وزرای 
پیشــنهادی در کوتاه ترین زمــان و بعد از 
کســب رأی اعتماد نماینــدگان مجلس، 
فعالیت خود را شروع و نسبت به برون رفت از 
شرایط کنونی حاکم بر اقتصاد برنامه ریزی 
کننــد. در ایــن بیــن دبیرخانه شــورای 
گفت وگو هم بــه روند فعالیت خــود ادامه 
می دهد و در این مســیر همراهی لازم را با 

دولت خواهد داشت.
در ادامه گزارشــی از روند برگزاری جلسات 
شــورای گفت وگو، توســط علی روحانی، 
معــاون وزیر اقتصاد ارائه شــد. بر اســاس 
این گزارش تعــدادی از موضوعاتی که در 
دســتورکار دبیرخانه شــورا قرار گرفتند، 
بدون طرح در صحن اصلــی و در چارچوب 

کارگروه های تخصصی، حل وفصل شدند.
در بخــش بعــدی، محمد زائــری، رئیس 
مرکز بهبود کســب وکار اتاق ایران گزارش 
عملکرد شوراهای اســتانی را تشریح کرد. 

این گزارش بــازه زمانی مــرداد 1۴۰۰ تا 
مرداد 1۴۰3 را شامل می شود.

در این مــدت ۵۰8 مــورد دســتاورد در 
شــوراهای گفت و گوی اســتانی به نتیجه 
رسیده که جزئیات آن در این گزارش آمده 

است.
بر اســاس توضیحات زائری، آنچــه از این 
بررسی ها مشخص می شــود این است که 
درباره هر موضوع هرگاه دســتگاه ملی در 
مرکز همراهی لازم را داشته باشد، دستگاه 
اســتانی هم همراهی می کند و هرگاه این 
همراهی در مرکز کم رنگ شــود در استان 
هــم همان گونه رفتــار می شــود، در واقع 
اســتقلال لازم در دســتگاه های اجرایــی 

استانی وجود ندارد.
گزارش عملکرد شــورای راهبــری بهبود 
محیط کســب وکار نیــز در ادامه توســط 
حمیدرضا فولادگر، رئیس این شــورا، ارائه 
شــد. این گزارش بازه زمانــی مهر 1۴۰1 

تاکنون را در برمی گیرد.
در بخش بعدی این جلســه پــروژه ارتقای 
امنیت ســرمایه گذاری و منــع غافلگیری 
فعالان اقتصادی بــا تغییر ناگهانی مقررات، 
مورد توجه اعضا قرار گرفــت. این پروژه به 
همت اتاق ایران و وزارت اقتصاد در راستای 
اجرای مواد 2۴ و 3۰ قانون بهبود مســتمر 

محیط کسب وکار عملیاتی شد.
امیر ســیاح، رئیس مرکز ملــی مطالعات، 
پایش و بهبود محیط کسب وکار نیز در این 
جلســه از توافق و تصویب یک بند مهم در 
راستای تسهیل شــرایط سرمایه گذاری در 
زمین های زیر ۵ هکتار و پروژه های کوچک 
و متوســط خبــر داد و گفــت: از این پس 
سرمایه گذارانی که شرایط مذکور را داشته 
باشــند و زمین های آنها خارج از محدوده 
شــهری بوده و مورد خاص زیست محیطی 
هم نداشته باشد، نیازی به دریافت تأییدیه 

کارگروه زیربنایی استان را ندارند.
در ادامــه ســعید عمرانی، معــاون قضائی 
دادستان کل کشــور با بیان اینکه همچنان 
شرایط اقتصادی کشور با وضعیت مطلوب 
فاصله زیادی دارد، گفــت: اقدامات خوبی 
انجام شــده؛ اما هنــوز با شــرایط ایده آل، 
فاصله داریم و رضایت بخــش خصوصی و 

مردم جلب نشده است.
او تصریح کرد: کشــور را می تــوان با همت 
بخش خصوصی نجات داد مشروط بر اینکه 
دل به دل آنهــا دهیم. گزارش ها نوشــته 
می شوند؛ اما واقعیت ها را باید در عمل لمس 

کنیم.
عزت الله اکبری تالارپشــتی، نماینده دوره 
یازدهم مجلس نیز با حضور در این نشست 
تأکید کرد: اتاق ایــران می تواند در تدوین 
اســتراتژی توســعه صنعتــی، پیش قدم 
شــود و برای اجرای اهداف قانــون برنامه 
هفتم توســعه برنامه ریــزی کنــد. بخش 
خصوصی باید از امکانــات و توانمندی های 

خود در این مسیر بهره لازم را ببرد.

وزیر ارتباطات خبر داد؛ استقرار بالن  فضایی در مرز مهران برای ارائه اینترنت رایگان

معاونشرکتبورستهرانخبرداد

ح برای حمایت از سهامداران حقیقی بازار سرمایه دو طر
خریدار  در پی نوسانات بورسی و حمایت 
از ســهامداران، معاون شرکت بورس تهران 
گفت:  در هفته گذشته دو طرح تبعی مطرح 
شــد که یکی طرح تامین مالــی صندوق 
توسعه از صندوق های ســرمایه گذاری به 
منظور حمایت از سهامداران خرد و دیگری 
طرح تبعی متشکل از ناشــران برتر بورسی 
و صندوق تثبیت بود کــه جامعه هدف آن 
ســهامداران و اشــخاص حقیقی حاضر در 

بازار سرمایه هستند.
در روزهای گذشــته و در پی بروز نوسانات 
هیجانی در بازار سرمایه که منجر به ریزش 
شــاخص کل به زیر کانال دو میلیون شــد، 
اخبار از سوی ارکان بازار ســرمایه مخابره 
شــد. تصمیمات متخذه در جلسه شورای 
عالی بورس حاکی از اخبار مثبتی از حمایت 
سازمان بورس، بانک مرکزی و صندوق های 

حمایتی  از بازار سرمایه منتشر شد.
خبــر انتشــار اوراق تبعی از ســوی مدیر 
سرمایه گذاری صندوق توسعه بازار سرمایه 
یکی از اقدامات حمایتی پیشــنهاد شــده 
برای کمک به بازار سرمایه بود. این صندوق 
درصدد اســت برای حمایت از شرایط فعلی 
بازار سرمایه، اوراق تبعی از نوع تامین مالی 
را، به میــزان ۵۰۰۰ میلیــارد تومان )پنج 
همت( منتشــر و منابع جمع آوری شده آن 

را صرف حمایت از سهامداران خرد کند.

به گفته مدیر ســرمایه گذاری این صندوق، 
در صورت نیاز، صندوق توسعه بازار سرمایه 
آمادگی لازم برای انتشار اوراق تبعی، از نوع 
بیمه ســهام، دارد. طرح دوم نیز بیمه سهام 
در قالب انتشــار اوراق اختیار فروش تبعی 
حمایتی با مشارکت 32 ناشر برتر بورسی و 
صندوق تثبیت بود که در فضای رســانه ای 
بازار ســرمایه منعکس شــد.در این رابطه، 
مهدی زمانی - معاون عملیات بازار شرکت 
بورس تهران - در گفت وگو با ایسنا، با اشاره 
به جزئیات مربــوط به ایــن اوراق گفت: بر 
اساس دستورالعمل سازمان بورس، همواره 
امکان انتشار اوراق تبعی فراهم است. در این 
دستورالعمل، اوراق اختیار فروش تبعی با دو 
هدف تامین مالی و حمایت از سهام، منتشر 
می شود.وی افزود:  نکته ای که اهمیت دارد 
این اســت که موضــوع اوراق اختیار فروش 
تبعی به قصد حمایت از ســهم، در شــورای 
عالی بورس مطرح شــده و بــه صورتی ارائه 
شده که براساس آن 32 ناشــر برتر بورسی 
از سهام خود حمایت کنند و به جهت اینکه 
فشــاری به ناشران بورســی وارد نشود، ۵۰ 
درصــد از تعهد متصورهبــه عهده صندوق 
تثبیت بازار ســرمایه خواهد بود. شایان ذکر 
است صندوق تثبیت بازارسرمایه، صندوقی 
حمایتی اســت که ورودی منابع آن از محل 
حمایت های دولتی از جمله صندوق توسعه 

ملی و یا خود سازمان بورس است.

نرخ اوراق ۲0 درصد به صورت سالیانه 
است 

معاون عملیات بازار شــرکت بورس تهران 
خاطر نشــان کرد: مقرر اســت که 32 ناشر 
نام برده یا ســهامداران عمده آنهــا ، اقدام 
به انتشــار اوراق تبعی حمایتی کنند و نرخ 
اوراق حداقل 2۰ درصد و به صورت سالیانه 
باشد. حال اگر سر رسید این اوراق بیشتر از 
یک سال باشــد، نرخ اوراق بر اساس سالانه 

2۰ درصد محاسبه شده و افزایش می یابد.

جامعه هدف سهامداران حقیقی 
هستند 

زمانی به جامعــه هدف این اوراق اشــاره 

کرد و گفــت: جامعه هدف ایــن اوراق تنها 
ســهامداران و اشــخاص حقیقی هستند 
و ایــن اوراق بــه ســهامداران حقوقــی 
تعلق نمی گیرد و مقرر شــده ایــن اوراق، 
سهامداران با سرمایه حداقل 1۰۰ میلیون 
تا حداکثر ۵۰۰ میلیون تومان را پوشــش 
دهد و براســاس آمار موجود، اگر پرتفوی 
ســهامدارن را حداقــل 1۰۰ میلیــون 
تومان در نظر بگیریم حــدود ۹۵ درصد از 
سهامدارن یک شرکت را پوشش می دهد و 
اگر ۵۰۰ میلیون تومان در نظر گرفته شود 
حدود ۹۹ درصد از سهامداران شرکت ها را 

پوشش می دهد.

وثیقه اوراق
وی در رابطه با نوع وثیقه مورد نیاز برای این 
اوراق گفت:  در حال رایزنی با سازمان بورس 
هســتیم که اگر با تســویه اوراق به صورت 
نقدی موافقت شــود، وثایق اوراق بر فرض 
این کــه 2۰ درصد بازدهی داشــته )یا 2۰ 
درصد بیمه شــود( و 3۰ درصد افت متصور 
شــویم، نهایتا ۵۰ درصد باشــد و در نهایت 
۵۰ درصد از این میــزان را صندوق تثبیت 

متعهد می شود. 
یعنی اگر تعهد و بار مالی اوراق به هر میزانی 
باشــد، به ازای ۵۰ درصــد از آن را صندوق 
تثبیت متعهد می شــود و میزان ۵۰ درصد 

باقی مانده را ناشران یا ســهامداران عمده 
ناشر موظف به تعهد آن هستند. در روزهای 
گذشــته جلســاتی با نمایندگان 32 ناشر 
بورســی برگزار شد و ســاز و کار طرح برای 

آنها تشریح شد. 
زمانی در پایان به مزیت انتشار اوراق اختیار 
فروش تبعی از سوی ناشران بورسی اشاره و 
اظهار کرد: در بحث بیمه ســهام، از آنجایی 
که این موضوع مربوط به ناشــر و سهامدار 
عمده اســت و خود ناشــر از ارزش واقعی 
ســهام خود خبر دارد، این نشــان دهنده 
آن اســت که ســهامدار عمده و ناشر سهم 
به ارزش ذاتی ســهام خود اعتقاد داشــته 
و این پیغام را به بازار مخابــره می کنند که 
ســهامداران خرد مقاطع نوسانات هیجانی 

منفی، نگرانی نداشته باشند. 
خوشــبختانه هر زمانی کــه موضوع بیمه 
ســهام یا اوراق تبعی چه از ســوی ناشــر و 
چه صندوق هــای حمایتی مطرح شــده، 
یک ســیگنال مثبت به بازار منتقل شده و 
این پیغام را داشــته که فضای منفی که در 
بازار ســرمایه وجود دارد یک فضای دائمی 
و بنیادین نیست و ناشــی از برخی تحولات 
سیاســی و بین المللــی اســت و از لحاظ 
اقتصادی بنیــاد اقتصادی نداشــته و خود 
ســهامداران عمده حقوقی حاضــر به بیمه 

سهام خود هستند.

گمرک ایران ضمن اشــاره بــه ترخیص 3۵  خریدار 
دســتگاه اتوبوس وارد شــده از محل مصوبه اربعین در 
3 هفته اخیر، گفت: تمامی اتوبوس های اظهار شــده به 

گمرک از محل این مصوبه ترخیص شد.
بر اساس اعلام گمرک ایران، در 3 هفته اخیر 3۵ دستگاه 
اتوبوس اظهــاری برای تســهیل در تــردد زوار اربعین 
حســینی )ع( از گمرکات بــازرگان و تهــران با حداقل 
تشــریفات و با کمترین زمان ممکن ترخیص شده است. 

از این تعداد، 21 دســتگاه اتوبوس از گمرک تهران و 1۴ 
دســتگاه اتوبوس از گمرک بازرگان پس از اظهار و اخذ 
مجوزهای مربوطه، در سریع ترین زمان ممکن ترخیص 

شد.
در خصوص ۶3 اتوبوس دیگر که در مبادی ورودی کشور 
موجود اســت، ۵۶ دســتگاه اتوبوس در گمرک بازرگان 
بوده که منتظر اظهار توسط صاحبان کالا است که تا این 

لحظه به گمرک اظهار نشده است.

۷ دســتگاه اتوبوس نیز امروز 28 مرداد به گمرک تهران 
اظهار شد که پس از بررســی و تکمیل بودن اسناد و ارائه 
مجوزهــای لازم و ارائه کــد رهگیری بانــک، از گمرک 

ترخیص خواهند شد.
شــایان ذکر اســت، صرف مانــدگاری کالا در مبادی 
ورودی کــه از آن به عنــوان مانــدن کالا در گمرک یاد 
می شود، لزوماً به خاطر تأخیر در عملکرد گمرک نیست، 
بلکه برای ترخیص کالاهــای وارده از گمــرک و انجام 

تشریفات گمرکی نیازمند ثبت ســفارش، اظهار کالا به 
گمرک، تخصیــص ارز و اخذ کد ســاتا از بانک مرکزی و 
همچنین اخذ مجوزهای قانونــی مربوط به کالای وارده 
و پرداخت حقوق ورودی و عوارض متعلقه است. بدیهی 
است چنانچه هر یک از مراحل فوق توسط صاحبان کالا 
و دســتگاه متولی مجوز مربوطه انجام نشــود یا با تأخیر 
انجام شــود، به همان نســبت ترخیص کالاهای وارده با 

مشکل و تأخیر مواجه خواهد شد.

گمرک خبر داد؛ ترخیص سریع ۳۵ اتوبوس برای تردد زائران
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اطلاعیهشماره11ستادمرکزیاربعینحسینی)ع(1403
 زائران اربعین در صورت مفقودی گذرنامه

 با شماره ۱۲۸ تماس بگیرند
ستاد مرکزی اربعین حســینی )ع( در اطلاعیه ای اعلام کرد: زائران در 
صورت مفقود شــدن گذرنامه جهت اخذ برگ عبور به کنســولگری ها 
مراجعه و یا با شــماره تلفن 128 بــدون نیاز به ســیم کارت ایرانی و یا 

عراقی اقدام کنند.
به گزارش مرکز اطلاع رسانی وزارت کشور، ســتاد مرکزی اربعین در 
اطلاعیه شماره 11 تعداد ثبت نام کنندگان در سمانه »سماح« را حدود 
ســه میلیون نفر اعلام کرد و تأکید کرد که با وجود شروع موج بازگشت 
زائران همزمان با اوج گیری سفر به کشور عراق، امور زائران با سهولت و 

روان درحال انجام است.
اطلاعیه جدید ســتاد مرکزی اربعین که پیش از ظهر روز دوشنبه 2۹ 

مرداد ماه منتشر شد به این شرح است:
بسمه تعالی

به اطلاع ملــت عزیز و محبــان اهل بیــت )علیهم الســلام( و تمامی 
متقاضیان سفر اربعین حسینی)ع( می رساند:

1. تا ســاعت 2۴ مورخ 1۴۰3/۵/28 مصادف با 13 ماه صفر، تعداد ثبت 
نام کنندگان در ســامانه ســماح 2.۹12.۷3۵ نفر، تعداد زائرین عازم 
شده به کشــور عراق 2.۵2۵.۵11 نفر و تعداد زائران برگشتی از پنجم 

ماه صفر تاکنون ۹۰2.3۰۰ نفر می باشد.
2. به زائران عزیز داوطلب شــرکت در مراســم اربعین حســینی)ع( 
توصیه می شود، شروع سفر خود را به روزهای پایانی این هفته موکول 

ننمایند.
3. در صــورت مفقــود شــدن گذرنامــه جهت اخــذ برگ عبــور به 
کنسولگری ها مراجعه و یا با شماره تلفن 128 بدون نیاز به سیم کارت 

ایرانی و یا عراقی اقدام نمایید.
۴. با وجود شروع موج بازگشت زائران همزمان با اوج گیری سفر زائران 

به عراق، امور زاارین با سهولت و روان در حال انجام است.
۷. با توجه بــه جمع آوری مواکب عراقی در ظهــر روز اربعین، به زائران 
عزیز توصیه و تأکید می گردد قبل از روز اربعین به کشــور بازگردند، در 
غیر این صورت می بایســت پیش بینی لازم را برای اسکان و تغذیه خود 

داشته باشند.
8. زائران عزیز در طول سفر نسبت به مراقبت از وسایل و مدارک همراه 

خود کوشا باشند.
 

  تمهیدات راهپیمایی جاماندگان اربعین
تشریح شد

از جانمایــی 1۵۰۰ موکب تا برپایــی موکب هــای »ام البنین« برای 
مادران و کودکان برای جاماندگان اربعین در پایتخت

معاون فرهنگی ســازمان فرهنگی شــهرداری تهران تمهیدات آیین 
پیاده روی جاماندگان اربعین در تهران را تشریح کرد.

حمیدرضا خونویی، در مورد تمهیدات شــهرداری تهــران برای آیین 
پیاده روی جامانــدگان اربعین، گفــت: امســال چهاردهمین آیین 
راهپیمایی جاماندگان اربعین در روز یکشــنبه ۴ شــهریورماه از نماز 

صبح با اقامه نماز و قرائت زیارت اربعین آغاز می شود.

وی با بیان اینکه مراســم جاماندگان اربعین از میدان امام حسین)ع( 
آغاز و تا حرم عبدالعظیم حسنی در شهرری ادامه خواهد داشت، افزود: 
از ابتدای ماه محرم فراخوانی برای همکاری موکب ها منتشــر و 2۰۰۰ 
درخواست در سامانه مربوطه ثبت شــد که نهایتا بعد از بررسی، 1۵۰۰ 

موکب در مسیر پیاده روی جاماندگان اربعین مستقر خواهند شد.
وی با اشاره به همکاری همه دســتگاه انتظامی، امدادی و خدماتی در 
برگزاری پیاده روی جاماندگان اربعین، گفت: در مراســم جاماندگان 
اربعین موکب های ام البنین در مسیر برای استراحت و فعالیت مادران 

و کودکان برپا خواهد شد.
وی افزود: همچنین تمهیداتی اندیشیده شــده که با توجه به طولانی 
شدن مراســم  تا عصر فضاهایی ایجاد می شــود تا زائران در مسیرهای 

نزدیک حرم زیارت نامه اربعین را قرائت کنند.
خونویی در مورد جانمایی موکب هــا و ازدحام مواکب در محور خیابان 
1۷ شهریور، گفت: موکب ها اغلب پذیرایی هستند؛ اما مواکب فرهنگی 
به خصوص در حوزه کتاب های مرتبط بــا اربعین نیز در معرض نمایش 
زائران قرار داده خواهد شــد؛ اما دقت داشته باشــید که برخی مواکب 
نذری خاص دارند و از ســالیان قبــل در محور 1۷ شــهریور فعالیت 
می کردند و مایل هستند که در همان محل فعالیت کنند اما تمام تلاش 

خود را در جانمایی مواکب خواهیم داشت.
وی در مورد تمهیدات حمل و نقلی شــهرداری تهران برای این مراسم 
با بیان اینکه تمهیدات ویژه ای  برای ایستگاه های مترو در مسیر پیش 
بینی شده است، گفت: شرکت واحد اتوبوسرانی نیز برنامه ریزی خاصی 
برای جابجایی زائران به خصوص از حرم عبدالعظیم حســنی به مبادی 
مرکزی شــهر در پایان مراسم داشته اســت و همچنین پارکینگ های 
زیادی برای حضور اتوبوس ها پیش بینی شده و سازمان تاکسیرانی نیز 

تمهیدات خاصی برای جابجایی زائران دارد.

 خروج ۲ میلیون و ۵۵ هزار زائر از مرزهای کشور
 به مقصد عراق

ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای اعلام  کرد: از آغاز ســفرهای 
اربعین حســینی تا پایان روز شــنبه، 2۷ مرداد، 2 میلیون و ۵۵ هزار و 

3۹۶ زائر از مرزهای اربعینی وارد کشور عراق شده اند.
 به نقل از ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای و بر اساس اطلاعات 
دریافتی از ســامانه های هوشــمند مرکز مدیریت راه های کشــور، از 
مجموع زائرانی که تا پایان روز شــنبه )2۷ مــرداد( از پنج مرز اربعینی 
مهران، شــلمچه، چذابه، خســروی و تمرچین وارد عراق شده اند، ۹۴ 

درصد زائران ایرانی و ۶ درصد نیز زائران غیرایرانی بوده اند.
بر اســاس این گزارش، پایانه مرزی مهران با انتقــال ۵2 درصد زائران 
ایرانی همچنان انتخاب نخســت مردم برای خروج از کشور است و پس 
از آن، مرزهای شــلمچه با 2۵ درصد، خســروی با 1۴ درصد، چذابه با 
هفت درصد، تمرچین و باشماق هر کدام با یک درصد مرزهای مبادی 

سفر هستند.
این گزارش حاکی اســت، مرز شــلمچه با ســهم 3۹ درصدی اولویت 
نخست زائران غیر ایرانی برای ورود به عراق است و مرزهای مهران با 23 
درصد، تمرچین با 13 درصد، باشماق با 11 درصد، چذابه با 1۰ درصد 
و خســروی نیز با چهار درصد دیگر مرزهای منتخب زائران غیرایرانی 

برای خروج از کشورمان بوده اند.
تا پایان روز گذشــته ۶1۴ هزار و ۹۹۰ زائر ایرانی و غیرایرانی در مسیر 
بازگشت از مرزهای اربعینی وارد کشورمان شده اند که از این تعداد ۹1 

درصد زائران ایرانی و ۹ درصد نیز غیرایرانی بوده اند.

دیوار

رییس پلیــس راهور فراجــا از افزایــش 1۶ درصدی 
تقاضای ســفر از طریق مرزهای زمینی به عراق نسبت 

به سال گذشته خبر داد.
سردار سیدتیمور حســینی رئیس پلیس راهور فراجا 
با تأکید بر افزایش 1۶ درصدی تقاضای ســفر از طریق 
مرزهای زمینی نسبت به سال گذشته اظهار کرد: بنا بر 
رصد و پایش های صورت گرفتــه از تمامی جاده های 
منتهی به مرزها، مشخص شــد که با افزایش تردد در 
مسیر بازگشــت زائران مواجه هســتیم. این امر نشان 
می دهد کــه زائران بــا مدیریت صحیح زمان ســفر، 
توانســته اند با کمترین ترافیک، حادثــه و معطلی از 
مرزها عبور کرده، زیارت خود را انجام دهند و اکنون در 

حال بازگشت به شهرهای خود هستند.
این مقام ارشــد انتظامی تأکید کرد: بــا توجه به اینکه 
موج بازگشــت زائران با تردد زائرین به ســمت مرزها 

تلاقی پیدا کرده اســت، لازم اســت تا توجه 
ویژه ای بــه مدیریت راه و جاده ها از ســوی 
تمامی مأموران پلیس راه و راهور در ســطح 
جاده هــا صورت گیــرد. به همیــن منظور، 
با اســتقرار تیم های پلیســی و اســتفاده از 
تجهیزات نویــن ترافیکــی، لحظه به لحظه 
در حال رصد جاده ها هســتیم تا در صورت 

لزوم با محدودیت هایی در تــردد، بتوانیم به کاهش بار 
ترافیکی کمک کنیم.

رئیس پلیــس راهــور فراجــا همچنین با اشــاره به 
اهمیــت مدیریت تردد وســایل نقلیه عمومــی و نیاز 
شدید شــهرهای مرزی برای جابجایی زائران، افزود: با 
توجه به آغاز موج بازگشــت زائران، باید با کمک سایر 
دستگاه های مرتبط با حمل و نقل زائران و تأمین تعداد 
مورد نیاز وسایل نقلیه برای جابجایی به شهرهایی که 

زائران بیشتری دارند، به کاهش بار ترافیک 
و همچنین کاهــش آمار تصادفــات توجه 

ویژه ای داشته باشیم.
سردار حسینی در ادامه با اعلام کاهش آمار 
تصادفات در حــوزه حمل و نقــل عمومی، 
گفت: خوشــبختانه با مدیریت صحیح زمان 
ســفر، اســتفاده از تجهیزات روز ترافیکی 
و نظارت پلیــس راه و راهور بر جاده ها، شــاهد کاهش 
22 درصدی تصادفات نسبت به سال گذشته بوده ایم. 
این موضوع نشــان دهنده این اســت که توانسته ایم با 
همکاری همه نهادها، سفری امن و ایمن را برای زائران 

حسینی رقم بزنیم.
رئیس پلیــس راهــور فراجــا در بخش دیگــری از 
ســخنان خود به موضوع پارکینگ های مرزی اشــاره 
کرده و گفــت: همچنان حدود 3۰ درصــد از ظرفیت 

پارکینگ هــای مرزی، بخصــوص در شــهر مهران، 
ظرفیت پذیرش خودروهای زائرین عزیــز را دارد. در 
صورت لزوم و نیاز بیشتر، بنا بر اعلام استانداری استان 
ایلام و مرز مهران، پارکینگ های بیشــتری در اختیار 

زوار قرار خواهد گرفت. 
همچنین تمام تلاش خــود را خواهیم کــرد تا پایانه 
برکت نیز مانند سال های گذشــته فعالیت و خدمات 
رســانی خود را به زوار آغاز کرده تا با مشکلات کمتری 
در حــوزه پارکینگ خودروها روبرو بــوده و در صورت 
لزوم بتوانیم در تســهیل تــردد زائریــن و کاهش بار 

ترافیک نزدیک مرزها کمک کنیم.
این مقام ارشــد انتظامی در پایان بر لــزوم همکاری 
تمامی دستگاه های مسئول و زائران در رعایت قوانین 
راهنمایی و رانندگی و توجه به هشدارهای پلیس راهور 

تأکید کرد.

پلیس

سید اســد رجبی  رئیس دستگاه قضا در 
نشســت امروز شــورای عالی قوه قضاییه 
دســتورات مهمی پیرامــون پرونده های 

کثیرالشاکی، رمزارزی و مهریه صادر کرد.
 به نقــل از مرکــز رســانه قــوه قضائیه، 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
طی ســخنانی در نشســت شــورای عالی 
قوه قضائیه، ضمن تســلیت ایــام اربعین 
حسینی، اظهار کرد: اربعین در ساحت های 
مختلــف شــکلی، محتوایی، سیاســی و 
فرهنگــی در زمــره بالاتریــن و برتریــن 
حرکت های مردمی اســت و به ســانِ عَلم 
بزرگــی می ماند که بــه اهتــزاز درآمده 
تا همــگان را متوجــه حقیقــت تابناک 
حســین بن علی وقیــام بی بدیــل او کند. 
اجتمــاع راهپیمایــان اربعین حســینی 
حقیقتاً در طول تاریخ بی نظیر است و تبلور 
مقابله با ظلم و ظالمان می باشــد. دلهای ما 
همراه زائرین کربلاســت و خداوند عنایت 

کند و ما را مشمول ثواب این زائرین سازد.
رئیس قوه قضائیه با اشاره به عبارت معروف 
»کُلُّ یوَمٍ عاشــورا و کُلُّ أرضٍ کَربلَا« گفت: 
امروز یزیدیان زمان در غزه بی محابا جنایت 
می کنند و شــرمی از کشــتار کــودکان و 
نوزادان نیز ندارند؛ فلــذا امروز وظیفه همه 
محبّان اباعبدالله و کلیه مســلمانان و حتی 
همه آزادگان جهان اســت کــه در جهت 
دفاع از مردم غزه و مقابله بــا جنایتکاران و 
کودک کشان صهیونیستی به هر نحوی که 

در توان دارند، اقدام کنند.
رئیس دســتگاه قضا در ادامه با اشاره به در 
پیش بودن هفته دولت، ضمن گرامیداشت 
یــاد و خاطره همه شــهدای دولت از جمله 
شــهیدان رجایی و باهنر و رئیسی، تصریح 
کرد: توفیقــات دولت چهاردهــم را برای 
برداشــتن گام های بلند در جهت پیشرفت 
و تعالی کشــور، آرزومندیم و بــر همدلی و 
همکاری همه قوا و نهادها بــرای موفقیت 
دولت چهاردهم تاکید می کنیم و اطمینان 
می دهیم که قوه قضائیه در جهت پیشــبرد 

امور، با تمام توان، همراه دولت خواهد بود.

رئیس عدلیــه در ادامه با اشــاره به بازدید 
اخیر خــود از مجتمع قضایــی تخصصی 
ویژه رســیدگی به جرایم اقتصادی تهران 
و مواجه با چند پرونــده مرتبط با رمزارزها، 
بیان داشت: در بازدید اخیر خود از مجتمع 
قضایی تخصصی ویژه رســیدگی به جرایم 

اقتصادی، چند پرونده کثیرالشاکی مرتبط 
با رمزارزها را مورد مطالعه و بررسی اجمالی 
قرار دادم و با برخی از طرفین این پرونده ها 
به گفتگو پرداختم؛ مسئولین مربوطه باید 
توجه کنند که مقولــه ی رمزارزها از جمله 
مقولات جدی اســت که هم می تواند مورد 
سوءاستفاده عناصر مُفسد و کلاهبردار قرار 
گیرد و هم احیاناً در شرایطی می تواند مورد 
استفاده مطلوب و نافع قرار گیرد؛ ولکن در 
این مقوله ما با خلاء قانونی و اطلاع رســانی 
و آگاهی بخشــی ناکافی مواجه ایم؛ فلذا به 
معاون اول قوه قضائیه دســتور می دهم که 
با برگزاری جلســاتی با بخش های ذیربط 
از جمله بانک مرکــزی و وزارت اقتصاد، و 
همچنین همــکاری معاونت پیشــگیری 
از وقوع جرم قوه قضائیــه، }در حوزه های 
مرتبط با مســئولیت های دســتگاه قضا{ 
تدابیــر و تمهیداتــی را در قبــال قضیــه 
رمزارزهــا اتخــاذ کنند تا جلــوی متضرر 
شــدن مردم و احیاناً تاثیرگذاری ســوء بر 
موضوعات پولی کشور بواســطه مقوله ی 
رمزارزها گرفته شود. رســانه ها نیز نسبت 
به آگاهی بخشــی به مردم پیرامون مبحث 
رمزارزها و شــگردهای کلاهبرداری از آنها 
بواســطه رمزارزهــا، اقدامــات مقتضی را 

ترتیب دهند.
رئیس قوه قضائیه بار دیگــر به پرونده های 
کثیرالشــاکی گریــزی زد و گفــت: در 

ایجاد و شــکل گیری برخی از پرونده های 
کثیرالشــاکی، علاوه بر سوء استفاده عناصر 
ســودجو و کلاهبردار، مقوله ی بی توجهی 
و غفلــت مالباختــگان نیز مطرح اســت؛ 
فلذا ضروری اســت از طریق رســانه ها، هر 
چه بیشــتر، موضوعات و علل شکل گیری 
پرونده های کثیرالشاکی برای مردم تبیین 
و تشــریح شــود تا آنها اموال خود را بدون 
آگاهــی و توجــه، در اختیار دیگــری قرار 
ندهند. البته قطعاً تمــام اهتمام و تلاش ما 
در دســتگاه قضایی وصول مطالبات شکات 
و مالباختــگان پرونده های کثیرالشــاکی 
است؛ در این راستا، بعضاً ادعایی که مطرح 
می شود آن اســت که فرد یا افراد متهم در 
پرونده های کثیرالشــاکی، امــوال خود را 
پیش از مفتوح شدن پرونده، به نام نزدیکان 
خود می کنند، بنابراین در موعد رســیدگی 
به پرونده، برای استرداد وجوه مالباختگان، 
اموالی از متهم یا متهمین پرونده شناسایی 
نمی شــود؛ در این رابطه نیز نیــاز به اتخاذ 
تدابیر و تمهیداتی اســت که با تمســک به 
آنها بتوانیم در اســرع وقت، امــوال مربوط 
به متهمیــن پرونده های کثیرالشــاکی را 
برای استرداد وجوه مالباختگان، شناسایی 

کنیم.
رئیس دســتگاه قضا افــزود: البته مقوله ی 
انتقال اموال بــه دیگری، پیــش از مفتوح 
شــدن پرونده؛ صرفاً منحصر بــه متهمین 

پرونده های کثیرالشــاکی نیســت؛ بعضاً 
در پرونده هــای مرتبط با مهریــه نیز با این 
قبیل موضوعات مواجه می شویم؛ اگرچه با 
بررسی موقعیت شــغلی و اجتماعی مردی 
که به پرداخــت مهریه محکوم می شــود 
می توان به نتایجی درخصوص اعِسار یا عدمِ 
اعِسار فردِ محکوم شــده نائل آمد؛ اما به هر 
ترتیب در قبال این قضیــه نیز باید تدبیری 
مُتقن و فکر عاجلی شــود تا در شناســایی 
امــوال محکومیــن و پرداخــت دیــون و 

مطالبات شُکات تسریع صورت گیرد.
قاضی القضات در ادامه با اشــاره به اهمیت 
رعایت حقوق کلیــه ی طرفین پرونده های 
قضایــی اعــم از »بزه دیــده« و »بزهکار«؛ 
»خواهــان« و »خوانده« و غیــره گفت: در 
برخی از موضوعــات و مقــولات مرتبط با 
پرونده های قضایــی خلاء هایی وجود دارد 
که باید آنهــا را برطرف کنیــم؛ فی المثل 
در قضیــه ی پرداخــت خســارت و تأخیر 
تأدیه، بعضاً بــا مواردی مواجه می شــویم 
که محکوم علیه علی رغــم گذراندن دوران 
حبس خود، بواســطه افزایش چشمگیر و 
فاحشِ مبلغ خسارت و شامل شدن مقوله ی 
تأخیر تأدیه، عملًا توانایی و استطاعتِ رفع 
دِین را ندارد؛ در اینگونه موارد چنانچه حکم 
به آزادی محکوم علیه داده شــود، مقوله ی 
مهمِ حق و حقوق فــردِ بزه دیده یا طلبکار یا 
دائن مطرح اســت؛ از طرفی دیگر چنانچه 

محکوم علیه همچنان در زنــدان بماند نیز 
آثار و تبعاتی بر آن مترتب است. فلذا معاون 
اول قوه قضائیه با همکاری سایر بخش های 
ذیربط بویــژه معاونت پیشــگیری از وقوع 
جرم قوه قضائیه، در قبال این مســئله اتخاذ 

تدبیر و تمهید کنند.
رئیس دســتگاه قضــا در ادامه نشســت 
امروز با اشــاره به تجویز احکام جایگزین 
حبــس در مــوارد و پرونده هــای واجد 
شــرایط، گفت: بارها تاکید کرده ایم که 
در اعِمال کلیــه ی تأسیســات ارفاقی و 
صدور احکام جایگزین حبس باید جمیع 
شــرایط و جوانب از جمله احــوالات فردِ 
محکوم را لحاظ کــرد؛ در مواردی صدور 
حکمِ جایگزین حبســی می تواند سبب 
وهن دســتگاه قضــا شــود؛ در مواردی 
نیز آزاد کردن محکومی بواســطه حکم 
جایگزین حبس می توانــد داری تبعات 
و آســیب هایی باشــد، فی المثل امنیت 
مردم تهدید شــود؛ طبیعتاً در این قبیل 
موارد صــدور احــکام جایگزین حبس، 
جایز نیســت؛ اما در مواردی نیز با توجه 
به احوالات فردِ محکوم و بررســی جمیع 
شرایط و جوانب، می توان منطبق با قانون 
و آیین نامــه مربوطــه، حکــم جایگزین 
حبس صــادر کــرد؛ فی المثــل فردی 
دارای توانایــی فرهنگــی و آموزشــی را 
بجای زندانی کردن بواســطه جرمی که 
مرتکب شــده، به انجام خدمات فرهنگی 

و آموزشی واداشت.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
همچنین در جریان نشست امروز، بار دیگر 
با اشــاره به توفیقات و مدال های کســب 
شده توســط ورزشــکاران زن و مرد ایران 
اســلامی در رقابت هــای المپیک 2۰2۴ 
پاریس گفت: پیروزی هــا و قهرمانی های 
ورزشــکاران غیــور ایــران اســلامی در 
رقابت های المپیک که با خلق صحنه هایی 
شــورانگیز و روح افزا نظیر حمایت از ملت 
مظلوم و مقتدر فلسطین و توسل و تمسک 
به ائمه اطهار صلــوات الله علیهم اجمعین 
همراه بود را به ملت مؤمن و ســربلند ایران 
اسلامی و همه این ورزشــکاران و مربیان 
و خانواده های محتــرم آنها و کلیه ی اهالی 
ورزش تبریک و تهنیــت می گویم و برای 
آنها در همــه عرصه های معنــوی و مادی 
زندگی، توفیقات روزافــزون را از خداوند 

متعال مسئلت دارم.

خریدار  فرمانده انتظامــی تهران بزرگ 
تاکید کرد که اتباع بیگانــه ای که در داخل 
کشور و به خصوص تهران هستند باید مجوز 
داشته باشــند و اگر نداشته باشــند باید از 

کشور خارج شوند.
 ســردار عباســعلی محمدیان در نشست 
خبری کــه در ســتاد فاتب برگزار شــد، 
گفت: ســرقت هــا در پایتخــت از ابتدای 
ســال تاکنــون 18 درصد کاهــش یافته 
است و ســرقت های به عنف نیز 2۹ درصد 
کاهش یافته اســت و سرقت های مسلحانه 

نیز۵۰ درصد کاهش می یافت اما اقدامات 
این گروه که امروز جزئیات دستگیری آنان 
اعلام شد باعث شــد به این عدد ۵۰ نرسیم 
ولی در حوزه های مختلف شــاهد کاهش 

سرقت ها هستیم.
وی افــزود: تعداد تماس هــای پلیس، پنج 
درصد افزایش داشته اما تماس های مربوط 
به ســرقت 12 درصد کاهش یافته است که 
این نشــان می دهد میزان سرقت ها در کل 

کاهش یافته است.
رییس پلیس تهران بــزرگ ادامه داد: حتی 

در زمینــه ســرقت های وســایل نقلیه نیز 
ســرقت خودرو ۹ درصد کاهــش یافته و 
23 درصد کاهش ســرقت موتورسیکلت را 
هم شاهد هســتیم. زیرا معمولا از خودرو و 
موتورسیکلت ســرقتی برای انجام جرایم 
دیگر استفاده می شود و مردم سریعا شکایت 
می کنند بنابراین وسیله نقلیه ای نیست که 
دزدی باشــد اما پرونده ســرقت در پلیس 

نداشته باشد.
وی افزود: همکاران مــن در پلیس آگاهی 
بازدیدهــای میدانــی و صحت ســنجی 
زیادی انجام می دهنــد و این حجم اموالی 
که در حال  برگشت اســت واقعا بی سابقه 
اســت. حتی برخی امــوال ســرقتی را از 
مرزها کشف شده و به دست صاحبان آنها 

بازگشته است.
رییس پلیــس تهران بــزرگ ادامــه داد: 
مالباختگان عنوان می کنند که اموالشــان 
در بین اموال کشف شــده نیست و نگرانند 
اما نگران نباشند چون شناســایی مالخر و 
بازگرداندن امــوال به صاحبانشــان بعد از 
دستگیری ســارقان اولویت پلیس است تا 

مالباختگان به اموال خود برسند.
محمدیان گفت: افرادی که ســابقه سرقت 
دارند و مجددا دســتیگر می شوند قبلا ۵۰ 
درصد ســابقه دار بودند ولی امــروزه تعداد 

ســابقه داران چون تحت کنترل هستند و 
پابند دارند رو به کاهش است.

وی افزود: شــگردهای گوشــی قاپی کاملا 
مشــخص اســت و تغییری نکرده است و 
برخورد با آنها همیشه در دستور کار پلیس 

قرار دارد.
رییــس پلیس تهــران بزرگ در پاســخ به 
این پرسش که پلیس شــمیرانات از پلیس 
تهران بزرگ جدا می شــود؛ گفت: ما در این 
موضوعات،  تابع تشــکیلات وزارت کشور 

هستیم . 
شهرســتان ری در همه ابعاد مســتقل شد 
و پلیس آن نیز مســتقل شــد، اگــر روزی 
شــمیرانات نیــز از تهران جدا شــود قطعا 

پلیس آن منطقه نیز جدا می شود.
محمدیــان درباره ســاخت کلانتری های 
جدید نیز به ایســنا  گفت: از رییس جمهور 
شــهیدمان یاد می کنم که ایشــان اول از 
محلات شــوش و هرندی بازدیــد کردند و 
اعتبار خوبی برای ساخت کلانتری جدید و 
کمبود کسری های کلانتری ها قدیمی در 
نظر گرفتند که ۵۰ درصد آن محقق شد. در 
برخی از مناطق نیز پیدا کردن زمین سخت 
اســت اما ما در حال پیگیری آن هستیم تا  

کلانتری های جدید نیز بسازیم.
وی همنین دربــاره ایتفــاده از پابند برای 

اراذل و اوبــاش گفت: اراذل ســطح یک با 
کنترل هــای پلیس اقداماتشــان  محدود 
شده اما امروز برخی از این شرارت ها مربوط 
به کسانی است که اراذل اوباش نیستند اما 
یک قمه ای یا چاقویی تهیه کرده و اقداماتی 
انجام می دهند که آثــار و تبعات آن را نمی 

دانند.
محمدیــان گفت: تولید، خریــد و فروش و 
حمل سلاح ســرد  نامتعارف ممنوع است 
و مجــازات دارد اگر تولید این وســایل در 
دو اســتان ممنوع یا محدود شود قطعا شاد 

کاهش این جرایم خواهیم بود. 
همچنین ما در تهران شروع کرده ایم تعداد 
زیادی از این ابزارها را از مغازه ها جمع آوری 
کرده ایم که اگر این ابزارها کمتر توزیع شود 
قطعا این اقدامــات مجرمانه نیز کاهش می 

یابد.
رییس پلیس تهران بزرگ ادامه داد: اتباع 
بیگانه ای که در داخل کشور و به خصوص 
تهران هستند باید مجوز داشــته باشند و 
اگر نداشــته باشــند باید از کشــور خارج 

شوند.
 اگر کســی این افراد را بــه کار گیرد قطعا 
باید توسط دســتگاه های مربوطه جریمه 
می شــوند و در حــال حاضــر تمهیداتی 

انیشیده شده تا این افراد تا مرزها بروند.

سردار حسینی خبر داد؛افزایش ۱۶ درصدی تقاضای سفر از مرزهای زمینی اربعین
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حسینیپورمطرحکرد
خرد جمعی حلقه مفقوده مدیریت فرهنگی 

کشور است
مدیرعامل ســابق خانه کتاب و ادبیات گفت: خرد جمعی حلقه مفقوده 
امر مدیریت فرهنگی کشور است و بازسازی انقلابی عرصه فرهنگ آن 
طور که مقام معظم رهبــری فرموده اند با توجه به مدیریت خرد جمعی 

ممکن است.
نیکنام حسینی پور مدیرعامل سابق مؤسسه خانه کتاب و ادبیات ایران 
و مدیرعامل پیشین مؤسســه هنرمندان پیشکسوت که سابقه فعالیت 
در دولت یازدهم را به عنوان مشاور سیدعباس صالحی در معاونت امور 
فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی دارد،  درباره گزینه پیشنهادی 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی در دولت چهاردهــم گفت: عرصه 
مدیریت کلان فرهنگی کشور مهمترین عرصه مدیریت است و اگر این 
عرصه به مدیری کاردان و صاحب صلاحیت که مورد وثوق مقام معظم 
رهبری و همه جریان های کشور باشد، سپرده شود، حوزه های سیاست 
و اقتصاد نیز از آن متأثر شده و توسعه خواهند یافت. رئیس جمهور نامی 
را برای مدیریت کلان این عرصه یعنی وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
معرفی کرده که واجد تمامی خصوصیات لازمه اســت و نگاه توســعه 

محوری به عرصه فرهنگ دارد.
وی درباره ســابقه مدیریتی صالحــی در وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی افزود: در دوران چهارســاله وزارت آقای صالحی در دولت 
دوازدهم فضای »گفت وگــو محور« مهمی به نفع انقلاب اســلامی 
ایران فراهم شــده بود که حتی حوزه های سیاست و اقتصاد نیز از آن 
متأثر بودند و حتی گمشده امروز ماســت و می دانیم چه برکاتی در 

گفتگو هست. 
برای انتقال نمایشگاه کتاب به شــهر آفتاب، شاید بیش از 1۰۰ ساعت 
گفتگو با اهالی نشــر و فرهنگ برای اقناع آنها صــورت گرفت. یکی از 
فضاهای مهمــی که در آن دوران توســعه قابل ملاحظــه ای پیدا کرد 
صنعت نشــر کشــور بود. منابع مهم تئوریک در همه حوزه ها و از همه 
تفکرات در آن دوران تألیف و ترجمه شــدند که کارایی زیادی هم برای 
دانشــجویان و هم برای صاحبان حرفه های گوناگون داشــتند و همه 

حلقه های نشر در آن دوران مورد توجه بودند.
مشــاور ســابق معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
ادامه داد: توســعه تفکر و نگاه کلان به این عرصه کــه در آن دوران در 
دستور کار قرار گرفته شــده بود، روزهای درخشــانی را رقم زد که در 
هیچ دوران دیگری تجربه نشــده بود. به گمانم رئیس جمهور محترم و 
منتخب مردم نیز به تاســی از فرمان رهبر معظم انقلاب به دلیل همین 
توسعه تفکر، دســت به انتخاب و معرفی سیدعباس صالحی به مجلس 

زده است. 
آقای صالحی اهل گفت وگوســت و به همین دلیــل از خرد جمعی در 
عرصه مدیریــت کلان وزارتخانه بهــره خواهد برد. ایــن خرد جمعی 
شــامل همه گروه های صاحب نظر می شــود، قطعاً در دوران وزارت او 
برنامه های مناســب وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در دولت سیزدهم 
از جمله تلاش برای خودکفایی در امر تولیــد کاغذ نیز پیگیری خواهد 
شــد. این خرد جمعی حلقه مفقوده امر مدیریت فرهنگی کشور است. 
بازســازی انقلابی عرصــه فرهنگ آن طــور که مقــام معظم رهبری 

فرموده اند با توجه به مدیریت خرد جمعی ممکن خواهد شد.

حسینی پور با اشــاره به همه گیری کرونا در ســال های پایانی دولت 
دوازدهم گفت: در دوران وزارت آقای صالحی در دولت دوازدهم، جهان 
با همه گیری ویروس کرونا مواجه شد و عرصه فرهنگ به سلامت از این 

گردنه سخت عبور کرد.
 به خاطر دارم زمانی که به عنوان مدیرعامل خانه کتاب، ایده نمایشگاه 
مجازی کتاب را مطرح کردم، عده ای از در مخالفت درآمده و گفتند که 
اگر المپیک را بتوان مجازی برگزار کرد، همانطور هم می توان نمایشگاه 
مجازی کتاب را برپا ســاخت. اما آقای صالحی به دلیل آنکه نمایشگاه 
مجازی کتاب یک ایده کارشناســی شــده و تمام زوایــای آن معلوم و 
مشــخص بود، از آن حمایت کرد و نشــان داد خطرپذیری بالایی برای 
ایده ها و صنایع خلاقانه دارد. به همین دلیل در دوره وزارتش نخستین 
نمایشــگاه مجازی کتاب با موفقیت اجرا شــد و صنعت نشر کشور راه 
تنفس دیگری را پیدا کرد و زیر فشار همه گیری کرونا استخوان هایش 

خرد نشد.
وی در پایان گفت: امیدوارم فرهنگ کشــور ما بازســازی شــده و به 
شکوفایی دوباره برســد و بار دیگر چه در صحنه های داخلی و چه بین 

المللی اهالی فرهنگ و هنر بدرخشند.

درانیمیشن»ژولیتوشاه«؛
حامد بهداد مادر ناصرالدین شاه شد

حامد بهداد به عنوان صداپیشه شــخصیت مهد علیا، مادر ناصرالدین 
شاه قاجار، در انیمیشن سینمایی »ژولیت و شاه« حضور دارد.

 به نقل از روابط عمومی اســتودیو هورخش، حامد بهداد در انیمیشــن 
سینمایی »ژولیت و شاه« به جای شخصیت مهد علیا، مادر ناصرالدین 

شاه قاجار صداپیشگی کرد.
این انیمیشــن ســینمایی که توســط اشــکان رهگذر نویســندگی 
و کارگردانی شــده و آرمان رهگذر تهیه کنندگــی آن را بر عهده دارد، 
در ژانــر کمدی-رمانتیک و موزیکال تولید شــده و بــه وقایع تاریخی 

شکل گیری تئاتر غربی در ایران می پردازد.
حامد بهداد علاوه بر صداپیشــگی این شــخصیت، ترانه مرتبط با مهد 
علیا را نیز اجرا کرده اســت. این دومین همکاری او با استودیو هورخش 
است؛ پیش از این، او در انیمیشن سینمایی »آخرین داستان« به جای 

شخصیت ضحاک صداپیشگی کرده بود.
در این انیمیشــن، بهنام جلیلیان به عنوان آهنگساز و میثم یوسفی به 
عنوان ترانه ســرا حضور دارند. همچنین بهــزاد عمرانی خواننده گروه 
بمرانی و امید نعمتی خواننده گروه پالت از دیگر صداپیشــگان این اثر 

هستند.
داستان »ژولیت و شاه« درباره جولی، بازیگر جوان و تازه کار تئاتر است 
که به دعوت ناصرالدین شاه برای بازی در نقش ژولیت به ایران می آید؛ 

اما نقشه شاه برای او چیزی فراتر از یک اجرای ساده است.
امین قاضی به عنوان مدیر دوبلاژ و ســام اســتودیو برای ضبط صدای 
صداپیشــگان این پروژه همکاری دارنــد. نصــرالله مدقالچی دوبلور 
پیشکســوت، نقش میرزا حســین خان سپهســالار، صدراعظم دربار 

ناصرالدین شاه را صداپیشگی کرده است.
این انیمیشن ســینمایی برای اولین بار در جشنواره بین المللی فانتازیا 
2۰21 و ســپس در جشــنواره بین المللی انیمیشن انســی 2۰22 به 
مخاطبان معرفی شد. همچنین »ژولیت و شاه« در بخش انتقال تجربه 
)Work in Progress( جشــنواره بین المللی انیمیشن انسی 2۰23 

حضور داشته است.

قاب

کارگردان نمایــش »رگتیــج« عنوان کــرد این اثر 
نمایشی یک درام روانشــناختی است که تاثیر گذشته 

افراد بر حال و آینده آن ها را نشان می دهد.
امیرطاهــا ســلکی نویســنده و کارگــردان نمایش 
»رگتیچ« که این روزها در عمارت نوفل لوشــاتو روی 
صحنه اســت درباره عنوان این نمایش به خبرنگار مهر 
بیان کرد: ایده ای در ذهن داشــتم که در اثری اتفاقات 
از آخر به اول روایت شــود و ســیر داســتان برعکس 
روایت های رایج باشد. شبی در کنار دریاچه »چیتگر« 
قدم می زدم و به اســم دریاچه فکر می کردم؛ به نظرم 
آمد که آن را برعکس کنم. در واقع »رگتیچ« بر عکس 
کلمه »چیتگر« اســت که البته رابطه مســتقیمی با 
داســتان نمایش هــم دارد. درباره این نمایشــنامه، 
ابتدا نام آن را انتخاب کردم و ســپس بر اساس نامش، 
ماجرای آن را نوشــتم. در واقع مــکان اتفاقاتی که در 

داستان می افتد، سمت دریاچه »چیتگر« است.
ســلکی درباره مضمون نمایش گفت: این اثر یک درام 
روانشناختی درباره تاثیری اســت که اتفاقات گذشته 

بر حال و آینده افــراد دارد. در ضرب المثلی 
می گویند که »گذشــته ها گذشــته«؛ اما ما 
روی این موضوع کار می کنیــم که آنچه در 
گذشته اتفاق افتاده روی زندگی تاثیر دارد. 
برخــی اتفاقات اجتنــاب ناپذیرنــد و تاثیر 
خودشــان را می گذارند. زندگــی کاراکتر 
اصلــی این نمایش بــه تحت کــه در دوران 

کودکــی اش رخ داده و حالا به شــکلی در زندگی اش 
نمود پیدا می کند.

سلکی درباره بازخوردهای مخاطبان نمایش »رگتیچ« 
اظهار کرد: خوشــبختانه تا امروز بازخوردهای مثبت 
زیادی گرفتیــم و در بحث بازی، دکــور، نورپردازی و 
... نظرات مثبت بوده اســت، البته مثل هر اثر دیگری 
نظرات منفی هم داشــتیم کــه نمی توانیــم آن ها را 
نادیده بگیریم. طبیعتا بحث ســلیقه هم مطرح است؛ 
برخی یک کار را دوســت دارند و برخی خیر. اما نظرات 
اکثریت درباره نمایش ما مثبت بوده است و آن را سطح 

بالا دانسته اند که برایمان ارزشمند است.

وی درباره فعالیت تماشاخانه های خصوصی 
یادآور شــد: این تماشــاخانه ها فضای بهتر 
و مناســب تری را برای جوانانــی که دنبال 
کارهای بزرگ هســتند، فراهم کــرده اند. 
اینکــه ســالن هایی در اختیار ما قــرار داده 
می شــود که بتوانیم خودمان را محک بزنیم 
و دیدگاه، هنر و خلاقیت مان را نشان دهیم، 
قابل قدردانی و احترام اســت. به عنوان یک نویسنده و 
کارگردان کار اولی شاید خیلی جاها این فرصت به من 
داده نمی شد اما عمارت نوفل لوشــاتو این فضا را برای 
گروه ما فراهم کرد. اینجا اســتعدادهای جدیدی دیده 
می شــود که فکر می کنم می توانند به درجات بالایی 

برسند.
»رگتیچ« اولین نمایش گروه هنری »تارگت« اســت 
که تا ۶ شهریور، هر شب ساعت 18 به مدت ۶۰ دقیقه 
در عمارت نوفل لوشــاتو روی صحنه مــی رود. مازیار 
کریمی، عرفان چناری، ندا قهرمان پور، آیدین ایمانی 
و شــیدا کوچه باغی بازیگرانی هســتند که در این اثر 

ایفای نقش می کنند.
در خلاصه داســتان این نمایش آمده است: »توپ من 
برگشت دکتر، بدجور هم برگشــت؛ این دقیقا همون 

چیزی بود که ازش فرار می کردم.«
دیگر عوامــل نمایش »رگتیــچ« عبارتند از مشــاور 
کارگردان: ســاغر خواجه امیری، مجری طرح: عرفان 
الماســی، طراح صحنه: هادی ســلطانی فــرد، طراح 
لباس: کیمیــا جمالیان، طراح  گریم: پانته آ شــادمان 
زاد، طراح نور: فرشــاد نصیری، طراح موسیقی: پرویز 
داودی، طراح گرافیک: ســینا افشــار، طــراح تیزر: 
حجت حاج عبداللهی، آیدین ایمانی، سرپرســت گروه 
کارگردانی و برنامه ریزی: عرفان الماســی، دســتیار 
کارگردان و مدیرصحنه: ملیکا شریفی، منشی صحنه: 
رها کاظمی، عکاس: هلیا احمدی پناه، فیلم بردار: پریا 
احمدی پناه، مشاور رســانه: مرتضی رنجبران، دوخت 
لباس: مزون کیمیا، اپراتور نور: ســینا قبادی، اپراتور 
موســیقی: رها کاظمی، مدیر روابــط عمومی: آیدین 

ایمانی.

رگتیج

خریدار   ســینا جعفری کیا آهنگســاز، 
جایزه ســوم مسابقه آهنگســازی ایتالیا را 
برای قطعه تک موومانی با الهام از موسیقی 

ایرانی دریافت کرد.
 سینا جعفری کیا درباره دریافت جایزه سوم 
مســابقه آهنگســازی ایتالیا اظهارداشت: 
مسابقه موســیقی »دوم آگوست« یکی از 
معروفترین مسابقات آهنگسازی دنیاست 
که امســال ســی امین دوره آن بــا حضور 
داوران برجســته برگزار شد و من رتبه سوم 

این مسابقه را دریافت کردم.
وی گفــت: ایــن مســابقه به یــاد حادثه 
تروریستی دوم آگوســت سال 1۹8۰بلونیا 
که طی آن ۷۵ نفر کشته و 2۰۰ نفر زخمی 
شــدند، هرســاله در ایتالیا با حمایت دفتر 
ریاســت جمهوری ایتالیا و شــهردار بولینا 
برگزار می شــود که با گذشــت 3۰ ســال 
جزو مسابقه های مهم موســیقی در جهان 
شناخته شده و هر ساله آهنگسازان زیادی 
با قطعاتشان از کشورهای مختلف در آن به 

رقابت می پردازند.
جعفری کیا درباره قطعه خود در این مسابقه 
بیان کرد: اثر من یک قطعــه تک موومانی 
برای ارکستر ســمفونیک است که کل اثر را 
با الهام از موسیقی ایرانی اما با نگاه و رویکرد 
و تکنیک موســیقی معاصر نوشتم که البته 
فقط متخصص موســیقی می تواند حضور 
موسیقی ایرانی در اثرم را متوجه شود و افراد 
عادی با یکی دو بار گوش کــردن این اثر به 
وضوح نمی توانند موسیقی ایرانی استفاده 

شده در آن را تشخیص دهند.
این آهنگســاز افزود: برای درک این قطعه، 
گوش حرفه ای متوجه می شــود که از چه 

ریتم هایی از ردیف موسیقی ایرانی یا از چه 
گوشــه هایی وام گرفتم اما این وام گرفتن 
خیلی پررنگ نیســت چون اگــر بخواهیم 
کارمــان در بازار جهانی توســط ارکســتر 
ســمفونیک های خوب، مطــرح و رهبران 
ارکستر حرفه ای دنیا دیده و اجرا شود نباید 
صد در صد، ملی و ایرانی باشــد که البته این 

مسئله برای هر ملیتی صادق است.
وی اظهارداشــت: وقتی کمی از ملیت مان 
در ســاخت آثار هنری فاصله بگیریم و فقط 
بویی از موســیقی ایرانی در موســیقی مان 
باشــد اما چاشــنی حداکثــری هارمونی، 
فرم، ارکستراسیون و به نوعی تمام متریال 

و مصالح موســیقی غربــی را در آن به کار 
ببندیــم تــازه موســیقی مان وارد مارکت 
جهانی می شود. من هم در این مسابقه برای 
ســاخت اثرم همین کار را کردم و به واسطه 
شــرایط آزاد مســابقه برای تم آهنگسازی 
توانســتم تمامیت خودم را در ساخت اثر به 

کار ببرم.

اجرای اثر در تلویزیون ایتالیا
جعفری کیا با اشــاره به اجــرای اثرش در 
تلویزیون ایتالیا نیــز گفت: یکی از امتیازات 
این مســابقه علاوه بر دریافت جایزه نقدی 
و گواهی نامه مســابقه با امضای شــهردار 

بلونیا، آثار ســه نفر برگزیده توسط ارکستر 
ســمفونیک های مختلــف اجــرا و به طور 
همزمــان در شــبکه Rai۵ ایتالیــا پخش 

می شود.
مولــف کتــاب »کار و تمریــن تئــوری 
موســیقی« با اشــاره به اهمیــت و اعتبار 
مسابقه آهنگســازی »دوم آگوست« بیان 
کرد: در کل دنیا مســابقاتی که ارزشــمند 
و مهــم هســتند اعتبارشــان را از حضور 
داورهای بین المللی و شناخته شده کسب 
می کنند و مســابقه »دوم آگوست« هم که 
یکــی از معتبرتریــن مسابقه هاســت و به 
دلیل بین المللی بودن داورها و شــخصیت 

شــناخته شــده آنها اعتبار زیــادی دارد 
به طوری که طی 3۰ ســال برگــزاری این 
مسابقه اســاتید و نامداران موسیقی ایتالیا 
و سایر کشــورها به عنوان داور در آن حضور 
داشتند که از جمله آنها می توان به ریکاردو 
موتی. ریکاردو شای. انیو موریکونه. سمیون 
بیچکوف اشاره کرد. امسال نیز این مسابقه 
با حضــور پروفســور کلازانتی پروفســور 
آهنگســازی دانشــگاه رم به عنوان رییس 
هیات داوران، مایسترو شاسلین آهنگساز، 
پیانسیت و رهبر ارکســتر فرانسوی اپُرای 

وین و سه داور دیگر برگزار شد.
وی با اشــاره به دیگــر جوایــز بین المللی 
خود در زمینه آهنگســازی اظهارداشــت: 
طی ســال های اخیــر موفق بــه دریافت 
جایزه در دو مســابقه آهنگسازی شدم که 
یکی مســابقه آهنگســازی در ایتالیا بود و 
کنســرواتوار میلان برگزار کرد و قطعه من 
برای ســولو ویلن حائز جایزه شــد و همان 
سال در کنسرواتوار اجرا شــد و دیگری در 
مسابقه آهنگسازی برای انجمن فرهنگی و 
جهانی در نیویورک بود که در آن مســابقه 
اثری را برای یــک کوینتت زهی نوشــتم 
که با توجه به تم مســابقه کــه بنام »فکرت 
امیراف« آهنکســاز برجســته آذربایجانی 
برگزار شده بود، اثری را ملهم از چند ملودی 
این آهنگساز برای یک کوینتت زهی مدرن 

ساختم که در نیویورک و باکو اجرا شد.
جعفری کیــا دربــاره برنامه هــای آینده 
موســیقایی خود بیان کرد: در حال حاضر 
ترجمه کتاب سوم هزار صفحه ای را به اتمام 
رســاندم که در حال صفحه آرایی اســت و 

امیدوارم تا پایان سال منتشر شود.

ح کرد؛  وقتی هنوز گذشته ها نگذشته ... کارگردان نمایش »رگتیج«مطر

لوکیشنی که از تورقوزآباد به جهنم ختم شد
خریدار  زهرا شاه حاتمی کارگردان فیلم 
سینمایی »در جهنم باران نمی بارد« یادآور 
شد که این فیلم محتوایی ضدجنگ دارد و 

مسائل انسان معاصر را مطرح می کند.
زهرا شــاه حاتمی کارگردان فیلم سینمایی 
»در جهنم باران نمی بارد« که این روزها در 
گروه ســینمایی »هنروتجربه« اکران است 
درباره روند تولید این فیلم گفت: پدرم علی 
شاه حاتمی ۴ سال پیش فیلم »تورقوزآباد« 
را در یک لوکیشن می ساخت؛ زمانی که من 
به آن لوکیشن رفتم بســیار فضا را دوست 
داشــتم به همین دلیل یک فیلم کوتاه آنجا 
ســاختم اما حس می کردم که نیازمند کار 
بیشتری است. چون لوکیشن حال و هوای 
ضدجنگ داشــت، فیلمنامــه »در جهنم 

باران نمی بارد« را متناسب با آنجا نوشتیم.
وی درباره شــباهت »در جهنم باران نمی 
بارد« با فیلم »تورقوزآبــاد« با توجه به یکی 
بودن لوکیشــن فیلم ها عنوان کــرد: فیلم 
»تورقوزآباد« کمدی اســت و تأثیری روی 
فضای فیلم من نداشته است زیرا »در جهنم 
باران نمی بارد« یک درام اجتماعی است اما 
لوکیشــن خیلی روی داستانم تأثیر داشت. 
در آن زمان لوکیشن بســیار دست نخورده 
بود و حتی یکســری از وســایل از ۴۰ سال 

پیش دســت نخورده در آنجا باقــی مانده 
بودند.ایــن کارگــردان تصریح کــرد: این 
فیلم یک قصــه بی زمان و بی مکان اســت 
و شــخصیت های آن نامــی ندارنــد. قصه 
آدم هایی اســت که جنگ تأثیــرات زیادی 
روی آن ها داشته اســت و نشان می دهد که 
جنگ چه بلایی ســر آدم هــای بی گناهی 
می آورد که هیچ نقشی در مناسبات قدرت 

ندارند.
وی افزود: مــا در این فیلم هیــچ چیزی از 
جنگ نمی بینیم بلکه جنگ بیشتر شنیده 
می شــود. کل قصه دربــاره تأثیرات جنگ 
روی زندگی آدم ها است و درواقع خبری از 
تیراندازی و خمپــاره و صحنه های جنگی 
نیســت. من برای نوشــتن ایــن فیلمنامه 
حدود ۶ ماه فیلــم، مســتند و کتاب هایی 
در حوزه جنگ خواندم و حجم بســیاری از 
دیالوگ های ایــن کار دیالوگ های واقعی 
بچه های جنــگ در نقاط جنگــی مختلف 

جهان است.
این فیلمســاز دربــاره تأثیر پــدرش علی 
شاه حاتمی روی این پروژه بیان کرد: مسلماً 
پدرم استاد من اســت و اگر اکنون فیلمساز 
شــده ام به دلیل حضور ایشان است. ایشان 
تأثیر زیادی روی نگارش فیلمنامه و ساخت 

این فیلم داشــته اند. من و پدرم در ســبک 
فیلمســازی نگاه متفاوتی داریم اما از نظر 
فکری به یکدیگر نزدیک هستیم. من برای 
ســاخت این فیلم مدیون پدرم هســتم و از 

ایشان بسیار تشکر می کنم.
وی گفت که درحال نوشــتن یک فیلمنامه 
دیگر اســت که قــرار اســت در آمریکا با 
همکاری هــدر واترز که رئیس جشــنواره 

ریچموند آمریکا است، ساخته شود.
شــاه حاتمی در پایان تصریح کرد: امیدوارم 
که مردم این فیلم را تماشــا کنند و دوست 
داشته باشــند زیرا این ســبک فیلم خیلی 
وقت است که در ایران ســاخته نشده است 
و بسیار کمیاب است. این فیلم درباره جنگ 
اســت اما من ســعی کردم درباره مسائل 
زندگی آدم هــای امروز هــم صحبت کنم. 
اکنون کمدی ســهم زیادی از سینمای ما 
را به خود اختصاص داده اســت، امیدوارم 
که فیلمسازان با ســاخت گونه های دیگری 
از سینما از اتفاقات تلخ زندگی هم صحبت 
کنند. »در جهنم باران نمی بارد« یک فیلم 
کاملًا مستقل است که توسط همسرم آرتور 
هوبرت سرمایه گذاری شده و در تمام طول 

ساخت این فیلم از من حمایت کرده است.
فیلم ســینمایی »در جهنم باران نمی بارد« 

بــه تهیه کنندگــی علــی شــاه حاتمی و 
کارگردانی زهرا شاه حاتمی از 2۴ مرداد در 
سینماهای گروه ســینمایی »هنروتجربه« 

اکران شده است.
در این فیلــم بازیگرانی چون نــادر فلاح، 
علیرضا کمالــی، پانته آ ســیروس، عرفان 
ابراهیمی، آرام خــادم، علیرضا مهران، ایلیا 
دهقان، فاطمه مرتاضی و اســماعیل خلج 

ایفای نقش کرده اند.
ســایر عوامل فیلم عبارتند از آهنگســاز: 

پیمان یزدانیــان، طراح صحنــه و لباس: 
حســن روح پروری، طراح گریم: داریوش 
صالحیان، مدیر فیلمبرداری: مهرداد سلیم 
خانی، مدیــر صدابرداری: بهمــن اردلان، 
صدا گذاری و ترکیب صدا: آرش قاســمی، 
مدیر تولید: حســین کشــاورزی، تدوین: 
زهرا شــاه حاتمی، محمود نجفی، دستیار 
کارگردان: فرشاد کلباسی، سرمایه گذاران: 
آرتورهوبرت، عصمت داودی، طراح پوستر: 

فاطمه محمدی.

خریدار   دبیر اجرایی ششــمین جشــنواره موسیقی 
امیرجاهد، آخرین مهلــت ثبت نام را 31 مردادماه عنوان 
کرد و گفت: این جشنواره شــهریورماه امسال با حضور 
هنرمندان جوان در شاخه های مختلف موسیقی در برج 

آزادی تهران برگزار می شود.
 مهدی مســاح بیدگلی با اشــاره به روند شــکل گیری 
جشــنواره ملی موســیقی امیرجاهد اظهارداشت: این 
جشنواره همزمان با همکاری خانه موزه با خانه موسیقی 
ایران در ســال 13۹۴ شــکل گرفت و یکی از ده ها طرح 
حوزه موسیقی فیمابین این دو نهاد بوده که خوشبختانه 

تاکنون با موفقیت و تأثیرات بسزایی انجام شده است.

وی گفت: نخستین دوره این جشــنواره مختص استان 
تهران برگزار و با اســتقبال خوبی مواجه شد و از دومین 
ســال برگــزاری آن تصمیم بر آن شــد که بــه صورت 
سراسری و ملی برگزار شــود. این جشنواره محدودیتی 
برای حضور ســازها و گونه های مختلف موسیقی ندارد 
و هنرمندان در هر رده ســنی نیز می توانند در جشنواره 
شرکت کنند و طبق رده سنی خود، توسط هیات داوران 

مورد ارزیابی قرار می گیرند.
بیدگلی افزود: هنرمندان از سراســر کشور آثار خود را به 
دبیرخانه های جشنواره که امسال ششمین دوره خود را 
سپری می کند ارسال کرده و قرار است این افراد در نیمه 

دوم شهریورماه در برج آزادی تهران به رقابت بپردازند.
دبیر اجرایی ششــمین جشنواره موســیقی امیرجاهد 
درباره مهلت ثبت نام بیان کرد: بــا توجه به اینکه مهلت 
ثبت نام این دوره از جشــنواره، یک بار تمدید شده بود و 
رقابت دعوت شدگان به مرحله نهایی باید در شهریورماه 
صورت پذیــرد، امکان تمدیــد مجدد نبــوده و آخرین 
مهلت برای ارســال مدارک لازم به دبیرخانه جشنواره، 
31 مردادماه است و اســامی هیات داوران نیز به  زودی 
توسط دبیر هنری جشنواره، اســتاد حمیدرضا عاطفی، 

اعلام می شود.
علاقه منــدان بــرای شــرکت در جشــنواره می توانند 

آیین نامه و فرم های ثبت نام را از طریق ســایت خانه موزه 
به نشانی www.moeenjahed.ir دریافت کنند.

خانه موزه دکتر معین و اســتاد محمدعلی امیرجاهد با 
همکاری خانه موســیقی ایران براساس وظایف و رسالت 
خود، جشنواره ملی موســیقی »امیرجاهد« را به منظور 
حفظ و ارتقــای فن و هنر موســیقی جــدی مبتنی بر 
مبانی تفکر، فرهنگ و هنر ملی ایران و ضرورت کشــف 
استعدادهای درخشــان و حمایت از نسل جوان در پنج 
رده سنی؛ »الف« )11-8(، »ب« )1۵-12(، »ج« )2۰-

1۶(، »د« )3۰-21( و »ه« )31 ســال بــه بــالا( برگزار 
می کند.

۳۱ مردادماه؛ آخرین مهلت ثبت نام در ششمین جشنواره امیرجاهد
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 محمد بیرامی  تکواندو ایــران درحالی با 
کســب چهار مدال طلا، نقــره و برنز عنوان 
موفق ترین فدراسیون در المپیک سی وسوم 
را به خود اختصاص داد که پیش از حضور در 
پاریس کمتر کارشناسی پیش  بینی چنین 

نتایجی را می کرد.
 ســی و ســومین دوره بازی های المپیک با 
نتایج تلخ و شــیرین اش به تاریخ پیوست. 
المپیکی که می تواند برای برنــده و بازنده 
درس های گرانبهایی داشــته باشد. بدون 
شــک آنها که به دنبال موفقیت و ساختن 
روزهای خــوب بــرای ورزش کشــور در 
المپیک آینده هستند می بایست به خوبی 

آموخته های خود را اجرایی کنند.
کارشناســان ورزش معتقدنــد عملکــرد 
فدراســیون های ورزشــی را در المپیک ها 
باید مورد ارزیابــی داد و در فاصله این چهار 
سال رویدادهای مختلف از جمله قهرمانی 
جهان، آســیا و تورنمنت ها بــرای ارزیابی، 
آماده سازی و کسب سهمیه مورد توجه قرار 
گیرد. البته در این دوره باید نتایج سه سال 
را ســنگ محک قرار داد، چرا کــه به دلیل 
شــرایط کرونا و تأخیر یک ســاله المپیک 

توکیو در سال 2۰21 برگزار شد.
در خصوص تکواندو این شــرایط متفاوت 
با سایر رشــته ها اســت، چرا که انتخابات 
فدراســیون 1۵ دیماه برگزار شد و به دلیل 
مسائل و حاشیه های پس از آن عملًا رئیس 
جدید فعالیت رســمی خود را برای ورود به 
چرخه کســب ســهمیه المپیک از ابتدای 
سال 1۴۰1 آغاز کرد. دست خالی تیم ملی 
در همان زمان کار را دشوار کرد بود تا جایی 
که کارشناســان امر کسب ســهمیه را غیر 

ممکن می دانستند.
غیر ممکنی کــه نه تنها ممکن شــد که در 
پاریس به خوبی هم جواب داد. کسب نتایج 
ضعیف و دور از انتظار در مسابقات قهرمانی 
آســیا پیش از المپیک توکیو و متعاقب آن 
بازی های توکیو نشــان از اوضاع اسفبار این 
رشته داشــت.بر اســاس نظر کارشناسان 
رســیدن به موفقیت در المپیک شــش تا 
هشــت ســال برنامه ریزی و کار مداوم نیاز 
دارد و تکواندو بــا آن وضعیت خاص چیزی 
فراتر از آن بود که ســاعی موفق به انجام آن 
شــد. نگاهی به آنچه تکوانــدو را از فرش به 

عرش رساند، خالی از لطف نیست.

حاشیه هایی که به تکواندو لطمه زد
فدراســیون تکواندو بعد از حضور ساعی با 
حاشیه های فراوان و به نوعی عجیب و غریب 
دســت به گریبان بود. در حالی که او و تیم 
کاریش مدت زمان اندکی بــود کار را آغاز 
کرده بودند، برخی انتظار معجزه داشــتند 
و با ســخنان و بیان مطالب غیرکارشناسی 
حاشیه هایی ساختند که به روند رو به رشد 
تکواندو لطمه می زد. این حاشــیه سازی و 
بعضاً کارشــکنی بیشتر از ســوی افرادی 
صورت می گرفت که در فدراســیون حضور 

نداشتند.

آرامش کلید اول اصلی موفقیت
سکوت، پاســخ فدراســیون تکواندو برابر 

این حاشــیه ســازی های متعدد و تقریباً 
روزانه بود. سکوتی که آرامش بی سابقه ای 
را در تکواندو به دنبال داشــت. مســئولان 
فدراســیون تکواندو به جــای ورود به این 
حاشیه ها و از دســت دادن انرژی، روی کار 
و برنامه خود متمرکز شدند. میدان دادن به 
جوانان برای ســاختن تیمی در اندازه های 
جهانی و رســیدن به موفقیــت در المپیک 
2۰28 هدف اصلی طراحی شــد. دو دوره 
مسابقات جهانی در مکزیک و آذربایجان با 
چند مدال برنز برای تکواندو ایران در بخش 
مــردان خاتمه یافــت. نتایجی کــه بازهم 
انتقاداتی را در پی داشــت. متأسفانه برخی 
کارشناسان روند رو به رشــد تکواندو را به 
خصوص در مســائل فنی و تغییرات واضح 
تکنیکی و تاکتیکی را دیــده و بدون توجه 
به آنکه تیمی جوان راهــی این رویدادهای 
بزرگ شده مسائلی را مطرح کردند که خود 

به آن معتقد نبودند.

از بین رفتن حاشیه امنیت
اما مســئولان تکوانــدو با اعتماد بــه کار و 
برنامه ای کــه آغاز کــرده بودند بــا ثبات 
بیشــتری پیش رفتند. تاریخ تکواندو ایران 
به یاد ندارد که در طول دو سال بیش از 8۰ 
مربی در رده های سنی مختلف در تیم های 
ملی فعالیت کرده باشند. هیچ مربی حاشیه 
امنیت ندارد و تقریباً مربی ثابت و چند ساله 
در این رشــته که به رســمی ویران کننده 
تبدیل شده بود، از بین رفت. کنار گذاشتن 
برخی افراد که منافعشــان در تکواندو گره 
خورده بود از دیگر نکات مهم این بخش بود.

بازگشت به سطح اول تکواندو دنیا
نکتــه خیلی مهــم در بخش فنــی حضور 
مــداوم در رقابت های ســطح بالایی چون 
گرنداســلم و گرندپری بود. هــر چند این 
اعزام ها برای کســب امتیاز ورودی المپیک 
انجام شــد، ولی حضور تکواندوکاران جوان 
و با آتیه ایران در میدان های بزرگ و رقابت 
با بهترین های دنیا باعث شــد تا نمایندگان 
کشورمان با پشت سر گذاشــتن تجربیات 

گرانبها به نوعی صیقل خــورده و راه عبور 
از قهرمانان جهان و المپیــک را یاد بگیرند. 
در همان رقابت هــای جهانی بخصوص بعد 
از باکــو و پس از آن گرندپــری رم و پاریس 
نتایجی رقم خورد که تکواندو ایران با صدای 
بلند بازگشــت خود به ســطح اول تکواندو 
دنیا را فریاد زد. بازگشــتی کــه در پاریس 
به صورت رســمی به ثبت رســید. البته که 
خیلی ها معتقدند بودند که نیازی به صرف 
هزینه هــای زیاد برای کســب ســهمیه و 

حضور در چنین رقابت هایی نیست.

انگیزه بالای تکواندوکاران
هر چهار نماینده تکواندو ایــران به پاریس 
رفته بودند که مدال بگیرند. این را می توان 
از همان مبارزه نخست نعمت زاده تا آخرین 
مبارزه آرین ســلیمی به خوبی درک کرد. 
انگیزه بالا، ارائه نمایشــی تحسین برانگیز 
و تلاش تا آخرین ثانیــه را باید رمز موفقیت 
تکواندوکاران ایران نامیــد. تنوع تکنیکی 
که هر چهار نماینده ایران روی »شــیهاپ 
چانگ« پهن شده در کاخ »گرندپله« شهر 
پاریس بــه نمایش گذاشــتند ثمره همان 
حضور مداوم در مسابقات سطح بالایی دنیا 
بود. بدون شــک کارشناســانی که از آرین 
سلیمی و یا مهران برخورداری حتی کیانی 
و نعمت زاده ایرادات فنی می گرفتند، حتماً 
کــه از این تغییــرات فنی و مبارزه ســطح 
بالایــی که از ســوی مــدال آوران ایران به 
تصویر کشیده شد شــگفت زده شده بودند. 
نمایندگان تکواندو ایران برای رســیدن به 
این موفقیت بزرگ تکواندوکارانی را از پیش 
رو برداشــتند که خود برای کسب مدال به 

پاریس آمده بودند.

هماهنگی و تلاش کادر فنی
بر خــلاف چند دوره گذشــته المپیک تیم 
ملی ایران، کادر فنی هماهنگ و یک دستی 
برنامه های آماده سازی تیم ملی را در هر دو 
گروه مردان وزنان برای رسیدن به المپیک 
پیگیری می کردند. مجیــد افلاکی و مینو 
مداح به عنوان ســرمربی، مهروز ســاعی، 

رضا ایمان زاده و دکتر یاوری به عنوان کادر 
فنی تلاش مضاعفی داشــتند و خود نتیجه 
این تلاش و همدلی را به خوبی گرفتند. این 
هماهنگی بین کادر فنــی و تکواندوکاران 
هم عالی بــود، موضوعی که در کشــیدن 
کارت های بازبینی فیلــم در زمان اعتراض 
روی ضرباتــی که امتیاز آن ثبت نمی شــد 
به خوبی مشــهود بود. اغلب کارت هایی که 
افلاکی، مداح و ساعی کشیدند مورد قبول و 

امتیازها تائید شد.

بدنسازی بی نقص
در بعــد فنی مســاله ای که در کنــار تنوع 
تکنیکی و برنامه داشتن برای ثانیه به ثانیه 
مبارزه، به چشــم آمد آمادگی جســمانی 
بــالای نمایندگان کشــورمان بــود. اغلب 
مبارزات هر چهار نماینده کشــورمان سه 
راند طول کشــید ولــی تکوانــدوکاران تا 
ثانیه های پایانی ســرحال و قبــراق مبارزه 
کردنــد و حتی چنــد مبــارزه خیلی مهم 
را در ثانیه هــای پایانی به ســود خود تغییر 
دادند. این موضوع نشان از بدنسازی خوب 
و حرفه ای کل تیم داشــت. مهرداد یوسفی 
بدنســاز تیم ملی، مردی که نه تنها خود از 
اساتید تکواندو اســت، بلکه با علم و دانش 
به روز برنامه ریزی بســیار خوبی داشت تا 
یکــی از تاثیرگذارتریــن پارامترها در ثبت 

این نتیجه درخشان را به خوبی اجرا کند.

آنها که دیده نشدند
تیم ملــی تکوانــدو ایران بــرای حضور در 
بازی های المپیک یــک برنامه ریزی دقیق 
داشت. تیمی متشــکل از چند کارشناس و 
اســتاد با تجربه از جمله علی تاجیک رئیس 
ســازمان تیم های ملی با مســئولیت اصغر 
رحیمی به عنوان مدیرفنــی تیم های ملی 
امور تکوانــدوکاران را در کلیه مســائل با 
جدیت و حتی لحظه ای پیگیری می کردند. 
بررسی دقیق موضوعات فنی تکواندوکاران، 
آنالیز و نگاه موشکافانه به نقاط ضعف و قوت 
رقبا، طراحی استراتژی تمرین و مبارزه تنها 
بخشــی از فعالیت این گروه بود که ثمره آن 

در پاریس به تصویر کشــیده شد. در میان 
این نفرات رحیمی که به عنوان دبیرکل نیز 
در فدراســیون فعالیت می کرد، با تجربیات 
فراوان از مسئولیت های مختلف در کمیته 
ملی المپیک و بازی های آسیایی و المپیک 
به نوعی بــرگ برنده تکوانــدو بود که نقش 
مهم و تأثیرگذاری هــم در بخش فنی و هم 

در بخش مدیریتی داشت.

تغییر شیوه برگزاری لیگ
مــورد دیگری کــه می تــوان از دلایل این 
موفقیت بزرگ از آن نام برد، تغییر شــیوه 
برگزاری لیگ بود. لیگ های تکواندو سال ها 
بود که با روش ســنتی برگزار می شد که نه 
تنها هیچ بار فنــی برای تکواندو نداشــت 
بلکــه برگزاری آن بــه نوعی رفــع تکلیف 
بود. ابتکار فدراسیون و ســازمان تیم های 
در تغییر شــیوه برگــزاری و روی آوردن به 
برگزاری به صورت گرندپــری، در کنار بالا 
رفتــن جذابیت های لیــگ، تکواندوکاران 
می بایســت خود را برای بیــش از ۵ مبارزه 
در یــک روز آمــاده می کردنــد. این یعنی 
مطابقت مســابقات داخلی با تورنمنت های 
بزرگی چون جهانی و آسیایی که باعث شد 
تا تکوانــدوکاران با قرار گرفتــن در چرخه 
تمرین و مســابقات لیگ که با فاصله زمانی 
مناســبی به انجام رســید، در آمادگی ملی 

پوشان کمک شایانی داشته باشد.

ساعی، ماندگار در ورزش ایران
هــادی ســاعی را بایــد ماندگارترین نام 
در ورزش ایــران عنوان کرد. مــردی که با 
کســب دو طلا و یک برنز المپیک در دوران 
قهرمانی، پرافتخارترین ورزشکار المپیکی 
ایران لقــب گرفــت، در زمان ریاســت بر 
فدراســیون نیز با ایجاد تغییرات زیربنایی، 
استفاده از افراد متخصص از جنس تکواندو 
در بخش هــای فنــی و مدیریتــی، ایجاد 
همدلی و وفاق در خانــواده تکواندو کاری 
کرد که شــاید تا ســال ها تکرار آن شدنی 
نباشــد. تکواندویی که ســه ســال قبل در 
المپیک توکیــو )تابســتان 1۴۰۰( به آن 
شکل از المپیک حذف شد، چگونه در مدت 
ســه ســال آن چنان متحول می شود که با 
اعزام چهار تکواندو و کسب چهار مدال، یک 
طلا، دو نقــره و یک برنز اتفاقــی تاریخی را 
رقم می زند. اینجاســت که تطبیق تخصص 
و مدیریــت در کنار تعهد بــه خوبی جواب 

می دهد.

نگاه به آینده
با وجود گذشــت بیــش از 1۰ روز از پایان 
المپیک تعریف و تمجید از تکواندو و نتایج 
آن و… همچنــان ادامه دارد. فدراســیون 
تکوانــدو باید برای چهار ســال آینده بیش 
از گذشــته متمرکز شــده و با برنامه پیش 
برود. این چهار مدال یعنــی می توان از هم 
اکنون در همین چهار وزن سهمیه حضور در 
المپیک را برای چهار ســال بعد تا حدودی 
کسب شده دانســت و برای کسب سهمیه 
بیشــتر تلاش دو چندان را در دســتور کار 

قرار داد.

مدیرمجموعهورزشیآزادی:

اولویت آماده سازی آزادی لیگ نخبگان نیست
خریدار  مدیر مجموعه ورزشی آزادی با تاکید بر اینکه 
زمان دقیقی برای بازگشایی دوباره این مجموعه در نظر 
گرفته نشده، گفت: در مورد میزبانی از دربی و دیدارهای 

لیگ نخبگان در آزادی قولی نمی دهیم.
مهدی نصیبی مدیر مجموعه ورزشــی آزادی با تاکید 
بر اینکه مراحل بازســازی و بهســازی ورزشگاه آزادی 
با حضور حداکثــری و به صورت شــبانه روزی در حال 
پیگیری است، در مورد زمان آماده سازی این ورزشگاه 
و اینکه »آیا ورزشــگاه آزادی برای دربــی میان دو تیم 
پرسپولیس و اســتقلال در هفته ششــم لیگ بیست 
و چهــارم و همچنین لیگ نخبــگان و به ویــژه دیدار 
النصر و اســتقلال که قرار اســت روز اول آبان با حضور 
»کریستیانو رونالدو« برگزار شــود، آماده می شود؟«، 

توضیح داد.
وی بــا تاکید بــر اینکه مراحل بازســازی و بهســازی 
ورزشگاه آزادی به صورت شــبانه روزی در حال انجام 
اســت، خاطرنشــان کرد: حدود یک ماه از آغاز به کار 
جدی برای بازســازی و بهسازی ورزشــگاه آزادی می 
گذرد، البته مقدمات کار از اردیبهشــت آغاز شــد اما با 
پیگیری وزیــر ورزش و مدیریت شــرکت توســعه و 
نگهداری اماکن ورزشــی، تقریبا در بــرج چهار بود که 
قرارداد همکاری در این زمینه با قــرارگاه خاتم الانبیا 
بســته شــد و در واقع از آن زمان اســتارت جدی برای 

بازسازی و بهسازی زده شد.
مدیر مجموعه ورزشــی آزادی خاطرنشــان کرد: تمام 
تلاش مان این اســت که رونــد کار را هر چــه زودتر به 
سرانجام برسانیم اما با توجه به عمق کار و چالش هایی که 
در میانه راه با آن مواجه می شویم، اصلا نمی توانیم زمان 
دقیقی را برای پایان کار و آماده شدن ورزشگاه آزادی به 
گونه ای کــه قابلیت برگزاری بازی در آن وجود داشــته 

باشد، مشخص کنیم.
وی در این زمینه به صحبت های داود رفعتی دبیر ستاد 
استانداردسازی ورزشــگاه ها مبنی بر اینکه »ورزشگاه 
آزادی قطعاً تــا زمان حضــور رونالدو در تهــران برای 
جدال مقابل اســتقلال آماده خواهد شــد و از این بابت 
نگرانــی وجود نــدارد.«، گفت: این یــک صحبت کاملا 
غیرکارشناســی است که مطرح شــده است. چطور می 
توان زمان دقیقی را مشــخص کرد وقتی کار به صورت 
کاملا کیفی و خیلی عمیق در حال انجام است و بعضا هم 

با موانعی برای تسریع کار مواجه می شویم.
نصیبی تاکید کــرد: تمام تلاش و هم و غم ما این اســت 
که ورزشــگاه آزادی هرچه زودتر به شــرایط لازم برای 
برگزاری مســابقه برســد به گونه ای کــه بتوانیم در آن 
میزبان تیم ها و هواداران شــان باشــیم. اولویت هم این 
اســت که ورزشــگاه را برای لیگ برتر خودمــان آماده 
کنیم. اینکه اولویت ما لیگ نخبگان آســیا و آماده سازی 

ورزشگاه برای آن است، درست نیست.
مدیر مجموعه ورزشــی آزادی در این زمینه در واکنش 
به اینکــه »لیگ نخبــگان به جهت برگزاری در ســطح 
بین المللی و سفر بازیکنانی شــاخص مانند کریستیانو 
رونالدو به ایران اهمیت زیــادی دارد«، گفت: برای ما هم 
این اهمیت قابل توجه اســت اما مسئله مهمتر پایان کار 
آبرومندانه اقداماتی اســت که آغاز کرده ایم و به صورت 
جدی هم پیگیر آن هســتیم. شــاید تا زمان آغاز لیگ 
نخبگان و همین دیدار اســتقلال و النصر که به آن اشاره 
داشتید، ورزشگاه آزادی آماده و تحویل تیم ها داده شود 
شاید هم کار به بعد از آن کشیده شود. هیچ چیز مشخص 

نیست.
وی در مورد دیدار دربــی و اینکه »این دیــدار در هفته 
ششم لیگ برتر در ورزشگاه آزادی برگزار می شود؟« نیز 

گفت: در مورد این دیدار هم هیچ قولی نمی دهیم. در کل 
وعده ای برای برگزاری قطعی دیــدار دربی یا دیدارهای 
لیگ نخبگان در ورزشگاه آزادی نمی دهم. تلاش آماده 
شدن هرچه زودتر ورزشــگاه آزادی است و برای آن هم 
2۴ ساعته در حال هســتیم اما اصلا تاریخ و زمان دقیقی 

را مشخص نمی کنیم.
نصیبی با بیان اینکه ۵۰۰ نفر درگیر بازسازی و بهسازی 
ورزشگاه آزادی هستند، یادآور شــد: این افراد در قالب 
دو گروه به صورت 12 ســاعته در حال کار هستند. یعنی 
به معنای واقعی 2۴ ســاعته کار در حال پیگیری است و 
یک ســاعت هم آن را تعطیل نکرده ایم. امــا در میانه راه 
بعضا مشــکلاتی پیش می آید که باعث توقف کار یا کند 
شدن آن می شود. همین چند روز حین انجام کار لوله آب 
ترکید طوریکه که زمین غرق آب شد و اصلا پیمانکاران 

قادر به انجام هیچ حرکتی در آن نبودند. اینگونه مسائل 
زمان آماده شدن ورزشگاه را به تعویق می اندازد.

مدیر مجموعه ورزشی آزادی تاکید کرد: ورزشگاه آزادی 
برای من نیســت که نخواهم بازی در آن برگزار شود. هر 
زمان کار آماده سازی به نتیجه برسد، در ورزشگاه به روی 
تیم ها و هواداران باز می شود. تلاش هم این است تا مهر 
این موضوع به سرانجام برسد اما در مورد برگزاری دیدار 
دربی در آزادی یا دیدارهــای لیگ نخبگان و حتی دیدار 

استقلال و النصر هیچ قولی نمی دهم.
نصیبی در پایان خاطرنشان کرد: چمن ورزشگاه آزادی 
هیچ مشــکلی ندارد. همین امروز هم شرایط لازم برای 
برگزاری بــازی را دارد اما تــا زمانیکه کار بازســازی و 
بهســازی به نتیجه قابل استنادی نرســد، اجازه بازی را 

نمی دهیم.

 بحران دفاع چپ در پرسپولیس تشدید شد 
همه رفتند، امیری ماند!

جدایی محمدمهدی احمدی از پرســپولیس باعث شــد تا شرایط در 
ســمت چپ خط دفاعی پرســپولیس بیش از پیش پیچیده و بحرانی 

شود.
 پرسپولیسی ها در بازار نقل وانتقالات تابســتانه به دنبال جذب مدافع 
چپ هســتند و با وجود آنکه بیش از یک مــاه فرآیند جذب مدافع چپ 
جدید به درازا کشــیده اما هنوز سرخ پوشــان نتوانســته اند با گزینه 
مدنظر خود به توافق برســند؛ آن هم در حالی که در فصل گذشته، علی 
نعمتی و در ادامه، عبدالکریم حســن مدافعان چپ حاضر در فهرست 
پرســپولیس بودند که در بازار نقل وانتقالات تابســتانه هر 2 بازیکن از 

جمع سرخ پوشان پایتخت جدا شدند.
نعمتی در بازار نقل وانتقالات تابستانه برای کسب تجربه جدید به فولاد 
خوزســتان پیوســت تا بار دیگر با یحیی گل محمدی همکاری داشته 
باشد و عبدالکریم حسن هم در انتقالی پرســود برای پرسپولیسی ها، 
به الوکره قطر پیوســت تا بیش از 1.3 میلیون دلار نصیب سرخ پوشان 
پایتخت شــود! در کنــار جدایی ایــن 2 بازیکن، روز گذشــته انتقال 
محمدمهدی احمــدی، مدافع چپ جوان ســرخ ها هم بــه چادرملو 
اردکان رسمی شد تا وضعیت سمت چپ خط دفاعی پرسپولیس بیش 

از پیش بحرانی شود.

امیریِ 36 ساله، عصای دست گاریدو!
وحید امیری در بــازی اول پرســپولیس مقابل ذوب آهــن اصفهان، 
در ســمت چپ خط دفاعی پرســپولیس به میدان رفت. امیری که در 
پیش فصل هم در این پست به کار گرفته شد و البته تجربه بازی در این 
پست را در دوران حضورش در پرسپولیس و تیم ملی دارد، بازیکن پا به 
سن گذاشته ای محسوب می شود و برای پستی مانند دفاع چپ، حضور 
امیریِ 3۶ ســاله می تواند در ادامه فصل برای ســرخ ها چالش آفرین 
باشد؛ هر چند که مهره باتجربه پرسپولیس در اولین بازی فصل جدید 
پاسخ مناســبی به اعتماد خوان کارلوس گاریدو داد و عصای دست این 

سرمربی اسپانیایی بود.

العملود، جدی ترین آلترناتیو امیری!
گاریدو در اولیــن بازی فصل جدید، یک تصمیــم غیرمنتظره گرفت و 
با توجه به خســتگی وحید امیری در دقایق پایانی مسابقه، در حالی او 
را از ترکیب اصلی تیمش خارج کرد که یعقــوب براجعه، بازیکن جوان 
سرخ پوشــان پایتخت وارد ترکیب شــد و جالب آنکه براجعه در پست 
دفاع راست به کار گرفته شــد و ایوب العملود به سمت چپ خط دفاعی 

سرخ پوشان منتقل شد. 
با این اوصاف به نظر می رســد در شــرایطی که 3 مدافع چپ تخصصی 
پرسپولیس از این تیم جدا شده اند، مدافع راســت مراکشی این روزها 
جدی ترین گزینه جانشــینی وحید امیری در سمت چپ خط دفاعی 

پرسپولیس است!

چشم به راه نهایی شدن جذب مدافع چپ جدید
خوان کارلوس گاریدو البته از شرایط کنونی رضایت ندارد و به مدیران 
باشــگاه تاکید کرده که به ســرعت فرآیند جذب مدافع چپ را نهایی 
کنند؛ هر چند که فعلًا خبری از پیشــرفت مذاکرات در مســیر جذب 
مدافع چپ جدید به گوش نمی رســد و با وجود تلاش های انجام شده، 
مدیران باشگاه پرسپولیس فعلًا نتوانسته اند خواسته گاریدو را برآورده 
کنند تا عملًا پرسپولیســی ها بدون مدافع چپ باتجربه کار خود را در 

لیگ بیست وچهارم پیش ببرند. 
در چنین شرایطی به نظر می آید که همچنان وحید امیری اولویت اول 
سرمربی اســپانیایی خواهد بود و در صورت نیاز، ایوب العملود باید در 
پستی غیرتخصصی در ســمت چپ خط دفاعی سرخ ها به میدان برود؛ 

مشابه آنچه در دوئل هفته نخست برابر ذوب آهن اصفهان اتفاق افتاد.

محمدانصاری:
مساوی در هفته اول ملاک نیست

مدافع پیشــین تیم فوتبال پرســپولیس گفت: نتیجه تساوی در هفته 
اول ملاک نیست و پرسپولیس همیشه برای موفقیت تلاش می کند.

محمد انصاری، درباره بازی های هفته اول لیگ برتر فوتبال کشــور 
و تحلیل خود از ایــن رقابت ها گفت: به دلیــل حضور در اردوی تیم 
فوتبال جوانان کشــور موفق به تماشــای بازی های هفته اول نشدم 
اما امیــدوارم فصل خوبی بــرای طرفداران هر یک از تیم ها شــروع 

شده باشد.
مدافع پیشین پرسپولیس که همواره ســعی دارد دور از رسانه ها باشد 
تاکید کرد: بحث دوری از رسانه ها نیســت؛ اتفاقا دوستان خیلی خوبی 
در این زمینه دارم اما همیشــه ســعی می کنم کار خودم را انجام دهم 
و درباره آنچه در حیطه وظایفم اســت عمل کنم و اگر کســی نظرم را 

خواست بیان کنم.
او درباره تساوی پرســپولیس و ذوب آهن اصفهان افزود: همانطور که 
گفتم نتوانســتم بازی را ببینم اما مطمئن باشید پرســپولیس بارها با 
چنین نتیجه هایی روبرو شده اســت اما همواره حرکت رو به جلو برای 
پیشــرفت در جایگاه خود داشته اســت. دعا می کنم پرسپولیس برای 
خوشــحالی طرفداران کم نظیر خودش قدم بردارد. این تیم همیشــه 

برای قهرمانی مبارزه می کند.
انصاری درباره حضورش در فضاهایی نظیــر کمپین های ترک اعتیاد 
برای یاری کردن این افراد عنوان کرد: من فکر می کنم بخشی از وظیفه 

هر انسانی همراهی جامعه ای است که در آن زیست می کند. 
خودم را موظف به آگاهی ســازی در مسیر پیشگیری این بلای خانمان 
ســوز می دانم و امیدوارم هر روز تعــداد افرادی که بــه دام این اتفاق 

می افتند کمتر شود.

آگهی دعوت مجمعآگهی دعوت مجمع
بدینوسیله از سهامداران شرکت تفتان کیک سهامی خاص 
به شماره ثبت 1795 شناسه ملی 10500053778 دعوت 
به عمل می آید در جلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق 
العاده شرکت که در ساعت 8 صبح مورخ 1403/06/10 در 
خاش دفتر مرکزی تفتان کیک برگزار میشود حضور به هم 

رسانند.
دستور جلسه: انتخاب مدیران ، انتخاب بازرسین 
انتخاب روزنامه کثیرالانتشار



اهــواز -محمد مجــدم با همــکاری 
کارشناســان مجــرب اداره کل نمودارگیــری 
مدیریت خدمات ویژه شرکت ملی حفاری ایران 
و یک شرکت دانش بنیان داخلی برای نخستین بار 
پس از ۱۵ سال ابزار نمودارگیری تصویرگر سازند 

) EMI( این شرکت به روزرسانی و راه اندازی شد.
به گزارش خبرنگار خریدار به نقل از روابط عمومی 
شــرکت ملی حفاری ایران، مهرداد مرادی رئیس 
اداره خدمات نمودارگیــری ملی حفاری ایران در 
توضیح بیشــتر این درباره گفت: این ابزار ساخت 
یک شــرکت معتبر خارجــی در عرصه صنعت 
حفاری اســت که در ســال های گذشته توسط 
شــرکت ملی حفاری خریداری و به سبب عدم به 
روز رســانی با توجه به فناوری بالا، ناکارآمد شده 
بود. وی افزود: با اهتمام به پیشــرفت روش های 
ارزیابی مخازن هیدروکربوری برای افزایش بهره 
وری و تولید نفت و گاز و به کارگیری فناوری های 

نوین، مهندسان تعمیرات و عملیات نمودارگیری 
شرکت ملی حفاری و شــرکت دانش بنیان طرف 
قرارداد ، عزم خــود را جزم تا با اســتفاده از توان 
داخل کشــور ، این ابزار مهم را روزآمد ســازی و 
وارد چرخه عملیات نمایند. مرادی اظهار کرد: در 
سال های اخیر برنامه توســعه توان ابزاری ناوگان 
نمودارگیری شرکت با هدف بکارگیری ابزارآلات 
ملکی در چند مرحلــه تبیین و آغــاز گردید و با 
نیازســنجی از شــرکت های کارفرمایی مختلف 
صنایع نفت و گاز، مهمترین نیاز کنونی کاربست 
ابــزار تصویرگــر رخنمون های زمین شناســی 
سازند اســت که کاربردهای متنوع در شناسایی 
شکستگی و جهت یافتگی های آن ، ارزیابی رسوب 
شناســی و پایداری دیواره چاه در سیال پایه آبی 
دارد. رئیــس اداره نمودارگیری مدیریت خدمات 
ویژه شرکت ملی حفاری ایران گفت: در این راستا 
و با علم به این موضوع که قرارداد اخیر با شــرکت 

ملی مناطق نفتخیز جنوب بــه عنوان بزرگترین 
شــرکت کارفرمایی نفت وگاز کشــور، استفاده 
از این ابزار با فناوری نویــن را الزامی می داند، روز 
امد سازی آن اجرایی و با موفقیت محقق گردید. 
وی افزود: نکته با اهمیت در اســتمرار این پروژه، 
پیچیدگی عملکــرد و فناوری ویژه ابــزار نمودار 
گیری تصویرگر سازند اســت که مستلزم دانش 
نوین جهان در شــاخه هــای الکترونیک ، زمین 
شناسی و مهندسی مخازن نفت وگاز می باشد که 
با تلاش کارشناسان حاذق اداره کل نمودارگیری 
و شرکت دانش بنیان داخلی این مهم تحقق یافت 
و برای اخذ تاییدیه های فنی و بررســی عملکرد 
ابزار ، حفره شــش و یک هشــتم اینچ چاه شماره 
۱۴۸ میدان نفتی گچســاران در فاصله ۵۵۰ متر 
از مخزن اســماری در نظر گرفته شد که با تلاش 
EMI/ و توانمندی کارشناسان این اداره ، عملیات

GR بــه روش E-LINE در این چــاه با موفقیت 
انجام و تمامی شــاخص های مورد انتظار شرکت 
ملی مناطق نفتخیز جنوب مورد تایید قرار گرفت 

و هم اکنون آماده به کارگیری در چاه های مختلف 
نفت و گاز است.

کرمانشاه-حسنافخارزاده ناصر حسینی، مدیرعامل 
شرکت گاز استان کرمانشاه گفت:تا پایان سال جاری ۵۷ 
روستای استان از نعمت گاز طبیعی برخوردار می شوند  و 

عملیات گاز رسانی به ۳۴ روستای استان تا پایان شهریور 
ماه و مابقی تا پایان سال جاری انجام می شود.

نشست خبری مدیرعامل شرکت گاز استان کرمانشاه، به 

مناسبت بزرگداشت روز خبرنگار،امروز »۲۵ مردادماه«، 
با هدف تقدیر از خبرنگاران این حوزه برگزار شد.

ناصر حسینی » مدیر عامل شــرکت گاز استان کرمانشاه 
کرمانشاه«، اظهار کرد: در حال حاضر صد درصد جمعیت 
شهری و ۹۸ درصد جمعیت روستایی استان از نعمت گاز 
طبیعی برخوردارند اظهار کرد: در سال گذشته گازرسانی 
به ۲۳۱ روستا و شهر ازگله انجام گرفت و گاز طبیعی به ۳۴ 

شهر استان که قابلیت گاز رسانی دارند رسید.
مدیرعامل شرکت گاز اســتان افزود: بر اساس پیش بینی 
انجام شده، تا پایان ســال جاری ۵۷ روســتای استان از 
نعمت گاز طبیعی برخوردار خواهند شــد که از این تعداد 
۳۴ روســتا تا پایان شــهریورماه و مابقی تا پایان سال به 

بهره برداری خواهند رسید.
حســینی در ادامه گفت: ۲۴۰۴ روستای استان کرمانشاه 
در حــال حاضر قابلیت گاز رســانی دارنــد و از این تعداد 
۲۲۴۶ روســتا از نعمت گاز طبیعی برخوردارند. و تا پایان 
سال جاری تعداد روســتاهای دارای گاز طبیعی در استان 

به ۲۳۰۲ روستا می رسد.
به گفته مدیر عامل شــرکت گاز اســتان:  تا پایان ســال 

جاری تعداد روســتای اســتان که از نعمــت گاز طبیعی 
برخوردار هستند به ۲۳۰۳ روستا خواهد رسید و عملیات 
گازرســانی به ۱۰۱ روســتای باقیمانده فاقد گاز طبیعی 
در اســتان نیز در صورت اخذ مجوز و تامیــن اعتبار انجام 

خواهد شد.
حســینی در پاســخ به خبرنگاران گفت: در سال گذشته 
حدود ۶۶ درصد از ســهم گاز اســتان در بخش صنعتی و 

حدود ۳۳ درصد آن در بخش خانگی مصرف شده است.
 مدیرعامل شرکت گاز اســتان در ادامه سخنانش، گفت: 
از مصرف پنج میلیارد و ۴۳۴ میلیون متر مکعبی گاز طی 
ســال گذشــته میزان هدر رفت گاز طبیعی در سال های 
گذشته هشت درصد بوده که این میزان در سال ۱۴۰۲ به 

کمتر ۱.۹ درصد رسیده است.
به گفته حســینی در زمســتان سال گذشــته بر اساس 
محدودیت هایــی که بــرای صنایــع ایجاد شــد روزانه 
۲۰ میلیون متر مکعب گاز در اســتان مصرف شــد که اگر 
بخواهیم زمســتان امســال این  محدودیت  ها را صنایع 
حذف کنیم، روزانه ۲۵ میلیون متر مکعب گاز در اســتان 

مصرف خواهد شد.

ســاری-امیری فر  مدیرعامل آب و فاضلاب مازندران گفــت: یک باب 
ر متــر مکعبی، کمبود آب شــرب اهالی زرگر شــهر و  مخــزن ذخیره ۲ هزا

باد بابل مرتفع شد. ۲۸ روســتای تحت پوشــش مجتمع لاله آ
ز مجتمع آبرســانی لاله آباد شهرســتان بابل  د بــرادرزاده در بازدید ا  بهزا
یجاد ذخیــره مطمئن و  یــن مجتمــع را ا هدف از ســاخت مخــزن ذخیره ا
ر بیان کرد  نتقال آب شــرب ســالم و پایــدا فزایش ظرفیت تأمین و توان ا ا
یــن مخــزن عملیاتی شــامل لوله گذاری  ز ا و گفت: برای بهــره برداری ا
لکترو موتــور و پمپ و نیز  به طول ۳۴۰ متر، خرید و نصب ســه دســتگاه ا

نجام شده است. اجرای طرح برق ا
ز این پروژه عملیاتی شــامل  تمام و بهره بــرداری ا فزود: بــرای ا رزاده ا برا
نیــزه، رینگ دو مخزن،  لوا تهیه و نصب ســه شــاخه لوله ۴۰۰ میلیمتری گا

بلو برق، کلرزنی در دســت اجراست. تور، تا تاقک دیزل ژنرا احداث ا
تمام پروژه  وی اعتبار پروژه را ۳۵۰ میلیــارد ریال اعلام کرد و گفت: بــا ا
ر زرگر  نوا ر و ۶۰۰ خا ز آن کمبود آب بیــش از هفت هــزا و بهره بــرداری ا
باد بابــل برطرف خواهد  شــهر و ۲۸ روســتای تحت پوشــش مجتمع لاله آ

. شد

ایلام -حســن بیگی  مدیرعامل جمعیــت هلال احمر 
اســتان ایلام گفت: ۲۷ پایگاه امداد و نجات شامل ۱۴ پایگاه 
ثابــت و ۱۳ پایگاه به اســتعداد ۳۰۰ نفر برای ایــام اربعین و 

خدمات رسانی به زائران ساماندهی شده اند.
حمزه محمــدی مقدم" در نشســت رســانه ای بــا حضور 
خبرنگاران مستقر در پایانه مرزی مهران اظهار کرد: ۲ فروند 
بالگرد امداد و نجات برای ایام اربعین در استان استقرار دارند 
و همچنین ۳۰ تیم عملیاتی واکنش ســریع در مســیرهای 

منتهی به مهران مستقر هستند.
وی افزود: ۲۰ خودرو عملیاتی و آمبولانس توســط سازمان 
جمعیت هلال احمر کشور تحویل اســتان ایلام شد که بعد از 
اربعین نیز از خودروها برای شعب جمعیت هلال احمر استان 

استفاده خواهد شد.

محمدی مقدم ادامه داد: در حوزه درمان با استفاده از ظرفیت 
جمعیت هــلال احمر اســتان و کادر درمان یــک درمانگاه 
صحرایی با ۳۰ تخت بســتری در ورودی مرز عراق ایجاد شده 
شده که در طول ســال نیز برای ســاکنان مناطق دورافتاده 

استفاده خواهد شد.
وی ایستگاه شست و شو و دوخت البسه زائران، استفاده از ۴۰ 
دستگاه ویلچر برای جابجایی زائران، ایجاد تونل سرد مجهز به 
سیستم سرمایشی، انجام تســت قند و فشار خون برای ۵۵۰ 
نفر، توزیع ۲ میلیــون و ۵۰۰ هزار ماســک، ایجاد چهار هزار 

متر مربع ســایبان با عنوان ســایه مهربانی و همراه با مه پاش 
در پارکینگ اربعین و پایانه مرزی مهــران را از دیگر اقدامات 

و خدمات جمعیت هلال احمر استان ایلام به زائران برشمرد.
مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان ایلام اضافه کرد: یکی از 
مهم ترین فعالیت های جمعیت هلال احمر در حوزه بهداشت 
و درمان، آگاه ســازی و آموزش زائران نسبت به بیماری های 
سرخک و تب دنگی اســت و همچنین ارائه کمک های اولیه 

برای مواردی چون مسمومیت یا گرمازدگی انجام شد.
وی ادامه داد: امدادگران این جمعیت برای ۱۸ مصدوم و ســه 

فوتی حادثه تصادف در عراق عملیات انجام دادند و یک پایگاه 
امداد و نجات در درب ترانزیت پایانه مهران مستقر است.

کرمانشاه

مازندران

ایلام

مدیرعامل شرکت گاز استان خبر داد؛

 مطالبات ۱۰۰۰ میلیارد تومانی شرکت گاز کرمانشاه  از مشترکین

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب مازندران:

وستای بابل رفع شد کم آبی یک شهر و ۲۹ ر

 ارائه خدمات توسط ۲۷ پایگاه امداد و نجات هلال احمر
 به زائران مرز مهران

شــهرکرد- زهرا مصطفوی  به همت  خانم سعیدی 
حافظ کل قرآن شهرســتان فلارد اســتان چهــار محال و 
بختیاری، تشــکیل کلاســهای قرآن این بانوی فرهیخته 
پیشتاز در زمینه  برگزاری برنامه های تربیتی برای جوانان و 
نوجوان محله  اسلامی است. به گزارش خبرنگار خبرگزاری 
بسیج از اســتان چهارمحال و بختیاری؛ سرکار خانم آمنه 
سعیدی ابو اســحاقی در گفتگو با خبرنگار ما اینگونه خود 
رامعرفی کرد: پدرم معلم است و قاری قرآن. در دوران بچگی 
همراه با پدر بــه یادگیری قرآن می پرداختــم و با توجه به 
علاقه خودم و تشویق والدین شــروع به حفظ قرآن مجید 
کردم که زود موفق به حفظ قرآن شــدم. بعد از ازدواج نیز با 
تشویق همسرم و کمک او موفق به حفظ کل قرآن شدم. با 

توجه به تاکید مقام معظم رهبری )مدظله العالی( بر جهاد 
تبیین بر خود وظیفه دانســتم که با تشــکیل این کلاسها 
گامی در جهت تحقق جهاد تبیین برداشــته باشــم. یکی 
از نکات جالب توجه در آموزش هــای من، حضور والدین و 
فرزندانشان در کلاس ها می باشد که در خانه نیز می توانند 
به راحتی با هم تمرین کنند. خبرگزاری بسیج ضمن آرزوی 
توفیق برای همه مربیــان و متربیان قرآنی، امید اســت با 
اهتمام دیگر عزیزان بســیجی که توانمندی آموزش های 
مختلف به جوانــان و نوجوانان و نونهالان عزیــز را دارند به 
پایگاه ها و حوزه های مقاومت بسیج مراجعه و در امر جهاد 
برای توانمندسازی هم استانی های عزیزمان سهیم شوند. 

ان شاءالله

بوشهر -هادی مینایی پور مدیــر روابط عمومی اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشهر از واگذاری ۵۰۰ 
ســامانه پیام کوتاه بصورت رایگان به کلیه رسانه ها، پایگاه 
های خبری، موسســات و انجمن های فرهنگی و هنری و 
قرآنی، آموزشگاههای هنری، چاپخانه ها،کانون های آگهی 

و تبلیغات و مجتمع های فرهنگی و هنری خبر داد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اســتان بوشــهر، عبدالصمد دشــتی گفت: به مناســبت 
گرامیداشــت روز خبرنگار و در راســتای کمــک به حوزه 
تبلیغات و اطلاع رســانی همه مجموعه هــای فرهنگی و 
هنری وابسته به اداره کل فرهنگ استان تعداد ۵۰۰ سامانه 

پیام کوتاه بصورت رایگان فعال و تقدیم می گردد.

وی افزود: موسســات و مراکز علاقه مند بــه دریافت این 
ســامانه می توانند جهت ثبت اطلاعات خود از طریق پیام 
رســان ایتا به شــماره :۰۹۱۷۹۹۲۸۶۵۷ نسبت به ارسال 
مشخصات فردی/ نام موسسه یا انجمن /تلفن ثابت و همراه/ 
ایمیل/آدرس دقیق ، اقدام نمایند. مدیر روابط عمومی اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشهر از واگذاری ۵۰۰ 
ســامانه پیام کوتاه بصورت رایگان به کلیه رسانه ها، پایگاه 
های خبری، موسســات و انجمن های فرهنگی و هنری و 
قرآنی، آموزشــگاههای هنری، چاپخانــه ها،کانون های 

آگهی و تبلیغات و مجتمع های فرهنگی و هنری خبر داد.
دشتی ادامه داد: مهلت ثبت نام و واگذاری این سیستم پیام 

کوتاه تا ۱۰ شهریور ماه سالجاری می باشد.

چهار محال و بختیاری بوشهر

 کلاس هایی که تمام هم و غمش
 تربیت جوان مؤمن و پای کار انقلاب است

   اهدا 500 سامانه پیام کوتاه به نشریات، رسانه ها
 موسسات و انجمن های فرهنگی و هنری استان بوشهر

با همکاری کارشناسان مجرب شرکت ملی حفاری ایران و یک شرکت دانش بنیان داخلی؛

وز رسانی و راه اندازی شد    ابزار نمودارگیری تصویرگر سازند ) EMI( پس از ۱۵ سال به ر

 خدمات آبفا چهارمحال و بختیاری 
به زائرین اربعین

شــهرکرد- زهرا مصطفوی  رئیس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب استان چهارمحال و بختیاری خدمات این شرکت به زائرین اربعین را در 

مرزهای کشور تشریح کرد
محمد کریمی در مراســم اعزام اکیپ های شرکت آبفا اســتان گفت: در چنین 
روزهایی که کاروان حســینی بدون سقا بدشــت کربلا بر می گردد به نیابت از 
سقای دشت کربلا ســعی کنیم به رسم ســقایی آبی به گلوی زائران و عاشقان 

حسینی برسانیم یا گردی از چهره آنان بزدائیم.
مهندس کریمی از اعزام تانکرهای آبرســانی، آزمایشگاه ســیار، دیزل ژنراتور، 
نیروی انسانی و... به مرزهای کشور و موکبهای ایرانی و استانی مستقر در کشور 

عراق خبر داد.
وی گفت: با هدف آبرسانی ســیار به موکب های خدمات رسان به زائرین اربعین 
حســینی شــرکت آب و فاضلاب چهارمحال و بختیاری این کاروان را اعزام می 
نماید. نامبرده افزود: کاروان سقا، روزانه آب شرب مورد نیاز موکب های اربعین 
حسینی مستقر در مرزهای کشــور و در صورت لزوم آنسوی مرز را با هماهنگی 

شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور تامین می کنند.
بنا بر این گزارش با شروع راهپیمایی اربعین حســینی و همزمان با شروع به کار 
موکب های اربعین شرکت آب و فاضلاب اســتان چهارمحال و بختیاری با اعزام 
تانکرهای سیار  به مرزهای چند گانه کشور، علاوه بر تامین آب روزانه موکب ها، 
آب شرب سالم و بهداشــتی مورد نیاز زائران و مسافران در مسیر را نیز تامین می 
نماید. مدیرعامل آبفا چهارمحال و بختیاری اظهار داشــت با تمهیدات لازم و در 
نظر گرفتن موارد بهداشتی توسط واحد آزمایشــگاه سیار اعزامی آب مورد نیاز 

آشپزخانه ها، آشامیدن و ... موکب ها نیز تامین می شود

در کنفرانس خبری رئیس شورای اسلامی شهرقدس مطرح شد؛

عمران و آبادانی حاصل تعامل، تفکر و تصمیمات 
شورا و شهرداری شهر قدس

شهرستان قدس -کیایی  دکتر سعید ششگل نژاد، رئیس شورای اسلامی 
شهرقدس در اولین کنفرانس خبری سال چهارم شــورای اسلامی ضمن ارائه 
گزارشی از عملکرد سال سوم دوره ششــم مدیریت شهری، پاسخگوی سوالات 

خبرنگاران و اصحاب رسانه بود. 
 توســعه متوازن و عادلانه محور امکانات زیســت شــهری، روند رو به رشــد 
بودجه، حمایت از کارگران مجموعه مدیریت شــهری، پــروژه مترو و جانمایی 
ایستگاه های آن، روند اجرای پروژه های عمرانی مجموعه ورزشی شهدا، تکمیل 
پروژه دهکده ورزشی و توسعه سرانه های ورزشی، برگزاری مسابقات لیگ برتر 
فوتبال، برون سپاری فرهنگسراها، ساماندهی مشــکلات ترافیکی و طرح های 
تعریض، اصلاح طرح تفصیلی، تداوم اصلاح روشــنایی معابر، تســریع در روند 
احداث شبکه هدایت آب های ســطحی، بررســی وضعیت اجرایی پروژه های 
عمرانی از مهم ترین موضوعات مطرح شــده در این نشســت بود که در ادامه به 

سمع و نظر شهروندان شریف شهرقدس خواهیم رساند. 
طی این نشست رئیس شورای اســلامی شــهرقدس ضمن گرامیداشت یاد و 
خاطره شــهید خدمت آیت الله دکتر ســیدابراهیم رئیسی، ســخنان خود را با 
محکومیت اقدامات ددمنشــانه رژیم غاصب و منفور صهیونیســت در شهادت 
اســماعیل هنیه و مــردم مظلــوم غــزه و آرزوی توفیق و نصرت بــرای محور 
مقاومت آغاز کرد و گفت: ســال سوم شورای دوره ششــم نمایندگان مردم در 
شورا نیز ســپری شــد و در این مدت اعضاء از هیچ تلاش و اقدامی برای اجرای 

سیاست گذاری های کلی به نفع شهر و شهروندان دریغ نکردند.
دکتر ششگل نژاد اظهار داشت: در طول یک سال اخیر، رویکرد شورا و شهرداری 
شــهرقدس همواره بر توســعه متوازن و عادلانه محور امکانات در همه مناطق 

سطح شهر به ویژه مناطق کم برخوردار، معطوف بوده است.
رئیس شــورای اســلامی شــهرقدس روند رو به رشــد بودجه از ۵۵۰ میلیارد 
به ۲۸۵۰ میلیارد تومان را از دســتاوردهای مهم سومین ســال از شورای دوره 
ششم برشمرد و برشناســایی ظرفیت ها و عوامل موثر بر محقق شدن مطالبات 
شهرداری و بهره گیری از راهکارهای قانونی با هدف ارائه خدمات بیشتر و بهتر به 

شهروندان گرامی و توسعه و آبادانی شهر در سال چهارم شورا تاکید کرد.
وی در ادامه از تلاش نمایندگان مردم در راســتای حمایت از کارگران مجموعه 
مدیریت شــهری خبر داد و افزود: با عنایت به زحمات و خدمات مطلوب قشــر 
کارگری در مجموعه شهرداری، وضعیت بیمه و قرارداد کارگران ساماندهی و با 

افزایش حقوق این عزیزان موافقت شد.
دکتر ششــگل نژاد در رابطه با اهمیت پروژه مترو و جانمایی ایستگاه های آن در 
شهرقدس، بیان کرد: پروژه شبکه حمل  ونقل ریلی شــهر در راستای کاهش و 
رفع معضل ترافیک با حضور کارشناسان مربوطه طی جلسات متوالی در شورای 
اسلامی مورد بحث و بررسی و مطالعات مهندسی ارزش در این زمینه  قرار گرفته 
و پس از ارسال لایحه شــهرداری و تصویب آن در صحن شــورا و دستگاه های 
شهرســتانی، مصوبه مذکور در اختیار شــرکت متروی غرب اســتان و شورای 

ترافیک استان تهران قرار خواهد گرفت.  
رئیس شورای اسلامی شــهرقدس در ادامه از اهتمام جدی شورای دوره ششم 
بر تکمیل پروژه دهکده ورزشــی خبر داد و گفت: سال ســوم دوره ششم را می 
توان سال انقلاب ورزشی در شهرقدس نامگذاری کرد چراکه تحولات عظیمی 
در توسعه ســرانه های ورزشی همگام با توســعه عدالت و نظارت دقیق در نحوه 
واگــذاری و بهره برداری از اماکن فرهنگی ورزشــی صورت گرفته اســت که از 
جمله آن پروژه هتل ورزشــی در مجموعه ۲۵ هزار نفری شهدای شهرقدس با 
اجرای مجموعه زمین های بزرگ چمن مصنوعی، فوتبال ساحلی، سالن تنیس 
و همچنین بزرگترین مجموعه ورزشی سرپوشــیده و چند منظوره با ظرفیت 
۵۰۰۰ تماشاگر از شــاخص ترین پروژه های شورا و شــهرداری قدس در سال 
جاری می باشد که در مجاورت مجموعه شــهدا قرار گرفته است. گفتنی است، 
این پروژه به متراژ ۳۷۰۰ متر مربع زیربنا جهت ورزش های فوتسال، بسکتبال، 
والیبال و ... احداث شــده که به یاری خداوند متعال در دهه فجر امسال در جهت 

ارتقای ورزش و انگیزه جوانان شهر به بهره برداری خواهد رسید.
وی تصریح کرد: همچنین از دیگر افتخارات این شــورا، برگزاری مسابقات لیگ 
برتر فوتبال در مرداد ماه ســال جاری در ورزشگاه شــهدای شهرقدس است که 
موجب ارتقای شــور و نشــاط اجتماعی شــهروندان و همچنین بهره مندی 
شهرستان های همجوار خواهد شــد. وی در ادامه ســخنان خود بیان کرد: در 
سنوات گذشــته با تغییرات غیر کارشناســی در کاربری برخی املاک این شهر 
مشــکلات عدیده ای برای مردم بوجود آورده اســت و موجب شده شهروندان 
نتوانند به ســهولت اقدام به اخذ جواز با کاربری های دلخواه و ســاخت املاک 
نمایند، لذا مجموعه مدیریت شــهری تلاش ویژه و مضاعفی را در راستای برون 
رفت از این مشکل و اصلاح طرح تفصیلی شــهر، در اولویت پیگیری خود لحاظ 
کرده است. رئیس شورای اسلامی شــهرقدس هدف مجموعه مدیریت شهری 
از برون ســپاری فرهنگســراها را افزایش پویایی در جامعه و بهره مندی اقشار 
مختلف مردم از برنامه های فرهنگی و دوره های متنوع آموزشی دانست و افزود: 
برون سپاری فرهنگسراها می بایست به نفع مردم باشد تا همه خانواده ها بتوانند 

از کلاس ها، دوره ها و کارگاه های آموزشی با هزینه های مناسب بهره مند شوند.

 ۴۲ مشترک خوش مصرف برق مازندرانی
برنده جایزه ۱۰ میلیون تومانی شدند

ساری-امیری فر ۴۲ مشــترک خوش مصرف شــرکت توزیع نیروی برق 
مازندران که مصرف برق خود را نسبت به سال گذشــته ۱۵ درصد کاهش داده 
بودند، به قید قرعه برنده جایــزه نقدی ۱۰ میلیون تومانــی پویش »با انرژی« 

شدند.
مهندس حســینی کارنامی مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق مازندران با 
اعلام خبر فوق، گفت: این مشــترکان با کاهش مصرف برق خود در مقایســه با 
دوره مشابه سال گذشته، توانستند در قرعه کشی مرحله اول پویش »با انرژی«  
انتخاب و برنده جایزه ۱۰ میلیون تومانی شــوند. رئیس هیات مدیره شــرکت 
توزیع نیروی برق مازندران یادآور شــد: در مرحله نخست این پویش سراسری 
نیز یک مشترک خوش مصرف از شهرستان آمل، برنده جایزه خودرو، ۴ مشترک 
برنده جایزه کمک  هزینه یک میلیارد ریالی »باانرژی« شده اند. وی با بیان اینکه 
این پویش از ابتدای خرداد آغاز و تا پایان شــهریور ۱۴۰۳ ادامه خواهد داشت، 
خاطرنشان کرد: به پاس قدردانی از همراهی مشترکان خوش مصرف با صنعت 
برق کشور برای تامین برق پایدار سایر مشــترکان در روزهای گرم سال، جوایز 
ارزشمندی از جمله صدها خودروی ســواری و هزاران کمک هزینه خرید لوازم 
خانگی الکتریکی در نظر گرفته شده که احتمال برنده شدن در قرعه کشی جوایز 

متناسب با صرفه جویی حاصل شده، افزایش می یابد.   

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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وسازان در ناترازی بنزین ردپای خودر
یک کارشناس انرژی با بیان اینکه تنوع در سبد سوخت کشور الزام آور 
است، گفت: تاکید بر استفاده از خودروهای برقی به این دلیل است که 

به جای واردکننده بنزین به صادرکننده بنزین تبدیل شویم.
محمدصادق مهرجو کارشــناس انرژی  با اشــاره به اینکه برای جبران 
ناترازی بنزین بایــد راهکارهای غیرقیمتــی را در پیش گرفت، گفت: 
برای کنترل مصرف بنزین راهکار قیمتــی و غیرقیمتی وجود دارد که 
با راهکار قیمتی هیچ ضمانتی بــرای کاهش مصرف بنزین آن هم برای 

مدت زمان طولانی وجود ندارد.
وی با اشــاره به اینکه راهکارهــای غیر قیمتی معمولاً دوام بیشــتری 
دارند، خاطرنشــان کرد: بررســی ها نشــان داده در صورتی که قیمت 
بنزین آزاد 3 یا ۴ برابر شــود، مردم پس از مدتی بــه قیمت های جدید 
عادت می کننــد و مصرف بنزین بــه روال قبل بر می گردد و به شــکل 
صعودی به رشد خود ادامه می دهد، به همین دلیل باید جلوی تقاضا را 

با سایر روش ها گرفت.
مهرجو اضافه کرد: تنوع در سبد ســوختی یکی از راهکارهای مصرف 
بنزین اســت زیرا زمانی که بنزین ارزان تر از قیمت جهانی و منطقه در 
اختیار مشــتری قرار می گیرد و کالای مصرفی تبدیــل به یک کالای 

سرمایه ای می شود.
وی با انتقاد از استاندارد نبودن خودروهای داخلی تصریح کرد: در بازار 
داخلی خودرو، انحصار چندجانبه وجود دارد؛ به گونه ای که مردم را در 
مقابل چند انتخاب محدود و گران قرار داده ایم و انتظار داریم که مردم 

رفتار اصلاح گرانه داشته باشند.
به گفتــه این کارشــناس انرژی، بایــد طی یک فرآیند مشــخص 
بازار خودرو در معــرض رقابت بــا بازارهای جهانی قــرار بگیرد و 
خودروسازان ســعی کنند عملکرد خود را بهبود بخشند تا بتوانند 
بازار منطقه را به دســت بگیرند اما متأســفانه با حمایــت بی جا از 
خودروســازان داخلی هیچ وقت امید نخواهیم داشت که این روند 

معیوب اصلاح شود.
این کارشناس انرژی تاکید کرد: تنوع در ســبد سوخت کشور الزام آور 
است و باید خودروهای برقی با تسهیلات کافی و ارزان قیمت البته بدون 
تعرفه واردات و مالیات مرسوم خودروهای بنزینی در اختیار مردم قرار 

گیرد تا این طرح مثمر ثمر واقع شود.
وی با اشاره به اینکه خودروسازان چینی ۶۰ درصد تجارت خودروهای 
برقــی را در دســت دارند، خاطرنشــان کــرد: باید به جــای واردات 
خودروهای بنزینی، خودروهای برقی را مونتاژ کنیم و به مصرف کننده 

ارائه دهیم و خدمات پس از فروش آن را وارد کنیم.
به گفته این کارشناس انرژی، باید برای مدتی سعی کنیم ناوگان حمل 

و نقل سبک را به خودروهای برقی اختصاص دهیم.
مهرجو با اشــاره به اینکــه باید زیر ســاخت های لازم بــرای واردات 
خودروهای برقی فراهم شــود، اضافه کرد: باید برای مدتی خودروهای 
برقی را مونتاژ کنیم و پس از مدتی قطعه ســاز و پس از آن سعی به کپی 
کاری و در نهایت صاحب تکنولوژی می شویم اقدامی که سایر کشورها 

در آن به خوبی عمل کرده اند.

این کارشناس انرژی با اشــاره به اینکه باید به خودروساز داخلی 
تکلیف شــود که 1۰ درصد محصــولات را به ســاخت خودروی 
برقــی اختصاص دهــد، خاطرنشــان کرد: بــا چنین شــرایطی 
می تــوان تولیــد خودروهای برقــی را افزایــش داد، ضمن آنکه 
خودروهای برقی با یــک آداپتور تبدیل می توانند بــا برق منزل در 

پارکینگ ها شارژ شوند.
وی ادامه داد: در کنار این موارد باید به دنبال توســعه زیرســاخت های 
برق باشیم به جای پرداخت سوبســید برای بنزین سعی کنیم در بازه 
زمانی ۵ تا ۶ ســاله قیمت بنزین را به قیمت تمام شــده داخلی نزدیک 
کنیم و پــس از آن به ســمت قیمت های فوب خلیج فــارس رویم و در 
کنار آن تســهیلاتی به خودروســازان پرداخت کنیم تا امکان واردات 
خودروهای برقی را داشته باشــند و درصد مشخصی واردات متعلق به 

خودروهای برقی باشد.
این کارشــناس انرژی با اشــاره به اینکه در حال از دست دادن فرصت 
صادرات بنزین هســتیم، ادامه داد: متأســفانه در حال از دست دادن 
فرصتی هســتیم که به جای صادر کننده واردکننده شویم. تنها راه این 
مســأله از رده خارج کردن خودروهای پرمصرف و از ســرگیری طرح 

اسقاط خودروهای فرسوده است.
وی یادآور شد: در کشــورهای خارجی هر چه عمر خودرو بیشتر باشد 
مالیات و هزینــه نگهداری آن نیز افزایش پیــدا می کند به همین علت 
مصرف کننده ترجیح می دهد خــودروی جدیدی خریداری کند. ولی 
متأسفانه در کشــور ما هزینه ها بسیار ارزان اســت و صرف می کند که 
خودروی قدیمی داشته باشیم و هیچ عامل ترغیب کننده ای برای این 

مسئله وجود ندارد.

ح  و طر بهبود وضعیت منابع آب زیر زمینی در گر
احیا و تعادل بخشی

معاون وزیر نیرو با اشــاره به اهمیت اجرای طرح احیا و تعادل بخشی و 
دســتیابی کامل به اهداف گفت: باید به گونه ای عمل شود که اقدامات 

وزارت نیرو منجر به بهبود وضعیت منابع آب زیرزمینی شود.
به نقل از وزارت نیرو، بیست و نهمین جلسه شــورای راهبری مدیران 
آب و آبفا روز یکشــنبه 28 مرداد با حضور محمــد جوان بخت معاون 
وزیر در امــور آب و آبفا و مدیرعامــل و رئیس هیئت مدیره شــرکت 
مدیریت منابع آب ایران با موضوع بررســی عملکرد حوضه های آبریز و 
شرکت های آب منطقه ای در اجرای طرح احیا و تعادل بخشی آب های 

زیرزمینی برگزار شد.
در این جلســه ابتدا برنامــه عملیاتی و گزارش عملکرد شــرکت های 
آب منطقه ای در خصوص نصب کنتور هوشــمند، پر و مســدود کردن 
چاه های غیرمجــاز و تعدیل پروانه بهره برداری چاه های کشــاورزی و 

حجم صرفه جویی حاصل از اجرای این طرح ارائه شد.
سپس رؤسای حوضه های آبریز به تشریح عملکرد شرکت های حوضه 
مربوطه و بیــان چالش ها و راهکارهای تســریع در فرآیند اجرای طرح 

پرداختند.
در ادامه جوان بخــت بر اهمیت اجــرای طرح احیا و تعادل بخشــی و 
دستیابی کامل به اهداف تعیین شده، تأکید کرد و گفت: یکی از وظایف 
اصلی حوضه های آبریز و دفتر توســعه نظام های فنــی، بهره برداری و 

دیسپاچینگ برقابی حفاظت و صیانت از منابع آب زیرزمینی است.
وی افزود: در این راســتا باید به گونه ای عمل شــود که اقدامات وزارت 
نیرو منجر به بهبــود وضعیت منابع آب زیرزمینــی و ایجاد تعادل بین 

منابع و مصارف شود.
معاون آب و آبفا تأکید کرد: همکاران و مدیران حــوزه آب و آبفا باید با 
آمادگی کامل به استقبال دوره جدید وزارت نیرو رفته و اقدامات خود را 

در چارچوب برنامه های وزیر جدید بازتعریف کنند.

افزایش تسهیلات قرض الحسنه بانک ملت برای 
و تأمین وجه ثبت نام ایران خودر

تسهیلات قرض الحســنه برای تأمین وجه ثبت نام ایران خودرو بدون 
ضامن به 1.3 میلیارد ریال افزایش یافت.

به گزارش روابــط عمومی بانک ملت، خدمت حســاب های وکالتی به 
متقاضیان خرید محصولات شــرکت ایران خودرو از طریق شعب بانک 
و سامانه پیشــخوان الکترونیک ملت در حال ارائه است که در راستای 
تســهیل امور متقاضیان، برای تأمین وجه ثبت نام، مبلغ 1.3 میلیارد 
ریال تســهیلات از ســوی این بانک به صورت قرض الحسنه اعطا می 

شود.
بر اســاس این گزارش،  پس از ثبت درخواســت مشــتری، تسهیلات 
یادشده به صورت غیرحضوری و از طریق سامانه پیشخوان الکترونیک 

ملت به تمامی متقاضیان قابل پرداخت خواهد بود.
بر این اســاس، متقاضیان می توانند با تامین مبلغ یک میلیارد ریال در 
حساب خود و مراجعه به درگاه پیشخوان ملت و ورود به بخش حساب 
وکالتی، گزینه استفاده از اعتبار 1.3 میلیارد ریالی را تایید کنند. پس از 
این مرحله اقدامات مربوط به استعلام های ضروری و سایر فرآیندهای 
مربوطه از ســوی ســامانه انجام و پس از طی مراحل پیش بینی شده، 
حســاب متقاضی به صــورت مکانیزه وکالتــی و در انتهــای فرآیند، 

اطلاعات مربوطه به مراجع ذیربط ارسال خواهد شد.
لینک ورود به سامانه پیشــخوان الکترونیک ملت برای معرفی حساب 

Pishkhan.bankmellat.ir:وکالتی و استفاده از تسهیلات

 بانک دی، صندوق سرمایه گذاری املاک 
و مستغلات تأسیس می کند

بانک دی موفق به اخذ موافقت اصولی تأسیس صندوق سرمایه گذاری 
در املاک و مستغلات شد.

به گزارش روابط عمومی بانک دی؛ در راســتای اجــرای برنامه تحول 
ابلاغی بانک مرکزی به بانک دی و نیز اســتراتژی های کلان گروه مالی 
و اقتصادی دی بــه منظور اجرای مفاد مــواد 1۶ و 1۷ قانون رفع موانع 
تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشــور و همچنین مولدســازی 
دارایی  های این بانک از طریق ارائه خدمات نوین مالی، بانک دی موفق 
به اخذ موافقت اصولی تأســیس صندوق ســرمایه گذاری در املاک و 

مستغلات )REITs( شد.
بر اساس این گزارش، با توجه به جذابیت بازار املاک و مستغلات، هدف 
از تأسیس این صندوق متنوع  سازی سبد سرمایه  گذاران و فعالان بازار 

سرمایه و افزایش سهم بخش املاک و مستغلات در سبد آن ها است.
این صندوق برای ســرمایه  گذاران مزایایی همچــون مصونیت دارایی 
در مقابل تورم، امکان سرمایه  گذاری با ســرمایه اندک در بازار املاک و 
مستغلات، نقدشوندگی بالا نسبت به بازار فیزیکی املاک و مستغلات 
و همچنین شفافیت معاملاتی برای ســرمایه  گذاران را به ارمغان می -

آورد.
گفتنی اســت که این صندوق به صورت صندوق قابــل معامله در بازار 
ســرمایه )ETF( تأســیس خواهد شــد و همچنین خالــص ارزش 
دارایی هــای آن که معــادل ارزش روز املاک و مســتغلات متعلق به 
صندوق است، بر اساس گزارش هیأت کارشناسان رسمی دادگستری 
محاســبه  و در نتیجه قیمت واحدهــای صندوق به صورت مســتمر 

به روزرسانی می شود.

۹0درصدچکهاوصولشد
مبادله ۸.۶ میلیون چک در تیرماه

براســاس آمار چک های مبادله ای در تیرماه امسال، در کل کشور بیش 
از 8 میلیون و ۶۰۰ هزار فقره چک به ارزش ۶ هزار و ۴۴8 میلیارد ریال 

در سامانه چکاوک مبادله شده است.
 در تیرماه ســال جاری 8۹.۴ درصد چک های مبادله شــده در سامانه 

چکاوک وصول شده است.
براساس این گزارش، در تیرماه امسال در استان تهران حدود 2 میلیون 
و ۷۰۰ هزار فقره چک به ارزشی بالغ بر 3.113 هزار میلیارد ریال مبادله 
شد. همچنین اســتان های اصفهان و خراســان رضوی پس از استان 
تهران بیشترین سهم چک های مبادله ای را در مقایسه با سایر استان ها 

دارد.

همچنین بیشــترین نســبت تعداد چک های وصولی به مبادله ای در 
استان های گیلان، خوزســتان و کرمانشــاه بوده و از لحاظ ارزشی نیز 
بیشترین نســبت چک های وصولی به مبادله ای در استان های البرز و 

گیلان، خوزستان و بوشهر بوده است.

یککارشناسانرژی:
سرمایه گذاری خارجی برای تکمیل زنجیره ارزش 

وشیمی کافی نیست پتر
یک کارشــناس انرژی گفت: ســرمایه گذاری خارجی به تنهایی برای 
تکمیل زنجیره ارزش پتروشــیمی کافی نیست و ابتدا باید چالش های 

موجود در این حوزه را برطرف کرد.
امین کاوه کارشــناس انرژی با اشــاره به اینکه تنها راه تکمیل زنجیره 
ارزش پتروشیمی سرمایه گذاری خارجی نیست، گفت: چالش هایی در 
تکمیل زنجیره ارزش وجود دارد و به چند دسته تقسیم می شوند؛ یکی 
از آنها چالش های ساختاری اســت که مربوط به ضعف در بخش فنی و 
مهندسی است دیگری در بخش دانش فنی و تجهیزات، قیمت گذاری 
خوراک پتروشــیمی های گازی و مایع چالش هایی وجــود دارد و در 
نهایت بخشــی مربوط به چالش های نهادی و عرضه داخلی محصولات 
می شود و تناقضاتی که در سیاســت های بازرگانی و مالیاتی وجود دارد 

می تواند بر روی توسعه زنجیره ارزش تأثیر گذار باشد
وی ادامه داد: بخشی که مربوط به ســرمایه گذاری می شود را می توان 
در زمره چالش های سیاســی و چالش های مربوط بــه تحریم قرار داد 
که رقبای خارجــی اجازه حضور ما را در بازار ندهند و ســرمایه گذاران 

خارجی را جذب کنند و صنعت پتروشیمی ما را محدود کنند.
این کارشــناس انرژی ادامه داد: به همین علت وجود ســرمایه گذاری 
خارجی به تنهایــی نمی تواند بحث تکمیل زنجیــره ارزش را حل کند 
زیرا در مسائل ساختاری نیازمند تغییراتی در سیاست گذاری داریم به 
عنوان مثال در برخی از مواقع باید تخفیفی برای خوراک قائل شــویم و 
در حوزه های فنی مهندسی شرکت هایی که گواهی نامه می دهند را در 

حوزه های داخلی تقویت کنیم.
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مدیرکلدفتراقتصادمسکنعنوانکرد

عرضه ۱۸۲ هزار واحد مسکونی خالی به بازار 
مسکن در دو سال گذشته

زهره آقاجانی  مدیرکل دفتر اقتصاد مســکن 
وزارت راه وشهرســازی گفت: در دو سال گذشته 
182 هزار واحد مسکونی برای اشخاصی که بیش 
از 1۰۰ واحد خالی داشتند که بخش عمده ای از 

آنها برای بانک ها بود به بازار مسکن عرضه شد.
 ابوالفضل نــوروزی مدیر گروه اقتصاد و مســکن 
وزارت راه و شهرسازی با اشاره به وضعیت اجرای 
قانون مالیات بر خانه هــای خالی پرداخت، گفت: 
در حوزه اطلاعاتی توســط سایر دســتگاه ها در 
ســامانه ملی املاک و اسکان ۴۵۰ میلیون رکورد 
اطلاعاتی ثبت و تاکنون بیش از 2۰ وب سرویس 

به سامانه ملی املاک و اسکان متصل شده است.
نوروزی در خصوص خود اظهاری ها در ســامانه 
ملی املاک و اســکان افزود: تــا فروردین 1۴۰2 
میزان خــود اظهاری ها در ســامانه ملی املاک و 
اسکان حدود 3 میلیون سرپرســت خانوار بود و 
این عدد در یک ســال و نیم گذشته به میزان 12 
میلیون نفر رسیده است که رشد ۴ برابری را شاهد 
بودیم.وی با توجه به اینکه افراد چنانچه اطلاعات 
خود را در ســامانه ملــی املاک و اســکان ثبت 
نکنند خانــه آنها خالی تلقی خواهد شــد، گفت: 
ارائه خدمات عمومی به افرادی ارائه می شــود که 
اطلاعات ملکی خود را در ســامانه ملی املاک و 

اسکان ثبت کنند.

مدیریت بازار مسکن با تکمیل سامانه ملی 
املاک و اسکان

مدیرکل دفتر اقتصاد مســکن تصریــح کرد: ثبت 
اطلاعــات ملکــی خانوارها طبق قانــون، فرصت 

مناســبی را برای قانون گذار فراهــم خواهد کرد تا 
برای سیاســت گذاری های آتی مسکن چشم انداز 
واقع بینانه ای داشته باشد و همچنین در شناسایی 
محتکــران و دلالان کمک قابــل توجهی می کند.
این مسؤول در وزارت راه و شهرســازی با اشاره به 
اینکه هم اکنون بیش از 2 میلیون و ۵۰۰ هزار واحد 
نهضت ملی مسکن در سراسر کشور در حال ساخت 
است، گفت: هم اکنون ارائه کلیه خدمات آموزش و 
پرورش، خدمات مســکن وزارت راه و شهرسازی و 
ارائه دســته چک منوط به ثبت اطلاعات ملکی در 

سامانه ملی املاک و اسکان است.

مالکیت 11 میلیون سرپرست خانوار در 
سامانه ملی املاک و اسکان تأیید شد

نوروزی افــزود: تاکنون در ســامانه ملی املاک و 
اســکان 12 میلیون نفر خود اظهاری کرده اند که 
اگر هر خانــوار را میانگین 3 نفــر در نظر بگیریم، 
حدود ۴۰ میلیــون نفر تعیین تکلیف شــده اند. 
همچنیــن 11 میلیون مالکیت در ســامانه ملی 
املاک و اســکان شناســایی شده اســت که این 
میزان شناسایی از طریق ۴۵۰ دستگاه اطلاعاتی 

به دست آمده است.
وی توضیــح داد: ۷۵ میلیــون و 18۹ هــزار کد 
ملی در ســامانه املاک و اســکان ثبت شده که 
سکونتگاه های آنها مورد شناســایی قرار گرفته 
اســت. همچنیــن 21 میلیون ســکونت گاه در 
سامانه املاک و اسکان شناســایی و 11 میلیون 
مالکیت از سوی وزارت راه و شهرسازی تشخیص 
داده شــده که از این تعداد ۴ میلیــون نفر خود 

اظهاری کرده اند.نوروزی با بیــان اینکه در بحث 
شناسایی خانه های خالی هدف ما اخذ مالیات از 
دانه درشت ها بوده اســت، گفت: ۵۰۰ هزار خانه 
خالی بر اساس قانون شناسایی کرده ایم اما هدف 
ما از اجرای این قانون اخذ مالیــات از بانک ها و یا 
اشخاص حقوقی بوده است که چندین خانه خالی 
داشته و در حال حاضر ســه بانک بیشترین خانه 
خالی را دارند که با پیگیری هــای صورت گرفته 
از این تعداد 182 هزار واحد خانــه خالی به بازار 
عرضه شده و در دو ســال گذشته 182 هزار واحد 
مسکونی برای اشــخاصی که بیش از 1۰۰ واحد 
خالی داشــتند که بخش عمده ای از آنها هم برای 

بانک ها بوده است به بازار عرضه شده است.
مدیــرکل دفتــر اقتصــاد مســکن وزارت راه و 
شهرســازی افزود: بخش عمــده ای از واحدهای 
خالی از ســکنه در اســتان های تهــران، تبریز و 
اصفهان بوده که بــا اقدامــات و نامه نگاری های 
انجام شده منجر به عرضه واحدها به بازار مسکن 
شده است. این اقدامات زمینه ساز آن شده که بعد 

از ۷۴ ماه افزایش قیمت مسکن تک رقمی شود.
وی گفت: در ۷۴ ماه گذشــته ما رکود بی ســابقه 
داشــته ایم. به طوری که تورم نقطــه به نقطه در 
مســکن تک رقمی و به ۹.۴ درصد رسیده است. 
دریافــت مالیــات از خانه های خالی مشــمول 
واحدهای مسکونی فرسوده، واحدهای مسکونی 
روستایی و واحدهای مســکونی در شهرهای زیر 
1۰۰ هزار نفر نمی شود. از ســال 1۴۰۰ که پایه 
مالیاتی ما محسوب می شــود 12۰ هزار خانه به 

سازمان مالیاتی معرفی شده است.

 خریدار  بانــک مرکزی از ابتــدای فروردین تا 
28 مردادماه امســال 2۷ میلیارد و ۶۴۵ میلیون 
دلار ارز بــرای واردات کالاهای اساســی، دارو، 
کالاهای تجــاری و بازرگانــی، واردات در مقابل 
صــادرات و خدمــات تأمین کرده اســت. بانک 
مرکــزی از ابتــدای فروردین تــا 28 مردادماه 
امســال 2۷ میلیارد و ۶۴۵ میلیون دلار ارز برای 
واردات کالاهای اساســی، دارو، کالاهای تجاری 
و بازرگانــی، واردات در مقابل صادرات و خدمات 
تأمین کرده اســت.در این مدت بــرای کالاهای 
اساسی و دارو ۶ میلیارد و 2۰۵ میلیون دلار، برای 
کالاهای تجاری و بازرگانی مبلــغ 1۴ میلیارد و 
8۵۷ میلیون دلار و برای خدمــات ۶۷۹ میلیون 
دلار و برای واردات در مقابل صادرات ۵ میلیارد و 

۹۰۴ میلیون دلار تأمین ارز صورت گرفت.
بر اســاس این گــزارش بانــک مرکــزی، برای 
واردات کالای اساسی کشــاورزی شامل گندم، 
دانه هــای روغنی و نهاده های دامــی ۴ میلیارد و 
88۶ میلیون دلار، بــرای دارو، مواد اولیه دارویی 
و تجهیزات پزشــکی یک میلیارد و 31۹ میلیون 
دلار و در مجموع ۶ میلیــارد و 2۰۵ میلیون دلار 
برای کالای اساســی و دارو ارز با نــرخ 28.۵۰۰ 
تومان با هدف حمایــت از مصــرف کنندگان و 

دسترســی اقشــار جامعه به کالاهای ضروری با 
قیمت ارزان تر پرداخت شد.

همچنین، تأمیــن ارز نیمایی برای »صنایع حمل 
و نقل و خودرو« معادل 2 میلیــارد و ۶3 میلیون 
دلار، »صنایــع معدنــی« معادل یــک میلیارد و 
۵3۴ میلیــون دلار، »ماشــین آلات و تجهیزات 
تولید« معادل یک میلیــارد و 22۶ میلیون دلار، 
»صنایع تجهیــزات برق و الکترونیــک« معادل 
یک میلیارد و ۷۷۹ میلیون دلار، »منســوجات و 
پوشاک« معادل ۷۶۴ میلیون دلار صورت گرفته 
اســت. این گروه های صنایع همچنین به ترتیب 
یک میلیارد و 318 میلیــون دلار، یک میلیارد و 
2۵ میلیــون دلار، ۹۷۴، 2۰۴، ۴2 میلیــون دلار 
ارز توافقی یــا واردات در مقابل صــادرات تا پایان 
روز 28 مرداد ماه ســال جاری دریافت کرده اند.
علاوه بر این گروه ها، هفت میلیارد و ۴۹1 میلیون 
دلار ارز نیمایی و دو میلیــارد و 3۴1 میلیون دلار 
ارز واردات در مقابــل صــادرات به ســایر صنایع 
اختصاص داده شده و در مجموع تأمین ارز صنایع 
2۰ میلیارد و ۷۶1 میلیون دلار از طریق ســامانه 
نیما و ارز صــادرات در مقابل واردت انجام شــده 
اســت.در این گزارش آمده است؛ میانگین موزون 
نرخ ارز یک ماهه منتهی به 28 مرداد ماه، ۴۰ هزار 

و ۶81 تومــان برای دلار، ۴۴ هــزار و ۷۷8 تومان 
برای یــورو، 11 هزار و ۷۷ تومان بــرای درهم و ۵ 
هزار و ۶۷8 تومان برای یــوآن، ۴۵۵ تومان برای 
روبل و 1 هــزار و 2۰8 تومان برای لیر محاســبه 
شده است.لازم به ذکر اســت،روز )دوشنبه، 2۹ 
مردادمــاه( در تالار اســکناس ارز مرکــز مبادله 
ایران، دلار با نرخ ۴۹ هزار و ۹۵ تومان، یورو با نرخ 
۵۴ هزار و ۴۰ تومان، درهم با نرخ 13 هزار و 3۶8 
تومان و 1۰۰ دینار نیز عــراق با نرخ 3 هزار و ۶۷1 
تومان مورد مبادله قرار گرفــت. به همین ترتیب 
تالار حواله ارز، شــاهد مبادله دلار با نرخ ۴۵ هزار 
و 1۶۶ تومان، یورو با نرخ ۴۹ هــزار ۷1۴ تومان و 

درهم با نرخ 12 هزار و 2۹8 تومان بود.

سامان

بانک ســامان باهــدف حفظ و 
تأمین امنیــت غذایی کشــور، 
محصــولات ویــژه ای را بــرای 
شــرکت های فعــال در صنعت 

نوشیدنی کشور ارائه می دهد.
به گزارش ســامان رسانه، صنایع 
غذایی در طول دو دهه گذشــته 
بــه یکــی از مهم تریــن صنایع 
کشــور تبدیل شــده و با توجه 
بــه امکانات موجود، مــواد اولیه 
مناســب و ظرفیت های فناوری، 
از پتانســیل بســیار بالایی برای 

رشــد برخوردار است. 
در کنــار ایــن اهمیت 
حفــظ و تأمین امنیت 
غذایــی کشــور بانک 
سامان را بر آن داشته تا 
از طریق اختصاص تیم 
متخصص  بانکــداری 

در ایــن صنعــت، خدمــات و 
محصولاتــی نــو در حوزه های 
گوناگــون ازجملــه تأمین مالی 
و پرداخت هــای بین المللــی در 
اختیار فعالان ایــن صنعت قرار 

اساس،  همین  دهد.بر 
بانک سامان با گستره 
متنوعــی از خدمات و 
محصــولات در حوزه 
صنعــت غذا بــه ویژه 
نوشــیدنی ها  حــوزه 
و بــا هــدف همراهی 
و حمایــت از فعــالان صنعــت 
نوشــیدنی در حــوزه خدمــات 
ریالی، ارزی و اعتباری با کادری 
کامل متشــکل از مدیران ارشد، 
میانی و کارشناسان متخصص در 

یازدهمین نمایشگاه بین المللی 
نوشیدنی ها، چای، قهوه و صنایع 
وابســته حضــور فعــال خواهد 

داشت.
این نمایشگاه از تاریخ 2۹ مرداد 
تــا 1 شــهریور 1۴۰3 در محل 
دائمــی نمایشــگاه بین المللی 
تهران برگزار خواهد شــد و غرفه 
بانک سامان در ســالن ۶ شماره 
2۵ میزبان فعــالان این صنعت 
بــرای معرفــی خدمــات خود 

خواهد بود.

خدمات ویژه بانک سامان برای فعالان صنایع نوشیدنی
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